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 Protokół Nr XXXVIII/2020  
z sesji Rady Miasta Ostrołęki  
z dnia 30 grudnia 2020 roku 

 
Sesja odbyła się w dniu 30 grudnia 2020 roku o godz. 10.00 w zdalnym trybie obrad. Lista 
obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Na posiedzeniu w dniu 30 grudnia 2020 r. podjęto następujące uchwały: 
Uchwała nr 360/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku              
w sprawie ustalenia nazwy ulicy w mieście Ostrołęka, 
 
Uchwała nr 361/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku               
w sprawie wyrażenia zgody na połączenie Muzeum Żołnierzy Wyklętych w Ostrołęce             
w organizacji) z Muzeum Żołnierzy Wyklętych oraz prowadzenia jako wspólnej instytucji 
kultury – Muzeum Żołnierzy Wyklętych, 
 
Uchwała nr 362/XXXVIII/2020  Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu „Osiedle Pomian” w Ostrołęce, 
 
Uchwała nr 363/XXXVIII/2020  Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku               
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu „Osiedle Witosa” w Ostrołęce, 
 
Uchwała nr 364/XXXVIII/2020  Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                     
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu „Osiedle Śródmieście” w Ostrołęce, 
 
Uchwała nr 365/XXXVIII/2020  Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku             
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu „Osiedle Centrum I” w Ostrołęce, 
 
Uchwała nr 366/XXXVIII/2020  Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu „Osiedle Centrum II” w Ostrołęce, 
 
Uchwała nr 367/XXXVIII/2020  Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                  
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu „Osiedle Bursztynowe” w Ostrołęce, 
 
Uchwała nr 368/XXXVIII/2020  Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu „Osiedle Sienkiewicza” w Ostrołęce, 
 
Uchwała nr 369/XXXVIII/2020  Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu „Osiedle Łęczysk” w Ostrołęce, 
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Uchwała nr 370/XXXVIII/2020  Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku             
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu „Osiedle Łazek” w Ostrołęce, 
 
Uchwała nr 371/XXXVIII/2020  Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku              
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu „Osiedle Leśne” w Ostrołęce, 
 
Uchwała nr 372/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku 
zmieniająca uchwałę w sprawie przekształcenia samorządowego zakładu budżetowego                 
w miejską jednostkę budżetową 
 
Uchwała nr 373/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                 
w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Ostrołęka, 
 
Uchwała nr 374/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                
w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2021 rok, 
 
Uchwała nr 375XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku w sprawie 
zapewnienia wspólnej obsługi z zakresu ochrony danych osobowych jednostkom 
organizacyjnym, 
 
Uchwała nr 376/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                  
w sprawie złożenia wniosku o udzielenie zezwolenia na utworzenie oddziału przygotowania 
wojskowego oraz zobowiązania się do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale 
przygotowania wojskowego, 
 
Uchwała nr 377/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                
w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego 
na 2021 rok, 
 
Uchwała nr 378/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku 
zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020 – 2036, 
 
Uchwała nr 379/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok, 
 
Uchwała nr 380/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku              
w sprawie określenia kwoty jednostkowej, będącej podstawą ustalenia kwoty dotacji                  
na działalność Centrum Integracji Społecznej w Ostrołęce prowadzonego przez Spółdzielnię 
Socjalną „Samodzielność, Praca, Aktywność”, 
 
Uchwała nr 381/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                        
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021 – 2036, 
 
Uchwała nr 382/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                
w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2021 rok, 
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Uchwała nr 383/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                
w sprawie delegowania radnego Miasta Ostrołęki do składu Komisji Bezpieczeństwa               
i Porządku, 
 
Uchwała nr 384/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                  
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia, 
 
Uchwała nr 385/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                  
w sprawie przyjęcia Planu Pracy Rady Miasta Ostrołęki na rok 2021, 
 
Uchwała nr 386/XXXVIII/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2020 roku                    
w sprawie przyjęcia rocznych Planów Pracy Komisji stałych Rady Miasta Ostrołęki na rok 
2021. 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył XXXVIII Sesję Rady Miasta.  
Witam wszystkich Państwa serdecznie. Witam Pana prezydenta, Panią wiceprezydent, 
Radnych, jak również wszystkie osoby, które oglądają dzisiejszą transmisję Sesji Rady 
Miasta. Bardzo proszę wiceprzewodniczącego Jakuba Frydryka o sprawdzenie listy 
obecności.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk – sprawdził listę obecności i 
poinformował przewodniczącego Rady Miasta, że na dzisiejszej sesji Rady Miasta obecnych 
jest 21 Radnych.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – na sali jest 21 Radnych, tak jak 
wspomniał Pan wiceprzewodniczący wobec tego możemy podejmować uchwały.  
 
2. Wybór sekretarza obrad.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zaproponował, aby tę funkcję pełnił 
wiceprzewodniczący rady Pan Jakub Frydryk, który będzie czuwał nad prawidłowością 
głosowania podczas dzisiejszej Sesji i przeprowadzi imienne głosowania. Co do imiennych 
głosowań chce Państwu powiedzieć, że biuro rady zakupiło sprzęt do liczenia głosów, także 
na Sesji styczniowej Rady Miasta będziemy głosować już w swoich nośnikach 
elektronicznych, a to nam na pewno usprawni pracę. Zgłosiłem propozycje sekretarza obrad 
Pana Jakuba Frydryka. Nie widzę sprzeciwów przechodzimy do głosowania nad wyborem 
sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne wybór 
na sekretarza obrad wiceprzewodniczącego rady miasta Jakuba Frydryka. 
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Na sekretarza obrad został wybrany wiceprzewodniczący rady miasta Jakub Frydryk. 
 
3. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zapytał czy są uwagi do porządku. 
Poinformował, że na 7 dni przed Sesją od prezydenta miasta Ostrołęki wpłynęło 8 projektów 
uchwał w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego poszczególnych regionów i w tej chwili te regiony Państwu wymienię: 
Osiedle Śródmieście w Ostrołęce, Osiedle Centrum 1 w Ostrołęce, Osiedle Centrum 2 w 
Ostrołęce, Osiedle Bursztynowe osiedle Sienkiewicza w Ostrołęce, Osiedle Łęczysk w 
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Ostrołęce, Osiedle Łazek w Ostrołęce, Osiedle Leśne w Ostrołęce. Proponuję wprowadzenie 
tych punktów, jako rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle Śródmieście w 
Ostrołęce, jako punkt 8a, Osiedle Centrum 1 w Ostrołęce, jako punkt 8b, Osiedle Centrum 2 
w Ostrołęce, jako punkt 8c, Osiedle Bursztynowe w Ostrołęce, jako punkt 8d, Osiedle 
Sienkiewicza w Ostrołęce, jako punkt 8e, Osiedle Łęczysk w Ostrołęce, jako punkt 8f, 
Osiedle Łazek w Ostrołęce, jako punkt 8g, Osiedle Leśne w Ostrołęce, jako punkt 8h. 
Szanowni radni ponadto na 7 dni przed sesją wpłynął projekt uchwały od prezydenta do Rady 
Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia samorządowego zakładu 
budżetowego w miejską jednostkę budżetową. Proponuję wprowadzenie tego, jako punkt 8i. 
Informuję również, że wpłynęły autopoprawki od prezydenta odnoście odnośnie punktu 6 
dwie autopoprawki, odnośnie punktu 10, odnośnie punktu 14 i 15 dwie autopoprawki i 
odnośnie punktu 16 i 17 trzy autopoprawki. Tradycyjnie proponuję, aby dyskusja w punkcie 
14 i 15 odbyła się łącznie, a głosowanie uchwał odbyło się oddzielnie. Dotyczy do 
wieloletniej prognozy finansowej i zmian w budżecie.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne 
wniosek żeby dyskusja w punktach 14 i 15 odbyła się łącznie a głosownie oddzielnie, 
Głosowanie 
Za - 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Wniosek uzyskał akceptację radnych.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – Szanowni Państwo ponadto od 
prezydenta miasta Ostrołęki wpłynął projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie 
określenia kwoty jednostkowej, będącej podstawą ustalenia kwoty dotacji na działalność 
Centrum Integracji Społecznej w Ostrołęce prowadzonego przez spółdzielnię socjalną 
samodzielność, praca, aktywność. Proponuję wprowadzenie tego projektu uchwały, jako 
punkt 15a do dzisiejszego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne 
wprowadzenie projektu uchwały Rady Miasta w sprawie określenia kwot jednostkowej, 
będącej podstawą ustalenia kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w 
Ostrołęce prowadzonego przez spółdzielnię socjalną samodzielność, praca, aktywność, jako 
punkt 15a. 
Głosowanie 
Za - 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Wniosek uzyskał akceptację radnych.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne 
wniosek, żeby dyskusja w punktach 16 i 17 odbyła się łącznie a głosownie oddzielnie. 
Głosowanie 
Za - 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Wniosek uzyskał akceptację radnych.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – Informuję, że z Komisji Prawa i 
Współpracy z Samorządami Mieszkańców wpłynął projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w 
sprawie delegowania radnego do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego z prośbą o 
wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej Sesji. Proponuje wprowadzenie tego projektu 
uchwały, jako punkt 17a. 
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne 
wprowadzenie projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie delegowania radnego do 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego jak punkt 17a. 
Głosowanie 
Za - 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Wniosek uzyskał akceptację radnych.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – Szanowni Radni wpłynął również od 
prezydenta miasta Ostrołęki projekt uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia. Proponuje wprowadzenie tego projektu uchwały, jako punkt 17b 
dzisiejszego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne 
wprowadzenie projektu uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia, jako punkt 17b.  
Głosowanie 
Za - 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Wniosek uzyskał akceptację radnych.  
 
4. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki - poddał pod głosowanie imienne 
przyjęcie protokół z XXXV sesji Rady Miasta Ostrołęki, która odbyła się w dniu 29 
października  2020 r. 
Głosowanie 
Za - 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Protokół został przyjęty.  
 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia nazwy 
ulicy w mieście Ostrołęka.  
Sprawozdawca Komisji Kultury, Dziedzictwa Narodowego I Promocji Jacek Łuba –
Komisja Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Promocji podjęła inicjatywę uchwałodawczą w 
sprawie ustalenia nazwy ulicy w mieście Ostrołęka głosami 6 za, głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się nie było. Projekt dotyczy nadania nazwy ulicy Nowiny, nazwa ulicy 
zgłoszona przez przedsiębiorcę, który planuje budowanie kilku domów, jak się nie mylę. 
Komisja postanowiła przychylić się do tego wniosku.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki - poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia nazwy ulicy w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie 
Za - 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyrażenia zgody 
na połączenie Muzeum Żołnierzy Wykl ętych w Ostrołęce (w organizacji) z Muzeum 
Żołnierzy Wykl ętych oraz prowadzenia, jako wspólnej instytucji kultury – Muzeum 
Żołnierzy Wykl ętych wraz autopoprawką. 
Sprawozdawca Komisji Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Promocji  Jacek Łuba - 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia zgody na połączenie 
Muzeum Żołnierzy Wyklętych w Ostrołęce w organizacji z Muzeum Żołnierzy Wyklętych 
oraz prowadzenia, jako wspólnej instytucji kultury muzeum Żołnierzy Wyklętych. W tym 
wypadku Komisja Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Promocji pozytywnie rozpatrzyła 
przedmiotowy wniosek głosami 6 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. Myślę, że tytuł 
samego projektu uchwały jest na tyle wymowny, że chyba nie trzeba go recenzować. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – jeżeli chodzi o samą treść uchwały to myślę, że ona jest 
tak czytelna i tak jasna i tak była omawiana na komisjach, że tutaj nie ma wątpliwości. 
Podejmujemy po pierwsze z przekazaniem muzeum Żołnierzy Wyklętych na rzecz 
Ministerstwa, po drugie z dofinansowań jeszcze w styczniu około 70 000 zł. No i te projekty 
są Państwu przedstawiane. Pamiętam też, że na komisji kultury mieliście Państwo okazję 
porozmawiać z dyrektorem Muzeum Żołnierzy Wyklętych, także pytania zbyt wielu nie było. 
Myślę, że wszyscy wiemy o chodzi.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Adam Kurpiewski –  ja nie słuchałem tych obrad komisji i chętnie bym tu posłuchał 
wypowiedzi Pana dyrektora naszego kolegi wspólnego, byłego Radnego, przywitał się przy 
okazji i pogratulował tej nominacji. W każdym razie pytanie moje jest takie, kiedy w końcu 
przejdzie te muzeum pod zarząd ministerialny.  
Dyrektor Muzeum Żołnierzy Wykl ętych w Ostrołęce Janusz Kotowski – tu staraniem 
Pana ministra, wicepremiera i Pana prezydenta Ostrołęki sprawy ostatecznego przekazania są 
już na ukończeniu. Jeszcze styczeń byłby tym wspólnym prowadzeniem w nowej formule już 
z wpisem w instytucje Kultury Ministerstwa, a od lutego umowa między Panem prezydentem 
i Panem wicepremierem się wypełni i od lutego już muzeum byłoby pod prowadzeniem 
Ministerstwa właściwego. Jak państwo pamiętacie od początku działań wspólnych ten 
kierunek, żeby to muzeum, które swoim zasięgiem i badaniami i potem tą powieścią 
historyczną znacznie przekracza tylko nasz region. Te starania szły ku temu, żeby faktycznie 
było to muzeum państwowe i sądzę, że miasto Ostrołęka już wystarczająco dużo dla tego 
zrobiło, więc naturalnym kierunkiem by było to przejście. A te formalne sprawy już są na tyle 
dopełnione, że umowa między, podkreślam Panem prezydentem i Panem ministrem dopełni 
się styczniu, wygaśnie na koniec stycznia i od lutego już to będzie to muzeum państwowe.  
Radny Mariusz Mierzejewski – chciałem wyrazić swoją opinię, że jako klub Radnych 
bezpartyjne miasto ten kierunek nam się bardzo podoba, dlatego że z jednej strony mamy 
ważną ideę podtrzymywania pewnej wiedzy, pewnej tradycji związanej z Żołnierzami 
Wyklętymi. Natomiast z drugiej strony środki i możliwości samorządu są ograniczone i ten 
kierunek, w którym to rząd przejmuje ten obowiązek na siebie jest bardzo dobry. I wydaje mi 
się, że też sama obecność Pana prezydenta Janusza Kotowskiego, który jest związany i z 
samorządem i też z tym pomysłem, bo był jednym z jednym z twórców pomysłu powstania 
muzeum Żołnierzy Wyklętych. Wydaje mi się też będzie broniło powodzenia temu 
przedsięwzięciu. Będziemy trzymać kciuki. I cieszymy się bardzo, że instytucje rządowe 
zajmą się tym tematem i tutaj w Ostrołęce będzie taki podmiot, ale z drugiej strony też 
Samorząd Miasta Ostrołęki, biorąc pod uwagę swoje możliwości finansowe, nie będzie 
musiał tak dużego wyzwania dźwigać tylko na swoich barkach. Także tutaj duży ukłon do 
Pana prezydenta Kulika, że udało mu się wypracować takie rozwiązanie.  
Radny Henryk Gut – chciałem zapytać Pana Janusza czy jest mniej więcej dzisiaj już znana 
data w przybliżeniu ewentualnie, kiedy oficjalnie tak ruszy to nasze muzeum i kiedy będzie 
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udostępnione dla zwiedzających. Czy mamy jakoś przybliżenie chociażby. No i oczywiście 
gratuluję także tej nominacji. Mam nadzieję i też jestem przekonany, że Państwo biorąc na 
siebie to poprowadzenie rzeczywiście muzeum, jak najbardziej tak ten kierunek słuszny, 
ponieważ powinna to być polityka Państwa, żeby właśnie muzea, cała dziedzina Kultury była 
rzeczywiście i finansowana i jakoś tak przez Państwo realizowana. 
Dyrektor Muzeum Żołnierzy Wykl ętych w Ostrołęce Janusz Kotowski – wszystkie 
sprawy budynków i terenu są można powiedzieć zakończone, natomiast trwają prace, gdy 
chodzi o wnętrze ktoś powie serce muzeum. Zwłaszcza myślę tu o tym, co się nazywa 
wystawą stałą. Bardzo, moim zdaniem, ciekawy projekt. W tej chwili kończy się pierwsza 
część instalowania wszystkich spraw związanych z wystawą stałą. Ta wystawa stała została 
podzielona na dwie części, gdy chodzi o wykonanie. Oczywiście decydowały zwłaszcza 
względy finansowe, dlatego w pierwszym przetargu zostało rozstrzygnięte i wybrana została 
firma wykonawcza właśnie dla tej pierwszej części wystawy stałej. Właściwie jest to już 
końcówka tych prac, także na koniec stycznia będziemy mogli powiedzieć, że pierwsza część 
wystawy stałej jest zakończona. I równoległe przystępujemy do wszelkich procedur, żeby 
wyłonić wykonawcę drugiej części wystawy stałej. Terminy wykonania to będzie na pewno 
rok 2021, ale raczej druga połowa, bo sformułowanie wystawa stała ma dosyć obfitą treść. To 
są wszystkie te salę wystawiennicze, wszystkie multimedia, wszystkie sprawy związane z 
tym, co nazywamy jakąś narracją muzealną czy opowieścią muzealną, więc na 2021 rok 
planujemy zakończenie. I to już pierwszym w miesiącu Nowego Roku pierwszej części 
wystawy stałej i przygotowanie wszelkich procedur i wykonanie w drugiej części wystawy 
stałej, która dopełni te opowieść muzealną. Równolegle można powiedzieć, że już 
przygotowaliśmy procedury wszelkie, żeby też w 2021 roku wykonać salę kinową z 
wszystkimi sprzętami, zatem rok 2021 na pewno przyniesie już pełne wykończenie, 
zakończenie prac związanych z wnętrzem, z sercem muzeum. Zatem w tym nowym roku 
będziemy już mogli zaprosić zwiedzających i to zaprosić do muzeum nowoczesnego, 
ciekawego, które prócz walorów przypominania jak wcześniej tu Pan przewodniczący 
Mierzejewski wspomniał i inni Państwo, prócz tych walorów przypominania wiedzy czy 
podkreślania ważnych spraw historycznych one oczywiście będzie też pełniło funkcję 
edukacyjne, będzie no jakby wskazywać na ideały, którymi kierowali się żołnierze walczący 
o nieodległą Polskę. 2021 rok, zatem inwestycyjnie będzie dość obfity, ale też podkreślam 
zakończy się już taką pełną ofertą muzealną. Oczywiście jest jeden warunek, że Ministerstwo 
przyzna wnioskowane środki, ale wszystkie wstępne informacje wskazują, że te środki będą. 
Zatem oczywiście można by dyskutować czy na tą pierwszą część wprowadzającą 
historycznie w ten fenomen oporu, powszechnego oporu przeciwko władzy komunistycznej, 
czy to już ten wstęp należałoby pokazywać, czy w całości. W tej chwili jakby przeważa 
zwłaszcza w ministerstwie pogląd, że należałoby jednak zrobić całość i zaprosić już ludzi, 
wszystkich, ale zwłaszcza młodzież do tej już pełnej oferty. Oczywiście Państwa radnych czy 
wszystkich tutaj związanych z Samorządem możemy też jeszcze może przed tam jakimiś 
oficjalnymi otwarciami zawsze zaprosić na tą pieczęć pierwszą. Gdybyście Państwo chcieli 
na miejscu, jak tylko pracę budowlane się zakończą zobaczyć, zapytać, dotknąć wielu rzeczy 
ciekawych to oczywiście samorząd będzie tutaj pierwszym i mile widzianym zawsze 
gościem.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław Szatanek – ja mam pytanie do Pana 
prezydenta. Chciałem dopytać, jeśli chodzi o uregulowanie gruntu, na którym znajduje się 
muzeum, czy my przekazujemy też grunty? Jak ta sprawa wygląda? Jeśli mógłby Pan coś 
powiedzieć. 
Prezydent Miasta  Łukasz Kulik – odpowiadając na pytanie Pana przewodniczącego 
Szatanka, to oczywiście przekazujemy zarówno grunt jak i wszystkie naniesienia na tym to 
polega, żeby kompleksowo ministerstwo przyjęło od nas cały budynek. Ciężko byłoby mi 
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wyobrazić sobie sytuacje, w której przekazali gruntu, a na przykład przekazali budynek, a nie 
przekazali gruntu. Tak naprawdę, mieliśmy okazję z Panem dyrektorem rozmawiać, ale to już 
będzie okazja do takiej rozmowy i też z ministerstwem. Nie wiemy jak faktycznie 
rozstrzygnąć temat kładki, która funkcjonuje, bo kładka jest elementem muzeum, a z drugiej 
strony jest ona obiektem drogowym, więc ciężko byłoby, żeby muzeum utrzymywało obiekt 
drogowy. Póki co jest to po stornie OTBS. My wykonujemy te przeglądy, powiedzmy 
naprawy, myślę, że jakimś porozumieniem ten temat rozwiążemy. Natomiast mówię, jak 
obiekt drogowy muzeum, Ministerstwo jest w stanie utrzymać muzeum, ale nie obiekty 
drogowe. Nie bardzo się, że tak powiem wiążę, ale to jest kwestia do rozstrzygnięcia, 
bezproblemowa. Tak naprawdę już jak wszystkie te papiery będziemy mieć przygotowane to 
na sam koniec też uda nam się rozwiązać.  
Radny Ryszard Żukowski –  cieszę się, że ruszyły pracę z wystawą stałą, że jakaś taka 
dynamika Pana dyrektora Janusza się rozpoczęła i taka wizja dosyć optymistyczna. A miałem 
prośbę taką, żeby właśnie zaprosić Radnych na spotkanie, ale zostało to już wcześniej 
wypowiedziane, także serdecznie dziękuję. Gratuluję czekam bardzo na otwarcie i  
możliwości. Szczególnie dzieci i młodzieży, żeby naszą historię, przeszłość naszej historii to 
się dało zauważyć ostatnimi czasy jest wiele bardzo wiele do zrobienia.  
Radna Grażyna Sosnowska – nie miałam okazji, ale chciałbym pogratulować Panu 
Januszowi Kotowskiemu tej funkcji. Znając osobę Pana Kotowskiego na przestrzeni wielu lat, 
no myślę, że jest osobą bardzo aktywną i poszukującą w związku z tym no miejmy nadzieję, 
że to muzeum zacznie funkcjonować na takim poziomie, żebyśmy byli zadowoleni. I nie tylko 
my, jako Radni, że to został odremontowany bardzo dobrze i ciekawie budynek, ale w końcu 
zacznie się w nim coś dziać. Na co ja mam osobiście wielką nadzieję. Myślę, że ta wystawa 
na pewno przyciągnie wiele osób, a pomysłowość dyrektora sprawi to, że można to zrobić w 
taki sposób, że może to być jeszcze atrakcja, przepraszam za takie wyrażenie w cudzysłowie 
turystyczna. Ale ja mam pytanie bardziej pragmatyczne, bo już taka jestem, Panie 
prezydencie i Panie dyrektorze chciałabym uzyskać odpowiedź, bo jak była na początku tego 
roku rozmowa o tym, że muzeum Żołnierzy Wyklętych planujemy, jako Pan prezydent, jako 
rada, że przekażemy w taki sposób, ułatwi to oczywiście funkcjonowanie samorządowi. Była 
mowa o tym, że dokona się wykonanie takich dwóch uliczek małych, Ciasna i Pionierów przy 
muzeum Żołnierzy Wyklętych i Pan prezydent wtedy się wypowiadał, że no jest to dosyć 
zasadne żeby, tak to zrobić. I chciałabym, bo rzeczywiście muzeum jest, przyznacie Państwo 
sami bez względu na nasze poglądy, że no jest wyremontowane naprawdę pięknie i budynek 
nie straszy, wręcz przyciąga wzrok i w związku z tym pytam o te dwie uliczki, ponieważ no 
wyglądają one w porównaniu z tym budynkiem fatalnie. W związku z tym, jakie są plany, bo 
w budżecie miasta w dalszym ciągu jest opozycja ujęta na rok 2021. Jak to będzie wyglądało i 
czy jest szansa, że w tym roku 21 te dwie uliczki zostaną wykonane, bo to będzie, nie tylko 
dla myślę muzeum, ale również dla mieszkańców, którzy mieszkają przy tych ulicach. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – tam mamy dwie ulice, Ciasna i Pionierów to tak 
naprawdę te projekty są już chyba zrobione praktycznie w 90%. Ostatnią rzecz, o którą 
wnioskowaliśmy, po lewej będzie Pionierów. To chodziło o to, żeby Pionierów wykonać, 
jako pas pieszo-jezdny, bo tam jest dosyć wąsko. No i też w kwestii projektowej weszły 
przepisy odnośnie kanałów telekomunikacyjnych i też z ostrożności bym powiedział 
ustaliliśmy zapytanie czy my akurat w ciągu pieszo-jezdnym musimy jeszcze ten kanał 
zaprojektować. No, bo według nas nie potrzeba go tam projektować, ale poszło zapytanie do 
Ministerstwa czy powinniśmy. Myślę, że odpowiedź dostaniemy w styczniu. Myślę, że ta 
dokumentacja w styczniu już będzie przygotowana kompletna budowlana dokumentacja na tę 
ulice. No i tak jak Pani mówi, wypadałoby, że tak powiem domknąć to w nadchodzącym 
roku. Tak, żeby to no już kompleksowo całe muzeum, żeby te otoczenie wokół muzeum też 
dużo lepiej wyglądało. No i szczególnie ta droga od drugiej strony od ulicy Ciasnej. No ta 
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droga dojazdowa też wymaga pewnej pracy. Natomiast mówię, tutaj akurat przez ostatni rok 
pracowaliśmy. Mamy praktycznie na ukończeniu. I myślę, że będziemy się chcieli w jakiś 
sposób pochylić nad tym, żeby to miasto budowało te drogi. Tak, żeby te muzeum było 
kompletne i przystosowane, zewnętrznie też prezentowało się w odpowiedni sposób.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki - poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyrażenia zgody na połączenie Muzeum Żołnierzy 
Wyklętych w Ostrołęce (w organizacji) z Muzeum Żołnierzy Wyklętych oraz prowadzenia, 
jako wspólnej instytucji kultury – Muzeum Żołnierzy Wyklętych wraz z autopoprawką. 
Głosowanie 
Za - 19 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle 
Pomian.  
Sprawozdawcy Komisji Gospodarki Komunalnej Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Mariusz Mierzejewski - komisja zebrała się w tej sprawie i podjęła 
przedmiotowy projekt uchwały związany ze zmianą planu zagospodarowania przestrzennego 
rejonu Osiedle Pomian w Ostrołęce głosami 6 za, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się. My dzisiaj będziemy na sesji rozmawiali o kilku zmianach w planie 
zagospodarowania przestrzennego i jeśli mogę, to tylko dwa słowa powiem. Jest to szerszy 
projekt, który wiąże się też, w tej chwili z realizowanym projektem przyjmowania tego 
nowego studium. I dostosowywania prawa miejscowego pod względem różnego rodzaju 
wniosków, które były składane przez mieszkańców. Tutaj zarówno Pan prezydent jak i jego 
służby doszły do wniosku, że trzeba kompleksowo pewne rzeczy podomykać i postarać się w 
krótkim czasie przeprowadzić te procedury. Wydaje mi się, że jest to dobry kierunek, żeby te 
pomysły na zmianę planów dostosowania tych planów miejscowych dostosować, że tak 
powiem do sytuacji obecnej wiadomo, że zmienia się sytuacja gospodarcza, zmienia się 
sytuacja demograficzna, sytuacja urbanistyczna naszego miasta. Przychodzą takie momenty, 
kiedy te modyfikacje trzeba przeprowadzić. I w tym przypadku mamy do czynienia z takim 
można powiedzieć kompleksowym podejściem do pewnych zmian urbanistycznych. I wydaje 
mi się, że to dobry kierunek, także tutaj komisja była za tą zmianą. Pewnie jeszcze Pan 
prezydent jakieś uwagi powie.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki - przystępujemy teraz do procedowania 
nad tymi uchwałami, o których przed chwilą mówił przewodniczący komisji technicznej Pan 
Mariusz Mierzejewski. Ja mam taką propozycję, żeby ten ogólny plan działania, jeżeli chodzi 
o tą gospodarką przestrzenną miasta, może krótko omówiła Pani dyrektor bądź, może Pan 
prezydent, ułatwi nam to przebieg dzisiejszej sesji. Gdyby były pytania do poszczególnych 
punktów czy osiedli gdzie mamy to rozwijane w tych projektach uchwał, to Radni będą 
dopytywać. Ja bym teraz prosił o takie wystąpienie i przedstawienie radnym kierunków tego 
rozwoju tej gospodarki przestrzennej miasta Ostrołęki. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – generalnie, bym powiedział to jest bardzo duża zmiana w 
zakresie gospodarki przestrzennej w naszym mieście. Po pierwsze, nie wiem jak pamiętacie, 
myślę, że wiele z Państwa, którzy są Radnymi to pamięta jak to było pierwotnie. Zawsze było 
tak, że zmienialiśmy najpierw studium, którego procedowanie trwało latami z reguły, a 
później przystępowaliśmy do zmiany planu zagospodarowania przestrzennego, to też z reguły 
latami trwało. Druga rzecz dotyczy nazewnictwa tych planów zagospodarowania 
przestrzennego. Jak Państwo wejdziecie na naszą stronę internetową w plany 
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zagospodarowania przestrzennego naszego miasta to macie np. plan zagospodarowania 
przestrzennego Bohaterów Westerplatte, miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 
rejonu Wyspiańskiego, rejonu na przykład Bemowo. My chcemy po pierwsze dwie rzeczy 
podstawowe zmienić. Pierwsza rzecz jest taka, że równocześnie jest procedowaniem zmiany 
studium naszego miasta. Mamy prawne możliwości, żeby procedować już zmiany w planie 
miejscowego zagospodarowaniu. Robimy to, po, że zakładamy, że jeżeli uda nam się w 
miesiącu maju albo czerwcu osiągnąć czy uchwalić studium aktualne to praktycznie po 
miesiącu, czy po dwóch miesiącach, kiedy to się uprawomocni będziemy Państwu mogli od 
razu przedstawić zmienione plany zagospodarowania przestrzennego. To znaczy, że nie 
będziemy musieli znowu czekać całej procedury wielomiesięcznej aż one zostaną zmienione 
tylko na bieżąco będą one dostosowane z jednej strony do wniosku mieszkańców. To jest 
najważniejsze. A z drugiej strony do samego studium. Chodzi o to, żeby to robić w tym 
samym czasie, żeby aktualizować zarówno plany zagospodarowania jak i studium. Wynika to 
z tego, że powiem Państwu, przez ostatnie miesiące pracują w samym studium widzę, że 
zostały chociażby mieszkańców ciągle wpływają jakieś wnioski dotyczące względu planu 
zagospodarowania i tak naprawdę robiąc naraz studium bez zgodności z planem de facto, 
później nie moglibyśmy uwzględnić wszystkich zmian, tak, uchwalając je. My chcemy 
zmienić tą procedurę, tak żeby w tej kadencji to unormować. Druga rzecz to jest zmiana 
nazewnictwa. Jak Państwo widzicie chcemy, żeby konkretny plan zagospodarowania 
przestrzennego dotyczył danego osiedla albo tak jak w przypadku Osiedla Centrum był 
podzielony na dwie części, wzdłuż ulicy Jana Pawła. Osiedle Centrum 1 i Osiedle Centrum 2. 
To też wynika z tego, że mieszkańcy, nie wiem, czy szukając danych, czy dopytując się, 
myślę, że była by to wspólna koncepcja taka, gdybyśmy mieli, kiedy nasz plan 
zagospodarowania przestrzennego będzie składał się z 17 części oddzielnej dla każdego 
osiedla, bo później to ułatwi nam też procedowanie w sytuacji gdyby wpływało więcej 
wniosków dotyczące jakiegoś osiedla. Zbieramy je razem i tak procedujemy plan całego 
osiedla. Albo pojedyncze zmiany, które po prostu tam tylko zmieniają jego treść. Myślę, że 
Pani Marta też powie odnośnie tych zmian prawnych, które już w tej chwili weszły w życie. 
Na przykład taka nowość okazuje się, że wbrew temu jak prowadziliśmy zmiany do tej pory, 
nie wszystkie zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego wymagają przeprowadzenia 
pełnej procedury. Okazuje się, że zmiany, które nie mają istotnego wpływu na wskaźniki, 
czyli nie są zmianami istotnymi dla samego planu zagospodarowania przestrzennego. 
Przepraszam Państwa, jeżeli chodzi o wskaźniki dotyczące planu zagospodarowania 
przestrzennego, to okazuje się, że czasem wystarczy zmiana treści bez przystępowania do 
pełnej procedury zmiany planu. Czyli bez zlecania tej kompletnej analizy przygotowania 
dokumentów, to myślę, że też przyspieszyłoby nam pracę w przypadku pojedynczych 
wniosków jakiś przedsiębiorcy dotyczących, nie wiem, pojedynczych kamienic czy inwestycji 
w naszym mieście. Teraz tak jak Państwo widzicie przedstawiliśmy kilka planów, co, do 
których chcemy, żebyśmy przestąpili do tych zmian. Jest to praktycznie ta jakby patrzeć, 
zachodnia część Ostrołęki. Tam gdzie mamy najwięcej złożonych wniosków i mam nadzieję, 
że dzięki temu uda nam, się, że tak powiem, wprowadzać pewne zmiany. Myślę, że Pani 
Marta powie było przez wiele lat tak, że mieszkańcy często składali te wnioski i musieli na 
nie czekać na uwzględnienie tych wniosków po prostu latami. No i taka sytuacja uważam, że 
nie może mieć miejsca. Z drugiej strony też przy pracach nad planami zagospodarowania 
przestrzennego przy tak dużym wyzwaniu, myślę, że też pomoże nam wspólnie mi razem z 
Państwem zapalać rozwój naszego miasta i osiedli, które na razie stoją, że tak powiem bez 
planu. Na przykład Osiedle Wypychy czy część Osiedla Stacja za ulicą tak bym powiedział. 
Uważam, że te tematy należy unormować i dać jakiś impuls do tego, żeby miasto się 
rozwijało. To tyle tytułem wstępu.  
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P.o. Kierownika Biura PZR Marta Głosek - uzupełniając wypowiedź Pana prezydenta 
pragnę zaznaczyć, że są to jedynie uchwały intencyjne, czyli na dzisiejszej sesji nie są 
procedowane żadne konkretne zmiany. A jedynie potrzeba przystąpienia do pewnych zmian. 
Wynika to między innymi ze zgłaszanych wniosków mieszkańców i inwestorów. Takich 
wniosków przez kilka lat uzbierało się kilkaset w związku, z czym już na etapie 
opracowywania studium były one rozpatrywane, po to żeby konieczne zmiany móc 
wprowadzić w planach następnie. Jeśli chodzi o wypowiedź Pana prezydenta odnośnie tej 
procedury to tylko malutkie sprostowanie, procedura jak najbardziej jest konieczna, natomiast 
ona jest ułatwiona, ponieważ już wiele rzeczy w przypadku takich pojedynczych zmian 
będziemy posiadali, jak ekofizjografia czy prognoza oddziaływania na środowisko. Nie 
musimy sporządzać nowych tych dokumentów, jeżeli na przykład mamy tylko jakieś zmiany 
w tekście planu, tak, jeżeli jakieś pojedyncze wskaźniki się zmieniają. Czyli jest to na pewno 
jakieś tam ułatwienie. Te zmiany również wynikają z tego, że należy ujednolicić plany, 
ponieważ funkcjonują plany, na których jak plan Śródmieście 11 Listopada czy Śródmieście 
Goworowska, gdzie nastąpiło dużo już zmian pojedynczych i plany te nie zostały 
ujednolicone, jako całość. W związku, z czym widzi się potrzebę żeby te plany ujednolicić.  
Radna Grażyna Sosnowska – Panie prezydencie czasami się z Panem nie zgadzam, Pan ze 
mną też, natomiast chciałam Panu powiedzieć, że tym wypadku popieram i uważam, że sama 
koncepcja takiej działalności, jeżeli chodzi o plany zagospodarowania przestrzennego uznaję 
za sensowne, zasadne i bardzo logiczne. Natomiast te 10, chyba 10 jest tych uchwał 
intencyjnych, no myślę, że porządkuję wiele problemów miasta, a nie tylko miasta, ale 
mieszkańców i przedsiębiorców. Z tym, że wie Pan Panie prezydencie, ja oczywiście, jak Pan 
się domyśla będę mówiła o Krańcowej. Chciałam Panu powiedzieć tak, że ja nie będę mówiła 
tylko o Krańcowej, ale o całym Osiedlu Wojciechowice, ponieważ związku z tym, że od 1 
stycznia 2018 roku Leśniewo zostało włączone w granice administracyjne miasta i nie tylko te 
tereny, które są pod elektrownię, które mają plany zagospodarowania przestrzennego, ale tam 
są również mieszkańcy, domki jednorodzinne, które generalnie też, moim zdaniem, chociaż ja 
takiego wniosku nigdy nie widziałam, ale wiem, że była taka akcja w 2018 roku robiona, 
gdzie poszczególni mieszkańcy, poszczególnych budynków składali do miasta wnioski o 
zmiany w zagospodarowaniu przestrzennym. Nie wiem, jakie były losy tych wniosków, ale 
powiem szczerze, no nie przypominam sobie, aby kiedykolwiek, jeżeli chodzi o osiedle 
Leśniewo były plany związane z zagospodarowaniem przestrzennym. Chyba, że się mylę, no 
pamięć jest zawodna. Jeśli chodzi o ulicę Krańcową to wiem, znaczy osiedle przy ulicy 
Krańcowej to Panie prezydencie to ja złożyłam ten wniosek w imieniu mieszkańców w 2011 
roku. Rozmawiałam z Panią Martą Głosek, Panią dyrektor i chciałam Panu powiedzieć, że 
ona, bo ja myślałam, że ja muszę ten wniosek ponowić i okazało się, że nie muszę. W 
związku z tym myślę, że ten wniosek jest aktualny. Jeśli chodzi o prace nad tym projektem, 
doszło do takiego momentu, że w 2014 roku było obwieszczenie prezydenta, a później 
wszystko upadło. Oczywiście dowiadywałam się Pana pracowników i nie tylko Pana, bo Pana 
poprzednika również, okazało się, że wykonawca, który miał to robić okazał się nierzetelnym 
wykonawcą. No i po prostu rozwiązano z nim umowę. Powiem Panu tak, ja wiem, że bo tak 
kiedyś Pan powiedział, że osiedle na ulicy Krańcowej to takie małe osiedle tam 4 uliczki czy 
2 uliczki na krzyż i nie mają potrzeb. No mamy potrzeby Panie prezydencie, bo wszystko, co 
chcemy zrobić przy naszych budynkach, niestety wymaga dłuższej procedury albo innej 
procedury. Podobnie jest zresztą z tym hostelem, o który Pan też wie, że zaczyna 
funkcjonować, i jemu też się te procedury w związku z tym, że nie ma tam planu 
zagospodarowania przestrzennego jakoś tam się przedłużyły i mówię to na podstawie pisma z 
Urzędu Miasta. Chciałam Panu powiedzieć, że ten obszar to spory obszar, bo też mam taką 
informację, że jeden z właścicieli sporych działek przy ulicy Krańcowej też wystąpił do 
miasta z prośbą o zmiany zagospodarowania przestrzennego tego terenu. I myślę, że wie Pan 
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nie mam żadnych pretensji, ale w sumie jest mi naprawdę przykro, że to tyle lat trwa i nikt 
tego nie potrafi, przepraszam za określenie, ugryźć. Wie Pan skoro teraz się tworzy taka 
sytuacja, że plan zagospodarowania przestrzennego na ulicy Leśniewie powinno być 
zrobiony, bo jak Pan wie doskonale i ja też, bo przeczytałam to pismo elektrowni, która 
mówi, że też oczekuję na ten plan, na zmiany. Dlatego że poprzedni plan, jeszcze wykonany 
przez Urząd Gminy Rzekuń generalnie już jest nieaktualny. I powstaje w ten sposób spory 
obszar, w którym można by było te plany objąć i te działki prywatne i te działki na osiedlu 
przy ulicy Krańcowej. Tym bardziej, że do podjął Pan działania jak do tej pory do skuteczne, 
żeby pozyskać te tereny dla miasta. I wie Pan plus jeszcze elektrownia, co powstaje naprawdę 
spory obszar, który można by objąć planem i powiem Panu szczerze po prostu, po ludzku jest 
mi zwyczajnie przykro, że będąc Radną przez, już trzecia kadencja w tej, jakoś nie udało mi 
się zjednać uwagi i sympatii i życzliwości włodarzy miasta, żeby to w jakiś sposób 
zakończyć. Także no Panie prezydencie to jest moja propozycja. Mam nadzieję, że zostanie 
rozwiązana.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki - ja tylko przypomnę, że dyskutujmy już 
na ten temat tych zmian w sporządzeniu miejscowego planu zagospodarowania od punktu 7 
od punktu 8h albo i. Rozmawiamy już o całym mieście, żeby ta dyskusja się odbywała, żeby 
nikt z Państwa mi nie zarzucił, bo jesteśmy w punkcie siódmym i powinniśmy się skupić 
osiedlu Pomian, ale rozmawiajmy o całości o tym myślę, że jak dyskusja się wyczerpie to 
przejedziemy blokiem do głosowań. Myślę, że jest zgoda Państwa Radnych na moją 
propozycję.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – jeżeli chodzi o całość wypowiedzianą przez Panią 
Grażynę, mogę tylko przeprosić, jako następca władzy wykonawczej w mieście, że Pani 
Grażyno sytuacja tak wygląda. Ma Pani rację była sytuacja, kiedy tam w 15 czy 16 roku były 
podpisywane umowy z firmą zewnętrzną, która miała dokonać zmiany planów 
zagospodarowania przestrzennego, opracować ten plan nie tylko na terenie Krańcowej, ale 
chyba Księdza Brzóski też tutaj Osiedle Łazek. I powiem Pani tak, no stan, jaki zastałem, ja 
też myślałem, że tak powiem, pierwszego dnia bycia prezydentem człowiek nie dochodzi od 
razu do pełnej wiedzy. Tak, ten proces trwa i okazało się, że faktycznie w połowie gdzieś 
2019 roku, że mieliśmy po podpisywane jakieś umowy z jakimiś firmami, które powinny 
zrobić plany w 2 lata do tyłu, a nic nie zrobiły, albo firm już nie ma, albo nie ma żadnej 
komunikacji. No i my podjęliśmy się tego trudu, na który musieliśmy zgodnie z przepisami 
porozwiązywać te umowy. Czyli najpierw wezwać ich do uzupełnienia. Jak nie odpowiedzieli 
to termin zachować. Udało nam się to zrobić. Mam nadzieję, że tym razem procedura już tak 
nie będzie, nie będzie tak wygląda, że bierzemy firmę i po prostu firma nagle stwierdziła, że 
nie będzie tego. Mogę tylko przeprosić nie wiem, czemu tak się działo, bo nie powinno tak się 
dziać. Przede wszystkim nie powinno to tyle trwać, bo jak sama Pani mówi mieszkańcy 
niektórzy już 10 lat zgłaszają wnioski do Pani. I teraz jak ma się miasto rozwijać jak ktoś 
czeka 10 lat na uznanie działki, która do niego należy, tak. Gdzie tam powiedzmy chciałby na 
swojej działce budować jakiś budynek handlowo-usługowy czy powiedzmy coś z tym zrobić. 
Zgadzam się z Panią i zgadzam się też z kolegami radnymi, że warto podejść do tego tematu 
ambitnie. Jak Pani widzi, podchodzimy ambitnie. Powiem tak, jeżeli chodzi o sam teren 
elektrowni to ja już oficjalnie Panią Martę poproszę, żeby na następną sesję przygotowała 
wnioski o przystąpienie Krańcowej elektrowni do zmiany planu zagospodarowania 
przestrzennego, żeby ten wniosek już był pro cedowany. Powiem tak, nie chcieliśmy zgłaszać 
od razu wszystkich 17 osiedli, bo powiem Państwu, że no to już by było za ambitnie, bo to 
zakładam, że jak 1 w miesiącu byśmy jakoś dopinali, to mamy w przyszłym roku 12 
miesięcy,17 planów moglibyśmy się nie wyrobić. A tak 8, 9 do 10 zakładam, że się 
wyrobimy, bo praktycznie cały styczeń będziemy puszczać postępowania na zrealizowanie 
tego. Myślę, że ulica Krańcowa czy Osiedle Krańcowa i Osiedle Leśniewo też powinno się 
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doczekać uchwalenia tego planu zagospodarowania przestrzennego. Mam nadzieję też, że 
przy okazji uda się rozwiązać inne problemy dotyczące własności nieruchomości przez gminę 
Rzekuń. To też wiem, że to temat ciągnięty już 2 lata i ciężko idzie. Dzisiaj nawet wójt 
Rzekunia ma u mnie być, mamy rozmawiać na ten temat, bo ile można tak trwać. Dla mnie 
też, że tak powiem jest to sytuacja niejasna, no, ale miejmy nadzieję, że uda się rozwiązać ten 
problem. Ja Państwu powiem tak ze swojej strony myślę, że to jest dobry kierunek i teraz to 
bardzo duże wyzwanie przed młodym kierownikiem biura planowania zintegrowanego 
rozwoju, ale jak Państwo wiecie ja lubię dawać ambitne wyzwania młodym ludziom żeby się 
mogli wykazać. Gdy się wykażą to myślę, że Państwo zyskają prestiż, odpowiednie nagrody, 
dwa, zadowolenie mieszkańców. I tez jakąś pozytywną opinię wśród Radnych. ja bardzo się 
cieszę, że pani Marta będzie mierzyła się z tym wyzwaniem. Myślę, że podała, bo nie 
zdarzyło się żeby mnie jeszcze zawiodła, więc Pani Marto będziemy się starali utrzymać tą 
tendencję. Organizacyjnie jeszcze tylko powiem, że jeżeli macie Państwo jakieś pytania, 
żebyście zadali je teraz, a Pan przewodniczący pozwoliłby mi żeby Pani Anna Gocłowska 
zastąpiła mnie na dziesięć minut, bo muszę iść podpisać akt notarialny na ulicy Mazowieckiej 
i przez 10 minut mnie nie będzie.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki - Panie prezydencie od tego ma 
zastępców, a ja Panu przypominam, że Pan na sesji rady to jest gościem. Także proszę do nas 
jak najszybciej wracać. Czekamy na Pana. Ma Pan zastępcę i oczywiście, że tak, ale jakby 
Pan mógł jeszcze może chwilę poczekać, bo są pytania, ale myślę, że Pani dyrektor sobie z 
tym poradzi. Wraca Pan do nas szybko. Ja tylko przypominam, że wyczerpmy dyskusję na 
temat sporządzenia tego planu zagospodarowania dla tych poszczególnych osiedli, natomiast 
po tej dyskusji przystąpię do głosowania blokiem od punktów 7 do punktu 8h. Także 
zachęcam teraz Państwa radnych do dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław Szatanek - Panie prezydencie ja bym chciał 
wrócić jeszcze do Osiedla Pomian generalnie mówimy o zmianie planu zagospodarowania 
przestrzennego, ale tak, a to dostosować do przepisów tak ogólnikowo bym powiedział. Ja 
chciałem dopytać, bo w uzasadnieniu mamy tutaj podane powiedzmy i ulicę, ale zauważam, 
że są tam tereny rolne, leśne. Czy jest jakiś może konkretny plan, coś więcej mógłby Pan 
powiedzieć na ten temat, że zmieniamy, bo zmieniamy, chcemy dostosować prawda, bo tam 
mieszkańcy się zgłaszali. Ale jest może jakieś konkrety, jeśli chodzi o jakieś inwestycje 
może?  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – Panie Radny nie ma tam konkretnych jakiś takich 
wniosków dotyczących konkretnych inwestycji. Ja powiem Państwu tak, jak Państwo 
wejdziecie na geoportal i włączycie plan zagospodarowania przestrzennego miasta to 
chociażby tam będziecie widzieć, czy dana zabudowa jest przewidziana pod różnego rodzaju 
usługi czy zabudowy mieszkaniowe, ale też zauważycie na przykład wytyczone drogi, które 
powinny być w danych miejscach pobudowane. I później jak Państwo wrócicie do geoportalu 
i włączycie na przykład oznaczenie działek to się okazuje, że pomimo tego, iż w planie 
zagospodarowania ileś lat temu już funkcjonuje droga, to działki dotyczące na przykład 
podział działek, który miałby tą drogę umożliwi ć i jej budowę nie został wykonany. I tak 
naprawdę my, oprócz tych wniosków mieszkańców przede wszystkim będziemy się skupiali 
na tym na, nie tylko my, nie tylko ratusz, ale też wspólnie z Państwem na komisjach też 
będziemy się skupiali na podziale nieruchomości. Zaplanowaniem, dzieleniem tych dróg, 
które już były pierwotnie przewidywane w planach zagospodarowania przestrzennego. Czy 
tam powiedzmy terenu konkretnie przebiegu obwodnicy czy samych ulic na terenie danych 
osiedli. Po drugie będziemy się zastanawiali nad zmianą przywrócenia niektórych terenów. 
My mówiliśmy akurat na terenie Osiedla Pomian bodajże jedna działka była przeznaczona na 
działalność edukacyjną, kiedyś zaplanowano, że tam może powstać szkoła, a wiemy, że ze 
względu na ilość placówek oświatowych no nie ma potrzeby budowania, jeszcze jednego 
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przedszkola czy jeszcze jednej szkoły podstawowej. Także nie Panie przewodniczący 
Szatanek, nie mam konkretnych pomysłów inwestycyjny. Akurat Osiedle Pomian w zakresie 
zabudowy jest osiedlem jednorodzinnym. Część budynków o niskiej zabudowie, tam bodajże 
do 3 kondygnacji może powstać. Natomiast nigdy nie będzie osiedlem przemysłowym, a 
będzie raczej taką sypialnią dla naszego miasta. I myślę, że tutaj zdarzają się oczywiście 
wnioski ktoś ma na przykład działalność, czy ma budownictwo typowo mieszkaniowe, a 
chciałby mieć mieszkaniowo-usługowe, bo chciałby na danym osiedlu zrobić jakiś sklepik 
czy coś. Oczywiście tych wniosków będzie dużo, ja przypomnę tylko Państwu, że procedura 
wygląda tak, że my po przystąpieniu do zmiany planu zagospodarowania procedujemy te 
wnioski. Państwo też przy projekcie, czy pracy na komisji myślę, oprócz zmiany planu 
dostaliście też wykaz wniosków, które tam na przykład zostały uwzględnione, a które nie 
zostały uwzględnione, tak. To nigdy nie było, że tam powiem niejawne, więc myślę, że 
wspólnie Państwem będziemy rozmawiać. Jeżeli to będą duże zmiany czy istotne zmiany dla 
miasta generalnie zmiany to też chciałbym żebyście Państwo uczestniczyli w tym procesie 
żebyśmy, powiedzmy, jako rada, wspólnie zaplanowali rozwój tej naszej Ostrołęki. To tyle 
ode mnie. 
Radna Grażyna Sosnowska - ja tak króciutko. Widzę, że Pan się już naprawdę spieszy. Ja 
mam za zadanie od mieszkańców dopytać Pana, bo ja mam przyjmuje przeprosiny, rozumiem. 
Znaczy nie, nie rozumiem, ale rozumiem, że chce Pan, żeby było dobrze w związku z tym 
Panie prezydencie, mam pytanie, czy Pan pochyli się, to pytanie w imieniu mieszkańców, czy 
Pan pochyli się nad tym projektem, jeżeli chodzi o zagospodarowanie przestrzenne ulicy 
Krańcowej w roku 2021. I to jest krótkie tak albo nie.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – Tak Pani Radna, tak jak Pani pierwotnie usłyszała, tak 
pochylę się na najbliższej Sesji przystąpimy do zmiany planu zagospodarowania tego terenu 
Krańcowej, ale też elektrowni Osiedla Leśniewo jak i terenów przyległych do Osiedla 
Wojciechowice. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne 
projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle Pomian w Ostrołęce.  
Głosowanie 
Za - 20 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Uchwała została podjęta. 
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle 
Witosa w Ostrołęce.  
Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Mariusz Mierzejewski - w tym punkcie mamy podobną sytuację jak w 
poprzednim. Czyli tak jak mówiłem mamy tutaj cykl zmian w planie zagospodarowania 
przestrzennego, który w pewnych obszarach mają porządkować sytuację. Nie będę powtarzać 
tego, co wcześniej powiedziałem, bo mamy tutaj analogiczną sytuacje. W tym przypadku 
również komisja zebrała się i podjęła procedowanie uchwały przy głosach 6 za, przy braku 
przeciwnych i wstrzymujących się. Uchwała dostała swoje poparcie tego grona rady. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu Osiedle Witosa w Ostrołęce. 
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Głosowanie 
Za - 20 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Uchwała została podjęta. 
 
8a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu w Osiedle 
Śródmieście w Ostrołęce.  
Kierownik Biura PZR Marta Głosek –  ta ustawa podobnie jak poprzednie, ma na celu 
uporządkowanie planów zagospodarowania przestrzennego w mieście Ostrołęka. Jest to 
uchwała intencyjna, zatem nieprzesądzone są na tym etapie żadne zmiany zagospodarowania 
przestrzennego, a jedynie potrzeba przystąpienia do analizy zmian w zagospodarowaniu 
przestrzennym dla danego rejonu.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle Śródmieście w Ostrołęce.  
Głosowanie 
Za - 20 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Uchwała została podjęta. 
 
Radny  Pan Ryszard Żukowski – chciałem tutaj zwrócić uwagę, że w poszczególnych 
uzasadnieniach do projektu poszczególnych osiedli jest w analizie mowa tylko Osiedlu 
Bursztynowym, nie wiem, dlaczego tak się dzieje, to jest dla mnie zadziwienie jakieś. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zaraz odniesie się do tego Pani 
dyrektor Marta Głosek, a proszę takie wątpliwości zgłaszać przed głosowaniem Panie radny.  
 
8b. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejon Osiedle 
Centrum 1 w Ostrołęce.  
Kierownik Biura PZR Marta Głosek –  podobnie jak poprzednie projekty uchwał ten 
projekt uchwały również związany jest z potrzebą uporządkowania planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Ostrołęki i wynika między innymi z potrzeb inwestycyjnych miasta 
oraz mieszkańców zgłoszonych w ich wnioskach.  
Radny Ryszard Żukowski – Pani dyrektor nie odniosła się do tego, co ja tutaj zauważyłem. 
No przeglądałem poszczególne tu projekty. W każdym jest napisane, kiedy rozpoczyna się 
analiza dotycząca zasadność przystąpienia mowa jest o Osiedlu Bursztynowym. To nie wiem 
jak to rozumieć.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – Pani dyrektor proszę wyjaśnić. 
Kierownik Biura PZR Marta Głosek – przepraszam, bo ja chyba mam jakieś inne 
uzasadnienia niż Pan Ryszard Żukowski dostał, ponieważ w moich uzasadnieniach wszystko 
się zgadza.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – siedzą koło mnie pracownicy biura 
rady i mam informację, że wszystkie te materiały Państwo Radni dostaliście mailem do 
wszystkich projektów uchwał. No mamy takie czasy pandemiczne i większość tych 
materiałów dochodzi do Państwa pocztą elektroniczną.  
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Radny Ryszard Żukowski – ja mam materiały papierowe, które wziąłem ze swojej półki no i 
w nich właśnie jest tak nie analizowałem tego, co jest elektronicznie.  
Radny Henryk Gut –  ja również mam ten sam zapis, to jakby błąd gdzieś był. 
Rzeczywiście, że dotyczy to osiedla Bursztynowe i praktycznie we wszystkich tych planach, 
więc prawdopodobnie jest jakiś błąd tutaj, należałoby to rozważyć, nie wiem czy w wersji 
elektronicznej jest to samo.  
Kierownik Biura PZR Marta Głosek – koleżanka sprawdziła i w uzasadnieniu do uchwały 
w sprawie przystąpienia do Osiedle Centrum 1 i Śródmieście, taki błąd.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – myślę Pani dyrektor, że będzie to 
dotyczyło tych kolejnych projektów uchwał również także.  
Kierownik Biura PZR Marta Głosek – w pozostałych jest w porządku.  
Kierownik Biura Rady Miasta Iwona Jankowska – chciałam powiedzieć, że Radni 
Ryszard Żukowski i Pan Henryk Gut faktycznie mają rację. W uzasadnieniu pojawia się cały 
czas, w większości tych uchwał nazwa Bursztynowe i mi się wydaje, że wystarczyłoby gdyby 
Pan prezydent zgłosił taką ustną autopoprawkę, bo to jest uzasadnienie. Trzeba by było z 
mecenasem skonsultować, chyba pisemna nie będzie tutaj potrzebna autopoprawka. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – Pani dyrektor już pytamy mecenasa 
jest z nami. Panie mecenasie jak Pan to widzi, czy ewentualnie możemy to potraktować, jako 
poprawkę redukcyjną? 
Radca Prawny Janusz Kobyliński – Potraktujmy to, jako redakcyjną poprawkę bez 
głosowania. Wszyscy będą wiedzieli, nad czym ostatecznie głosują.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – Dobrze. Tylko zapytam czy 
zgłaszający te uwagi, czyli Pan Radny Żukowski i Pan Henryk przyjmują taką formę, 
żebyśmy to, jako poprawkę redukcyjną przyjęli i przegłosowali.  
Radny Ryszard Żukowski – Ja osobiście się zgadzam, tylko okazuje się, że trzeba to czytać, 
bo po prostu przegłosujemy i jak to będzie wyglądało potem w uzasadnieniu. W materiałach, 
jak ktoś będzie analizował. 
Radny Henryk Gut –  Zgadzam się na propozycję.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle Centrum 1 w Ostrołęce z poprawką 
redakcyjną. 
Głosowanie 
Za - 20 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Uchwała została podjęta. 
 
8c. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle 
Centrum 2 wraz z poprawką redakcyjną.  
Kierownik Biura PZR Marta Głosek – podobnie jak poprzednie projekty uchwał ten 
również dotyczy potrzeby uporządkowania w planach zagospodarowania przestrzennego 
miasta Ostrołęki i potrzeba taka wynika między innymi ze zgłaszanych wniosków 
mieszkańców i inwestorów. I tak jak powiedziałam to są uchwały intencyjne, a więc nie są w 
tym momencie procedowanie żadne konkretne zmiany w zagospodarowaniu przestrzennym 
przy Osiedlu Centrum 2. Również prosiłabym o możliwość wniesienia korekty, jeśli chodzi o 
Osiedle Centrum 2.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – Czyli też mamy tutaj tą poprawkę 
redakcyjną. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos?  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusje w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle Centrum 2 w Ostrołęce wraz z poprawką 
redakcyjną. 
Głosowanie 
Za - 20 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Uchwała została podjęta. 
 
8d. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle 
Bursztynowe w Ostrołęce.  
Kierownik Biura PZR Marta Głosek – podobnie jak w poprzednich projektach uchwał ten 
również ma na celu przystąpienie do sporządzenia planu celem uporządkowani pozycji 
przestrzennej miasta. I przystąpienie do tego planu wynika z potrzeb inwestycyjnych miasta i 
mieszkańców wyrażonych w ich wnioskach.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle Bursztynowe w Ostrołęce.  
Głosowanie 
Za - 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Uchwała została podjęta. 
 
8e. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedla 
Sienkiewicza w Ostrołęce.  
Kierownik Biura PZR Marta Głosek – podobnie jak w poprzednich projektach uchwał, ta 
również ma na celu przystąpienie do rozporządzenia miejscowego planu dla osiedla. Nie 
wynika z potrzeb inwestycyjnych miasta i mieszkańców, które zgłosili oni w swoich 
wnioskach, które zgłosili w ciągu ostatnich kilkunastu lat. I tak jak wcześniejsze uchwały jest 
to uchwała intencyjna, zatem nie są tutaj procedowanie żadne konkretne zmiany 
zagospodarowania przestrzennego na tym etapie.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle Sienkiewicza w Ostrołęce. 
Głosowanie 
Za - 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Uchwała została podjęta. 
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8f. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle 
Łęczysk w Ostrołęce.  
Kierownik Biura PZR Marta Głosek – podobnie jak przy poprzednich projektach uchwał 
ten projekt, ta uchwała również jest uchwałą intencyjną, nieprzesądzającą na tym etapie o 
konkretnym przeznaczeniu danego terenu. A potrzeba tej uchwały wynika z wniosków, 
między innymi wniosków mieszkańców oraz potrzeb inwestycyjnych miasta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle Łęczysk w Ostrołęce. 
Głosowanie 
Za - 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Uchwała została podjęta. 
 
8g. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle 
Łazek w Ostrołęce.  
Kierownik Biura PZR Marta Głosek –  podobnie jak poprzednie projekty uchwał ta 
uchwała również jest uchwałą inercyjną. Na tym etapie nieprzesądzającą o przeznaczeniu 
terenu poszczególnych nieruchomości. Potrzeba przystąpienia do tej uchwały wynika między 
innymi z wniosków mieszkańców, jak również z potrzeb inwestycyjnych miasta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle Łazek w Ostrołęce. 
Głosowanie 
Za - 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Uchwała została podjęta. 
 
8h. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedle 
Leśne w Ostrołęce.  
Kierownik Biura PZR Marta Głosek –  podobnie jak w poprzednich projektach uchwał, ta 
uchwała jest uchwałą intencyjną, nieprzesadzającą na tym etapie o przeznaczeniu 
konkretnych terenów, a potrzeba jej uchwalenia wynika między innymi wniosków 
zgłoszonych przez mieszkańców oraz potrzeb miasta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedla Leśne w Ostrołęce.  
Głosowanie 
Za - 21 
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Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Uchwała została podjęta. 
 
8i. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w 
sprawie przekształcenia samorządowego zakładu budżetowego w miejską jednostkę 
budżetową. 
Sekretarz Miasta Aneta Gutowska - Grucelska - w statucie MZOSTiIT w skrócie tak 
naprawdę to dostosowujemy do bieżącej działalności tej jednostki, ten statut. Usunęliśmy 
zadania, których MZOSTiIT od jakiegoś czasu nie robi na przykład zajmowanie się zielenią 
miejską, które to zadania powierzone zostały miejskiej spółce OPK. Należało to 
uporządkować w statucie jak również dopisaliśmy takie rozwiązanie, które umożliwi 
realizacje prac remontowo-budowlanych drobnych oczywiście. Nie tylko w jednostkach 
szkolnych naszego miasta, ale jak również w innych jednostkach na przykład zakresu opieki 
społecznej czy wychowania placówek pieczy zastępczej. Także to są naprawdę bardzo 
kosmetyczne kwestie i proszę o podjęcie uchwały w tej sprawie.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Henryk Gut – chciałbym zapytać, na czym polega jakby główna zmiana tej zamiany 
z zakładu budżetowego na jednostkę budżetową, jeśli może mi Pani tutaj wyjaśnić czy Pan 
prezydent. Z czym to jest związane generalnie.  
Sekretarz Miasta Aneta Gutowska - Grucelska - Ta zmiana to nastąpiła w 2011 roku 
Szanowni Państwo, zmieniamy tylko załącznik do uchwały z 11 roku, którą radni ówczesnej 
rady byli uprzejmi podjąć. Kiedy ówczesna Rada Miasta przekształcała zakład budżetowy w 
jednostkę budżetową. A my tylko zamieniamy załącznik, czyli zmieniamy do tej uchwały 
zgodnie z techniką prawodawczą wprowadzamy zmianę tylko do załącznika. Tak, więc 
powołujemy się Szanowni Państwo na ten akt wyjściowy pierwszy, który był 2 razy 
zmieniany w 16 i w 17 roku. Niemniej jednak statut jest cały czas załącznikiem do tej 
pierwotnej uchwały z 11 roku.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przekształcenia samorządowego zakładu 
budżetowego w miejską jednostkę budżetową. 
Głosowanie 
Za - 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Uchwała została podjęta. 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyznaczenia 
obszaru i granic aglomeracji Ostrołęka.  
Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony  
Środowiska Mariusz Mierzejewski – Komisja Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury 
Technicznej i Ochrony Środowiska pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały w 
sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Ostrołęka. I wnioskuje o jego przyjęcie bez 
poprawek głosami 6 za, przy głosów przeciwnych i wstrzymujących. Myślę, że prezydent 
parę słów, bądź służby w tym temacie wypowiedzą się. Komisja, jako taka była jednogłośna i 
poparła projekt prezydenta. Chodzi tutaj o kwestie związane z aglomeracja miejską, czyli 
projektem, który kilka lat temu, który Ostrołęka przejęła wraz z kilkoma gminami. Natomiast 
w tej chwili ta sytuacja trochę się modyfikuje. Trzeba ze względu na różne okoliczności 
zmodyfikować te granice tej aglomeracji i stąd projekt tej uchwały.  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radna Grażyna Sosnowska – przyznam tak się, że tak naprawdę to dla mnie to jest dosyć 
nowa i świeża sprawa i nie mam wielkiej orientacji, jeżeli chodzi o tworzenie aglomeracji 
jakikolwiek. I związku z tym chciałem Pana zapytać, bo dyskusja już trwa od kilku tygodni 
bym powiedziała. Byłam na ostatniej komisji i chciałam Pana spytać, bo nie dogadał cię Pan 
lub nie wiem, w jaki sposób na nie wyszła ta rozmowa Pana prezydenta dotycząca tej 
aglomeracji miejskiej z sąsiednimi gminami. Panie prezydencie chciałam spytać, zadać jedno 
pytanie, czy w związku z tym, że utworzyliśmy tą własną aglomerację miejską Ostrołęki 
proszę mi powiedzieć, czy my zyskujemy czy tracimy w związku z tym, że nie jesteśmy z 
tymi gminami w takim związku dotyczącym aglomeracji jakiś tam obszarów. Jeżeli 
zyskujemy to, co, a jeżeli tracimy to, co.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – jeżeli chodzi o samą aglomeracje, to jak Państwo wiecie 
podjęliśmy próby rozmowy nawet był taki moment, kiedy rozważaliśmy skierowanie dwóch 
wniosków do Wód Polskich. W zakresie np. samego miasta i miasta razem gminą Rzekuń. 
Natomiast w tym momencie te gminy nie przejawiały zainteresowania naszym 
funkcjonowaniem w ramach naszej istniejącej aglomeracji. Stwierdziliśmy, że też nie ma, co 
na siłę zmuszać, nie ma tutaj z naszej strony, wskazane byłoby, żeby tak zrobić. Natomiast, 
jeżeli gminy wybrały taką drogę to my nie mamy możliwości prawnych zmuszenia ich do 
tego. W czasie spotkania z Wodami Polskimi był między innymi Pan przewodniczący 
Mariusz Mierzejewski słuchał tej naszej dyskusji, same Wody Polskie wskazywały, że 
powinniśmy utrzymać te aglomeracje. Natomiast wiem, że te gminy mają jakiś pomysł na 
swoje aglomeracje. Nie wiem, jakie mają pomysły no, bo zgodnie z tym, co mówiły te Wody 
Polskie, ten wniosek będzie obowiązywał przez aktualne 3 lata. Jeżeli gminy nie złożyły, a 
nie złożyły do, chyba listopada zeszłego roku, wniosków inwestycyjnych to nie będzie 
możliwości uzyskania przez najbliższe 3 lata, dofinansowania na te wnioski w ramach 
aglomeracji. Gdyby nie złożyły takiego wniosku miasto też by nie składało, bo spłaca jeszcze 
przez 5 lata 3 i pół miliona pożyczki rocznie na stacje uzdatniania wody, więc jeżeli chodzi o 
inwestycje to nic tu nie tracimy. Natomiast generalnie na gminach będzie spoczywał 
obowiązek raportowania, czyli to, co w tej chwili robi OPWiK nie tylko dla siebie, ale też dla 
sąsiednich gmin. Będzie teraz każda z nich sporządzała oddzielnie. Ja mogę Państwu 
powiedzieć, że cała sprawa zaczęła się w momencie, kiedy dotarł do nas przedstawiciel 
prywatnej firmy, która już sporządzała wnioski na funkcjonowanie aglomeracji w latach 
poprzednich. Taki wniosek kosztował około 50 000 zł. W tym roku akurat okazało się, że 
Pani Bożena Szymańska stwierdziła, że nie będziemy korzystać z usług prywatnej firmy. 
Pracownicy wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska będą w stanie sami 
przygotować taki wniosek I odkąd podjęliśmy decyzję, że sami będziemy przygotować taki 
wniosek akurat ta prywatna firma dotarła do sąsiednich gmin. Informując je, że po pierwsze, 
jeżeli się wyłączą z aglomeracji to osiągną korzyści, które do dzisiejszego dnia nie jestem w 
stanie określić, jakie to będą korzyści. Po drugie nie bardzo wiem, jaki był w tym interes. 
Chociaż interes prywatnej firmy jestem w stanie sobie wyobrazić. Paradoksalnie dzisiaj 
gminy występujące od nas na przykład gmina Rzekuń czy gmina Olszewo-Borki gmina czy 
gmina Lelis będą musiały sporządzać te sprawozdania dotyczące ścieków, które my robiliśmy 
z reguły dla nich. Więc ja nie wiem według mnie to dostaną więcej pracy więcej obowiązków 
sprawozdawczości i pilnowania parametrów, a do tej pory my to za nich robiliśmy. Więc 
powiem ta, nasz zysk będzie taki, że kadry w OPWiK będą mogły się skupić na innych 
zadaniach zrealizowanych bezpośrednio dla miasta. Nie będą tyle czasu poświęcały na rzecz 
gmin. Jeżeli chodzi o samo funkcjonowanie aglomeracji tak jak mówiłem na początku przez 
najbliższe 3 lata nic się nie wydarzyło, a mamy 5 lat kredytu. Dopiero po spłacie tego kredytu, 
jeżeli uda się go spłacić wcześniej będziemy mogli wnioskować o dofinansowanie inwestycji 
z tak zwanej KPOŚKi czy Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków. Ale przez najbliższe 
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3 lata akurat w tym zakresie nie przewidujemy wnioskowania, bo to tak jak mówiłem chyba 
koło 15 000 000 kredytu zostało jeszcze do spłacenia. No to nie, po prostu nie mamy dzisiaj 
na to możliwości finansowych, żeby, jako miasto dołożyć 15 000 000 do OPWiKu. To tak nie 
da się tego zrealizować. No i powiem tak, złożyliśmy wniosek nie wiem czy może ktoś 
zakładał, że akurat miasto wystąpi to nie będzie spełniała tego parametru. Natomiast okazuje 
się, że wniosek złożony przez nas, po pierwsze zyskał pozytywna ocenę Wód Polskich. Może 
Pani Bożenie Szymańskiej nie będzie wypadało tak mówić, natomiast ja mogę powiedzieć, że 
osoby, które go rozpatrywały były bardzo zadowolone, bo były przygotowany praktycznie 
perfekcyjnie. Wskaźnik osiągnęliśmy z dużym zapasem, te 98% wymagane. I dzisiaj 
możemy, jako aglomeracja spokojnie funkcjonować 3 lata, zobaczymy jak się sytuacja będzie 
rozwijać. Ja ze swojej strony tylko dodam, że ten wątek, kiedy rozmawialiśmy z Rzekuniem, 
odnośnie włączenia ich do aglomeracji, tak naprawdę upadł, dlatego, że po pierwsze my 
chcieliśmy rozmawiać o włączeniu miejscowości Rzekuń do naszej aglomeracji, bo 
zakładaliśmy, że tam, że tak powiem, raportowanie jest na takim poziomie, że ten wskaźnik 
jeszcze nam może podwyższyć. Okazało się, że nie, że wskaźnik w gminie Rzekuń jest niższy 
niż 98%, wiec de facto by nasz wskaźnik poszedł w dół. Nie jest to w interesie miasta żeby 
poszedł w dół, druga rzecz to gminie Rzekuń zależało na tym żeby w ramach aglomeracji 
prowadzona była analiza gospodarki ściekowej na terenie ulicy Granicznej i miejscowości 
tutaj ulicy Ławskiej, wiecie, o który teren chodzi dawnej bazy. Ten teren póki, co wiem, że 
będą z jednej strony prowadzone inwestycje przez jedną z firm się tam znajdujących. Mimo, 
że gmina prowadzi inwestycje, ale w interesie miasta nie leży, że tak powiem leży 
weryfikowanie tego, co jest na terenie sąsiedniej gminy. Na nas spływał, że tak powiem cały 
obowiązek opomiarowania tego, liczenia tego, sprawdzania tego, a dzisiaj sytuacja jest taka, 
że mamy założony licznik. Ścieki, które wpływają do naszej sieci liczone są z metra i 
wystawiamy po prostu gminie rachunek, więc nam to było po prostu niepotrzebne. Muszę 
powiedzieć, że nie udało się, natomiast mogę powiedzieć, że jakby była chwila to mogę 
zadzwonić do prezesa OPWiK i zapytał, bo wiem, że na godzinę 11:00 była przewidywana 
wizyta naszych sąsiadów z Olszewa-Borek i z tego, co pamiętam to tak na terenie gminy 
Rzekuń i na terenie gminy Lelis zostały podpisane umowy na hurtowe dostawy wody i odbiór 
ścieków. Na terenie gminy Olszewo-Borki umowa na hurtowy odbiór ścieków była podpisana 
w zeszłym tygodniu, a dzisiaj mieli ewentualnie podpisać umowę na dostawy wody, więc tak 
naprawdę no aglomeracji nie będzie, ale będziemy ze sobą współpracować. Wbrew tym 
informacjom, które gdzieś tam widziałem w komentarzach miasto po pierwsze nie będzie 
zakręcać żadnych kurków z wodą, żeby nie dostarczać wody do sąsiednich gmin. Po drugie 
też nie będzie zamykać rur, które odprowadzają ścieki, bo to też nie o to chodzi. Tak po 
prostu nie można robić. No będziemy współpracować, natomiast sama Pani Radna wie, że 
czasem kompromisy ciężko zbudować. Długo to trwa, ale jak się okazuje się, że udało się 
pomimo tych trudnych negocjacji, myślę, że się udało. Prezes Lech na następnej Sesji będzie 
mógł się pochwalić, że wspólnie z wójtami doszedł do zrozumienia. 
Radna Grażyna Sosnowska - mam pytanie ze strony 13 tego projektu uchwały, jeśli Pan 
byłby uprzejmy zajrzeć. To by było myślę, że dobrze, natomiast ja przeczytam to. Tutaj w 
punkcie 4 jest napisane w 5 w zasadzie, że w zakresie planowanej budowy sieci 
kanalizacyjnych na terenie aglomeracji nie planuję sieci kanalizacyjnej w związku z 
powyższym nie wliczono wskaźnika koncentracji. Panie prezydencie są moim zdaniem, ja 
oczywiście nie znam całego miasta tak dokładnie, ale moim zdaniem są miejsca gdzie tak 
naprawdę kanalizacja powinna być przeprowadzona. Wie Pan dotyczy, jak kiedyś to Panu 
wskazywałam, bo też to było tak w jednym zdaniem, że tak nam brakuje sieci kanalizacyjnej 
na Wojciechowicach. Jak była robiona ta wielka inwestycja związana z kanalizacją miasta, to 
były dawne czasy, to część Wojciechowic od ronda, nie, od stacji paliw aż do ronda przy 
kościele nie została zrobiona kanalizacja. Nie wiem mówiono, że ze względu na to, że 
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środków zabrakło, ale tam mieszkańcy kilkakrotnie zgłaszali się myślę, że część złożyła 
wnioski. Także chciałbym Pana spytać czy planuje Pan, może nie jeszcze teraz, ale w 
przyszłości, żeby ta kanalizacja na tym odcinku, o którym mówię została zrobiona. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik –  rozmawiałem właśnie z prezesem, jeżeli chodzi o 
ustalanie o gminę Olszewo-Borki to jakieś tam małe problemy z upoważnieniami. Na 13:30 
będzie delegacja przyjeżdżała drugi raz. Natomiast odpowiadając na Pani informacje, 
zgadzam się. Są miejscowości, które, czy miejsca w naszym mieście gdzie budowa sieci 
kanalizacyjnej jest niezbędna. Kanalizacyjnej czy wodnej. Jeżeli chodzi o samo OPWiK to 
oni w tej chwili mają doprowadzoną wodę do ulicy Krańcowej i za zakręt. De facto mogliby 
zacząć podawać wodę. Natomiast wiąże się to też z tymi negocjacjami z wójtem gminy 
Rzekuń, wie Pani, o co chodzi o te sieci, które de facto nie zostały do dnia dzisiejszego nam 
przekazane. Tam jest jeszcze jeden problem natury technicznej, ponieważ od strony gminy, 
między gminą a miastem powinny być dwie zasuwy i OPWiK bym powiedział, że w 
współpracy z gminą ma problem z ich lokalizacjami, bo mieliśmy zamknąć dwie zasuwy, 
puścić próbnie wodę, ale okazuje się, tych zasuw nie można znaleźć. Więc ja myślę, że jak 
nie będzie można ich znaleźć to zbudujemy dwie zasuwy na swojej sieci i tą wodę w 
przeciągu trzech miesięcy przyszłego roku i tak i tak będziemy podawać. O ile oczywiście 
uda się porozumieć z Wójtem gminy Rzekuń, że w zakresie przekazania tej sieci. Jeżeli 
chodzi o samą kanalizację i program to zgadzam się z Panią natomiast w tym programie 
przede wszystkim wskazywało się w rozbudowie czy w planach inwestycyjnych te sieci gdzie 
da radę uzyskać się 130-stu użytkowników, co najmniej na jeden kilometr wybudowanej 
sieci. Tam chodziło o osiągnięcie tego wskaźnika takiego wskaźnika zagęszczenia. Ja nie 
pamiętam, Pani Bożenę Szymańska myślę, że udzieli szczegółów, ale tak wydaje mi się, że 
tam było 130,120.  
Dyrektor Wydziału GKO Ś Bożena Szymańska – 120 na kilometr. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – 120 na kilometr i teraz w związku z budową, sieci nawet 
gdybyśmy chcieli czy chcemy wybudować tą sieć kanalizacyjną to akurat Leśniewa nie 
można byłoby wpisać, bo tam jest chyba 57 domów. Sieć ma ponad kilometr. Więc w ramach 
dofinansowania z tej KOPŚKi i tak byśmy się nie załapali, dlatego te takie sieci gdzie nie ma 
tego zagęszczenia, po prostu nie były wpisywane. Natomiast zgadzam się, że to jest takie 
miejsce, gdzie należałoby sieć wybudować poza tym dzisiaj tak jak Państwo widzicie, 
przyjmujecie też szereg uchwał przedłużających realizacje pewnych inwestycji. Jedną z tych 
inwestycji przedłużających jest między innymi realizacja tej części wodociągu sieci Al. 
Wojska Polskiego, to, o czym mówiliśmy i to też mam nadzieję, że wspólnie z dyrektorem 
Rogalskim i wydziałem inwestycji uda nam się zaraz na początku puścić te kilka dużych 
projektów. Ulicę Nadnarwiańską czekamy ciągle na dofinansowanie informacje nieoficjalne 
są, że jest, ale czy tak czy tak to trzeba ją puścić, Goworowską, ścieżkę na AWP, ścieżkę na 
Goworowskiej. Jest parę takich większych tematów, które chcielibyśmy jeszcze w styczniu 
zacząć, żeby jeszcze w październiku przyszłego roku je zakończyć. No myślę, że nam się to 
uda. Natomiast, jeżeli chodzi o samą budowę sieci kanalizacyjnej na Leśniewie to powiem 
tak, mamy już więcej informacji niż było ostatnio. Ten projekt, który pierwotnie był 
konsultowany w gminie Rzekuń to projekt zakładał tam budowę 57 przydomowych 
oczyszczalni i przepompowni. I teraz my po rozmowie z OPWiK  jesteśmy zdania, że jak już 
będziemy budować to nie będziemy inwestować w pojedynczą przepompownię, bo to 
sytuacja mogłaby być tak jak na gminie Lelis. Gmina Lelis w tej chwili od 1 stycznia będzie 
miała 500 przepompowni w konserwacji. To po kilku latach olbrzymie koszty związane 
chociażby z fizyczną obecnością i wizytacją na każdej posesji. My zakładamy, że projekt 
trzeba zmienić, w takim zakresie, że będzie jedna przepompownia, czy dwie przepompownie 
ścieków dla całego osiedla. Mieszkańcy nie będą się zastanawiać czy każdy ma ją u siebie czy 
nie. Natomiast mają Państwo rację inwestycje w sieci są niezbędne. No przymierzamy się do 
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tego planu inwestycyjnego. Wiem, że Rada OPWiKu była wczoraj. Dzisiaj, jeśli Sesja w 
miarę wcześnie się skończy też mają do mnie przyjść. Będziemy o tym rozmawiać. Ja 
Państwu przedstawię te plany, ale też nie ma, co ukrywać, że będziemy rozmawiali o tym, 
które inwestycje w nadchodzącym roku będzie trzeba zrealizować priorytetowo. Myślę, że w 
styczniu usiądziemy, bo na razie OPWiK jest w takiej sytuacji, że o ile teraz pogoda pozwala, 
i pozwoli to pierwszą rzeczą, jaką muszą zrobić, to jest budowa kanalizacji chyba deszczowej 
na Placu Dworcowym w związku z realizacją projektu Multicentrum. Tam około trzech 
miesięcy im się czy dwóch miesięcy ma im zejść. Oni to muszą zrobić teraz w tych okresach 
zimowych, żeby firma, która wygrała przetarg mogła później wejść i realizować całą 
inwestycję. Więc mają tam jeszcze zapas czasu około dwóch trzech miesięcy, na to żeby 
ustalić ten plan inwestycyjny na przyszły rok. No i niewątpliwie o Leśniewie też będziemy 
rozmawiać, natomiast no powiem tak czasem negocjacje lubią też ciszę. Ja też nie chciałbym 
wychodzić przed szereg mogę10. tylko Państwu powiedzieć, że jeżeli chodzi o same 
nieruchomości i o sieci na terenie osiedla Leśniewo to ci z Państwa, którzy interesowali się 
tym tematem np. Przewodniczący Zarzycki to wiecie, że dostaliśmy wycenę operacji 
szacunkowej na kwotę 1 700 000 zł. Problem z naszej strony polega na tym, że ten operat 
wliczał np. koszt chodnika, jako koszt nowo wybudowanego chodnika, tak było to po prostu 
przyjęte jakby trzeba była przyjmować nowy chodnik albo nową ulicę. No i jak Pani Radna 
wie akurat na Leśniewie nie ma nowych chodników ani nowych ulic, te obiekty zostały 
dawno zamortyzowane. Ja, jako prezydent miasta nie zapłacę wójtowi Rzekunia za 20letni 
chodnik jak za nowy. Bo tak się nie da. Jeszcze taki, który niedługo trzeba remontować no nie 
to się nie da. Myślę, że dzisiaj będzie pan wójt będziemy na ten temat rozmawiać. Druga 
kwestia dotyczy gruntów. Bo też jest tak, że my zaproponowaliśmy wymianę gruntów, na 
grunty, które mamy na terenie gminy Rzekuń, ten, który jest na terenie Leśniewa to było 
około 3 hektarów, że tak powiem ja zaproponowałem 6 hektarów żeby było, 6 za 3, bo 
wiecie, że mamy tę historię z tą gminą, że trochę tych terenów żeśmy przejęli. Wójt 
stwierdził, że są to słabe użytkowe tereny, że w ogóle zalewowe, więc myślę, że dzisiaj dalej 
będziemy negocjować. Nie mamy zbyt wielu hektarów, ale chociaż byśmy z tą ziemią ruszyli 
temat. Bo wiemy jak na Leśniewie część inwestycji, które trzeba było zrobić, czy 
rozmawialiśmy o części inwestycji w ramach pasa drogowego to nie można było choćby, 
dlatego, że to gmina była właścicielem działek. Mam nadzieję, że z wójtem uda mi się 
znaleźć porozumienie. Powiem Pani Radnej tak. Na nieszczęście wszystkie porozumienia czy 
wszystkie pilne sprawy zawsze w urzędach są zostawiane na ostatni tydzień przed 
Sylwestrem, może to taka specyfika, że wtedy też udaje się szybciej te wszystkie pewne 
rzeczy czy porozumienia zbudować. Mam nadzieję też, że w przypadku Leśniewa się uda i 
będziemy mogli ten temat domknąć i uznać za załatwiony. Radny Wojciech Parzychowski – 
chciałem przypomnieć o budowie kanalizacji na ulicy Księżycowej, o dokończeniu budowy.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki - o aglomeracji rozmawiamy. Ja nie 
ukrywam, że również mieszkańcy z tej ulicy  byli u mnie w kancelarii rozmawialiśmy o tym 
tam jest potrzeba zbudowania tej kanalizacji. Popieram kolegę klubowego Wojtka 
Parzychowskiego, żyjemy w 21 wieku i takie podstawowe działania myślę, że przez miasto 
Panie prezydencie powinny być wykonane. A poza tym nie są to jakieś duże koszty. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – No niestety wszystkie te projekty, które były sporządzane 
pierwotnie zakładały budowę tych pojedynczych przepompowni. Na ulicy Księżycowej 
również. I tam również rozmawiałem z Panem Maciejem Szczepańskim i za 140 000 zł  
moglibyśmy zbudować jedną, zbiorczą przepompownie, która by służyła nie tylko dla 
Księżycowej, ale potencjalnie służyłaby do rozwoju tego obszaru dalej. Powiem, czemu to 
jest problem. Wyobraźcie sobie Państwo we wszystkich domach jednorodzinnych w mieście 
mieli takie pojedyncze przepompownie, to by się nagle okazało, że mamy nie wiem, 4-5 000 
obiektów do konserwacji rocznie. No to teraz 4-5000 obiektów do konserwacji rocznie 
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załóżmy przy 250 dniach roboczych, które mamy w roku, no to byśmy mieli 10 takich 
przepompowni do kontroli dziennie. I teraz, jeżeli chodzi o brygady, no to mamy 2 brygady. 
Średnio taka przepompownia, żeby ją otworzyć, przejrzeć to jest 2-3h. No to albo 
musielibyśmy zwiększyć liczbę brygad podwójnie czy mówiąc wprost musieliśmy zatrudnić 
dwa razy tyle ludzi tylko po to, żeby oni jeździli i sprawdzali stan wszystkich przepompowni. 
Ten problem gmina Lelis będzie miała teraz, no pójście w te stronę nie ma sensu. Lepiej mieć 
w skali miasta średnie przepompownie czy duże przepompownie niż pójście w te 
indywidualne. Sieć wychodzi taniej, bo wtedy taka pompa kosztuje parę tysięcy złotych, 
natomiast po dwóch latach użytkowania, no niestety te uszczelki się zużywają. I teraz wyjazd 
za każdym razem ekipy z pełnym składem, bo musi być i elektryk, musi być osoba od 
konserwacji, no to astronomiczne koszty by w przyszłości generowało. My od tego 
odchodzimy. Księżycowa również jest w planach. Natomiast muszę Państwu powiedzieć tak, 
że te plany, ja myślę, że to takie podsumowanie dotyczące OPWiKu na początku stycznia z 
prezesem też Państwu przygotujemy. Te plany inwestycyjne, które były sporządzane to były 
plany sporządzane na wyrost z racji, tego, że jak Państwo wiecie już mówiłem o tym 
wielokrotnie OPWiK w przeszłości generował zysk. Zysk ten wynikał przede wszystkim z 
wysoki kosztów amortyzacji. To był zysk wirtualny. Na dzisiaj jestem po rozmowie z 
prezesem jak dokładnie policzyliśmy to OPWiK na dziś dzień jest w stanie zrealizować 
zadania inwestycyjne na kwotę rocznie, wszystkie związane zarówno z konserwacją narzędzi 
w OPWiKu czy w centrum OPWiKu gdzieś na kwotę 1,5 000 000 zł wszystko. I teraz 1,5 
000 000 zł to Emigrantów jak patrzyliśmy ostatnio, radny Łuba pytał, to badajże jakbyśmy 
chcieli samo osiedle Emigrantów zrobić, kanalizację i wodę to jest 1,5 000 000 zł to takie ma 
zdolność w tej chwili OPWiK, że jest w stanie robić taką mała sieć 300-400 metrów rocznie. 
Niestety tak ta sytuacja wygląda, że ja zakładam, że my powinniśmy, jako miasto chociażby 
kwotę, która wpływa z podatku płaconego przez OPWiK to jest kwota około 2 000 000 
rocznie przeznaczać na budowę sieci w mieście. Czyli płacić OPWiK za budowę tych sieci. 
Czemu tak, bo wynika to z tego, że gdybyśmy dzisiaj np. zwolnili OPWiK z płacenia tego 
podatku to ze względu na tą wysoką amortyzację okazało by się, że te 3 000 000 podatku, 
które wpływa byłoby kolejnym 3 milionowym zyskiem tak zwanym wirtualnym. I w związku 
z tym od tych 3 milionów trzeba by było znowu zapłacić podatek, na który pieniędzy nie 
mamy, a de facto nie poprawiłoby funkcjonowania firmy. Więc my nie możemy tego tak 
robić. Pobieramy ten podatek odnośnie OPWiKu, ale też musimy zabezpieczyć środki na 
budowę tych sieci. Ja powiem Państwu tak no zobaczymy jak wyjdzie nam ten rok, w tamtym 
roku jak Państwo pamiętacie przede wszystkim mamy kwota około 1 mil. zł budowa rury pod 
mostem kolejowym. To jest ta inwestycja, która w tym roku będzie realizowana i budowa 
sieci AWP no to mamy dwie inwestycje tj. kwota około 2,5 mil. zł Ja wiem, że to nie 
rozwiąże wszystkich problemów mieszkańców, ale myślę, że gdyby w każdym budżecie 
byśmy byli w stanie te 2,5 mil. zł znaleźć powiedzmy, 3 mil. plus ten 1 milion, który mamy w 
OPWiKu to jesteśmy w stanie zaplanować w jakiejś 5-letniej perspektywie rozwój tej sieci. Ja 
wiem, że Pan przewodniczący nie lubi jak ja się rozwijam, ale akurat dzisiaj dostałem 
wycenę.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – to prawda Panie prezydencie, jakby 
pan mógł o tej Księżycowej mówić, bo my znamy te plany z tą rurą pod Narwią i to nas 
bardzo cieszy i przede wszystkim i ta kanalizacja w AWP. Ale ja mam do Pana taką prośbę, 
bo ja cenie Pana wiedzę i Pana zaangażowanie w te sprawy, ale bardzo bym prosił skracać. 
Pytanie dotyczy Księżycowej i na tym się musimy skupić.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – powiem Panu Panie przewodniczący Wojciechu 
Parzychowski, że w miarę posiadanych środków miasto będzie starało się realizować 
wszystkie zgłaszane przez Państwa inwestycje.  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – a my będziemy Panu przypominać. 
Wiceprzewodniczący  Rady Miasta Stanisław Szatanek –  chcę powiedzieć, że ta dyskusja 
jest bardzo ciekawa, ale moim zdaniem trochę obok tematu. Powinniśmy rozmawiać o 
aglomeracji, po co ta aglomeracja. Na samym początku Pani Radna Grażyna Sosnowska 
zadała bardzo mądre pytanie. Czy my teraz podejmując tą uchwałę o aglomeracji jakby w 
zmniejszonym kształcie bez tych gminy sąsiednich coś uzyskujemy, czy tracimy. Ja myślę, że 
znaczy myślę, jestem pewien, bo Pan Prezydent to kilkakrotnie nam to wyjaśniał, ja tylko 
przypomnę szanownym Radnym, że gminy mają takie prawo i Pan prezydent się zastanawia, 
dlaczego poszły w tym kierunku, jeśli nie zgłosiły wcześniej jakiś potrzeb inwestycyjnych i 
utworzenie w tej chwili własnych aglomeracji to tak naprawdę to nic im nie daje. Ale padło 
kiedyś na komisji czy na Sesji rady, już nie pamiętam takie mądre stwierdzenie, ze strony 
Pana prezydenta, że to być może chodziło o to, że, zresztą Pan dzisiaj wspomniał Pan 
prezydent, że możemy my nie spełnieniami tego współczynnika koncentracji, a skutki mogą 
być takie, jeśli Pan prezydent to potwierdzi, co wcześniej mówił, że no były przeprowadzone 
inwestycje, które były wspierane środkami z, zewnątrz, że może chodziło też o to, że 
doprowadzi do takiej sytuacji. Oczywiście to jest według mnie pewna gra polityczna, żeby 
stworzyć taką sytuację, żeby miasto miało problem z wytłumaczenia się z tego, dlaczego nie 
spełniamy tego współczynnika koncentracji i żeby nie doszło do, w końcowym rezultacie do 
zwrotu pewnych środku. Mnie to bardzo utkwiło w głowie i ja to bym szedł w tym kierunku, 
jeśli tutaj Pan prezydent zapewnia, że my ten współczynnik koncentracji spełniamy sami, jako 
miasto i to jest najważniejsza informacja. To jest wymóg ustawowy i musimy to jakby taką 
uchwałę podjąć. A jeśli chodzi o inwestycje oczywiście no to wszyscy jesteśmy za tym, żeby 
jak najwięcej skanalizować miasto, bo wiemy Wojciechowice i pewnie inne tereny są jest 
nieskanalizowane. Kiedyś z Radną Panią Sosnowską rozmawialiśmy na ten temat. Nawet 
mieliśmy taki plan podjąć wspólnie pewną inicjatywę. Ja nie ukrywam, że z Panem 
prezydentem rozmawiałem na ten temat, ale to są potrzebne, ogromne środki. Trzeba 
przygotować pewien dobry projekt, żeby pozyskać środki z zewnątrz. Miasta nie stać, zresztą 
to, co Pan prezydent dzisiaj mówił. Ale już konkludując powiem tak Panie prezydencie mamy 
tutaj projekt uchwały w paragrafie pierwszym czytamy, że wyznacza się aglomerację 
położoną w województwie mazowieckim w powiecie o równoważnej liczbie mieszkańców 60 
363. Ja oczywiście tam pozwoliłem się trochę zainteresować, co to tam znaczy te rlm 
generalnie przyjmuje się, że to jest jednostka ładunku nieczystości, ale ona jest generalnie 
przyjmowana, że ta jedna jednostka to jest równa 1 mieszkańcowi i teraz mam pytanie 
konkretne. Czy tutaj ktoś się nie przyczepi do nas, czy to jest dokładnie jakby no sprawdzone, 
że my mamy mieszkańców powiedzmy 52 000 czy około 53, a my przyjmujemy takie 
założenie, że to jest za 60 tam, czyli można jakby domniemywać, że my tych nieczystości 
mamy więcej niż przeciętnie. Nie wiem czy ja tutaj dobrze rozumiem, czy jest jakaś logika w 
tym wszystkim, ale jeśli by to było wszystko ok no to jest fajnie. I druga sprawa, jeśli 
spełniam, już na koniec ten współczynnik koncentracji, czyli ilość tych przyłączy na te 1 km 
to, co Pan mówił i Pani dyrektor Szymańska to myślę, że mamy wymóg spełniony. My 
musimy tą uchwały podjąć, a o inwestycjach to myślę żebyśmy rozmawiali może jak 
będziemy przyjmować uchwałę budżetową.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – dziękuję kolego wiceprzewodniczący 
ja to wstąpienie też tak odbieram, jako taki głos wsparcia. Panie prezydencie bardzo krótko 
jakby Pan mógł się tutaj odnieść, bo były pytania ze strony wiceprzewodniczącego Szatanka. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – oczywiście, Pani Bożeno, jeżeli mogę prosić to Pani 
wytłumaczy Radnym, czemu mamy 60 000 rlm, a tylko 54 000 mieszkańców.  
Dyrektor GKO Ś Bożena Szymańska - jeżeli chodzi o rlm, czyli równoważną liczbę 
mieszkańców to dotyczy to zarówno liczby mieszkańców stałych i czasowo przebywających 
na terenie miasta, ale przede wszystkim również równoważnej liczby mieszkańców. To jest 
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też taki akronim rlm, ale dotyczy ścieków z przemysłu. I to się odpowiednio przelicza ten 
ładunek, jeżeli chodzi o rlm z przemysłu jest aż  ponad 9000 rlm. Jest odpowiedni wzór, 
przeliczyliśmy i wyszło, także na pewno liczba rlm na dzień dzisiejszy jest dobrze ustalona 
przy koncentracji kanalizacji 98,35%.  
Radna Grażyna Sosnowska – oczywiście chciałam zabrać głos w sprawie tej aglomeracji 
konkretnych pytań, ale skoro i dyskusja tak trochę zbacza z torów mówimy o inwestycjach, 
chociaż one są zawarte na stronie 11, 12, 13 to ja zrezygnuje i spytam ewentualnie przy 
inwestycjach jakichkolwiek. 
Dyrektor GKO Ś Bożena Szymańska - czy mogę zgłosić autopoprawkę? 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki –  ale ja nie wiem czy Pani może zgłosić 
autopoprawkę. To może zrobić Pan prezydent nie Pani.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – Panie przewodniczący może chwilę zdaje mi się, że 
będzie redakcyjna. Pani Bożeno literówka gdzieś wyszła? 
Dyrektor GKO Ś Bożena Szymańska – tak, czeski błąd jest w pozycji rozporządzenia jest 
1856, a powinno być 1586.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – To proszę pamiętać na przyszłość, że 
zawsze takie rzeczy to prezydent zgłasza. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – jako poprawkę mogę zgłosić zmianę tego numeru. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki –  chciałbym jeszcze, za czym poddam 
ten projekt uchwały pod głosowanie zapytać o zdanie Pana mecenasa Janusza Kobylińskiego. 
Radca Prawny Janusz Kobyliński – traktujmy to, jako autopoprawkę redakcyjną. Tu akt 
prawny jest w porządku, podstawa prawna jest dobra, bo to jest paragraf 4 się zgadza. Tak jak 
to Pani nazwała dyrektor czeski błąd w dzienniku ustaw po Rozporządzeniu Ministra 
Gospodarki, więc dziennik ustaw z 2018 r pozycja 1856. A ta pozycja powinna być 1586 nie 
zmieniamy podstawy prawnej, nic nie zmieniam innego. Poza tym czeskim błędem, poza tym 
numerem tej pozycji.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji 
Ostrołęka wraz z autopoprawką redakcyjną. 
Głosowanie 
Za - 19 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Uchwała została podjęta. 
 
10 . Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia 
Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych na 2021 
rok.  
Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Parzychowski 
- Miejski Program Profilaktyki i Rozwoju Problemów Alkoholowych na 2021 rok określa 
lokalną strategię w zakresie profilaktyki uzależnień oraz w zakresie minimalizacji szkód 
zdrowotnych i społecznych wynikających z używania alkoholu. Program wyznacza obszary, 
w jakich będą podejmowane działania mające na celu ograniczenie negatywnych skutków 
zdrowotnych, społecznych i zaburzeń życia rodzinnego wynikające ze spożywania alkoholu 
przez mieszkańców miasta Ostrołęki oraz zredukowanie zjawiska picia alkoholu i 
podejmowanie innych zachowań ryzykownych przez dzieci i młodzież. Program stanowi 
część strategii rozwiązywania problemów społecznych miasta Ostrołęki na lata 2017-2023 
przyjęty uchwałą nr 335/XLVIII/2017 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 22 czerwca 2017 roku i 
wpisuje się w cel operacyjny określony w Narodowym Programie Zdrowia. Komisja Rodziny 
Zdrowia i Polityki Społecznej pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały Rady 
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Miasta Ostrołęki i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek 5 głosami za, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  
Dyrektor  ZSS Iwona Suska – program profilaktyki przedstawiamy Państwu, co roku. Jest 
to obowiązek, który wynika z ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi. Program przede wszystkim zawiera zadania, które są realizowane zgodnie z 
artykułem 4', które należą do zadań obowiązkowych Gminy między innymi tutaj dostępność 
do pomocy terapeutycznej, tutaj też dofinansowanie do profilaktyki dla dzieci i młodzieży 
między innymi. Proszę Państwa, z takich nowych rzeczy, które zostały zamieszczone tutaj 
chciałam powiedzieć, że zmieniona została grafika. Myślę, że to wszyscy zauważyli tutaj Pani 
Danusia stwierdziła, że chciałaby, żeby to było tak graficznie inaczej. Myślę, że tutaj całkiem 
dobrze to wyszło, przede wszystkim chciałam też powiedzieć, że też tu wskazaliśmy, w jakich 
obszarach będziemy działać, tak, kto będzie realizatorem, jakie środki tutaj będą 
przeznaczone i z takich rzeczy nowych, które zostały tu uwzględnione, to pragnę wskazać, że 
tutaj wpisaliśmy Centrum Integracji Społecznej, gdzie został przez Spółdzielnię Socjalną 
złożony wniosek i to zostało uwzględnione. Dodatkowo proszę Państwa zawsze w 
sprawozdaniu z realizacji działań profilaktycznych wpisywaliśmy nasze jednostki, które są 
finansowane z tych środków, czyli Ośrodek Interwencji Kryzysowej oraz Zespół Placówek 
Wsparcia Dziennego i tym razem tutaj w programie też zostały te jednostki tak bardzo 
króciutko wskazane, opisane, żeby to sprawozdanie było bardziej spójne z tym programem, 
który tutaj wskazujemy do działania.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok wraz z autopoprawką. 
Głosowanie 
Za - 18 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Uchwała została podjęta. 
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zapewnienia 
wspólnej obsługi z zakresu ochrony danych osobowych jednostkom organizacyjnym. 
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Paweł 
Niewiadomski – Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców miała tą 
inicjatywę uchwałodawczą w tym zakresie. Projekt dotyczy zapewnienia wspólnej obsługi z 
zakresu ochrony danych osobowych jednostkom organizacyjnym podległym miastu. Myślę, 
że szersze, szczegółowe informację udzieli Pan Prezydent, albo osoba przez niego 
upoważniona w tym zakresie. Natomiast Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki 
w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi z zakresu ochrony danych osobowych jednostkom 
organizacyjnym i wnosi o przyjęcie tego projektu bez poprawek głosami 7 za, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – jeżeli chodzi o wspólną obsługę z zakresu ochrony 
danych osobowych jak Państwo przeczytacie w uzasadnieniu, do tej pory było tak, że dwie 
osoby nam się zajmowały obsługą w zakresie RODO. Jest to temat niezwykłe 
skomplikowany. W Urzędzie Miasta zajmuje się tym Pan Piotr Podedworny, natomiast w 
części jednostek również on prowadzi tego typu dokumentację związaną z funkcjonowaniem 
całego RODO. Widzicie Państwo, że tu nie ma wielkich zmian kadrowych, oczywiście będzie 
generowało to oszczędność, co jest istotne dla miasta w kwocie ok. 20 000 rocznie. Natomiast 
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my byśmy chcieli, żeby zarówno miasto, jak i wszystkie jednostki w zakresie RODO, że tak 
powiem, reprezentowały tą samą politykę i funkcjonowały według tych samych, 
przejrzystych nie tyle zasad, co wytycznych i chcielibyśmy po prostu, że to całe RODO 
dotyczące jednostek znajdowało się u nas. Docelowo będą je prowadzić pewnie te same 
osoby, tylko będzie to realizowane przez Urząd Miasta, nie na podstawie indywidualnie 
zawieranych umów między jednostkami a tymi podmiotami. Też tak myślę, będzie i 
wygodniej i korzystniej dla nas, bo jednak ta kwestia dotycząca RODO jest kwestią może nie 
tyle problemową, ale niezwykle skomplikowaną. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi z zakresu ochrony 
danych osobowych jednostkom organizacyjnym. 
Głosowanie 
Za - 19 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Uchwała została podjęta. 
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta w sprawie złożenia wniosku o 
udzielenie zezwolenia na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego oraz 
zobowiązania się do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale przygotowania 
wojskowego. 
Sprawozdawca Komisji Oświaty Waldemar Popielarz – projekt uchwały dotyczy złożenia 
wniosku o udzielenie zezwolenia na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego oraz 
zobowiązania się do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale przygotowania wojskowego. 
Zgodnie z ustawą "Prawo oświatowe" wniosek o zezwolenie na utworzenie oddziału 
przygotowania składa organ prowadzący szkołę, czyli miasto Ostrołęka. Wniosek taki 
wpłynął, został przygotowany, znajduje się w materiałach, które otrzymaliśmy przed Sesją, 
dołączony jest do uzasadnienia projektu uchwały. Ponadto ustawa ta zobowiązuje organ 
prowadzący szkołę do dołączenia do wniosku opinii rady pedagogicznej szkoły. Uchwała ta 
również znajduje się w naszych materiałach. Na posiedzeniu Komisji Oświaty Pani 
Wiceprezydent oraz Pani Dyrektor Wydziału Oświaty przedstawiły nam projekt uchwały oraz 
uzasadniły potrzebę jego przyjęcia. W związku, z czym Komisja Oświaty pozytywnie 
rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęka i wnioskuje o przyjęcie 
projektu bez poprawek 6 głosami za, przy braku głosów wstrzymujących się i braku głosów 
przeciwnych.  
Wiceprezydent Anna Gocłowska – tak jak powiedział Pan Przewodniczący Popielarz z 
takim wnioskiem może wystąpić Pan Prezydent - organ wykonawczy Samorządu, ale po 
uzyskaniu zgody organu stanowiącego, czyli w tym wypadku Rady Miasta Ostrołęki. Chcemy 
wystąpić na prośbę szkoły, która, jak Państwo wiedzą, ma już tradycje z zakresu wojskowości 
tylko nieco od dwóch lat zmieniła się organizacja tych oddziałów i żeby w ogóle taki oddział 
powstał, wymagana jest zgoda Ministra Obrony Narodowej. Tych zgód niewiele jest 
wydawanych w skali roku. W ubiegłym roku było ponad 20, a w tym roku na ten kolejny rok 
limit jest dokładnie 20 takich zgód, takich możliwości. W ubiegłym roku występowaliśmy o 
dwa oddziały, bo one - jak już mówiłam - mają tradycje i chętnych dużo w tej szkole. Szkoła 
ma bazę i kadrę przygotowaną do tego, żeby prowadzić tego typu oddziały. Przyszła zgoda na 
oddział mechaniczny. Natomiast nie dostaliśmy zgody, na, bo już wyczerpał się limit po 
prostu, na oddział informatyczny. Chcielibyśmy powtórzyć prośbę, może w tym roku się uda. 
Jeśli Państwo wyrażą zgodę na to, żeby Pan Prezydent mógł wystąpić.  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie złożenia wniosku o udzielenie zezwolenia na 
utworzenie oddziału przygotowania wojskowego oraz zobowiązania się do ponoszenia 
kosztów kształcenia w oddziale przygotowania wojskowego. 
Głosowanie 
Za - 19 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Uchwała została podjęta. 
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia stawki 
dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego na 2021 rok, 
Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Mariusz Popielarz: Komisja na posiedzeniu 
rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji 
przedmiotowych dla samorządowego zakładu budżetowego na 2021 rok. Projekt ten 
przewiduje zwiększenie i zakłada dwa miliony złotych na podstawie stawki jednostkowej 350 
zł, 3 gr, wynikającej z otrzymania 1 metra kwadratowego powierzchni obiektu sportowego, 
która wynosi 5697,42 metra kwadratowego, analiza kosztów utrzymania jednego metra 
kwadratowego powierzchni obiektu sportowego. Analizy dokonano na podstawie regulacji 
budżetu Parku Wodnego w roku bieżącym. Zwiększenie dotacji dla zakładu budżetowego na 
2021 rok w stosunku do 2020 roku o kwotę 2 400 000 wynika z przewidywanego znacznego 
spadku wpływów ze sprzedaży biletów związanego z trwającym stanem epidemii w Polsce i 
zamknięciem do użytku indywidualnych basenów, parków wodnych i Aquaparku. Komisja na 
swym posiedzeniu pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 6 za, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  
Dyrektor Parku Wodnego Jarosław Napiórkowski: Na wstępie chciałbym poinformować, 
że kwota, która została określona we wniosku złożonym wraz z planem finansowym zakładu 
budżetowego, jakim jest park wodny została ustalona na podstawie przewidywanych kosztów 
funkcjonowania obiektu i wiąże się, też z prawdopodobieństwem naszego ograniczonego 
działania w związku z trwającą sytuacją epidemiologiczną. Niemniej jednak zakładamy, że 3 
ostatnie kwartały przyszłego roku pozwolą na to, żeby plan przychodów, który został 
określony na kwotę 2 711 200 zł zrealizować, co pozwoli na sfinansowanie działalności w 
100% i mam nadzieję, że nie będziemy zmuszeni w związku z ograniczeniami, jakie w tej 
chwili występują do Państwa występować o zwiększenie dotacji tak, jak to miało miejsce w 
roku bieżącym. Na podsumowanie tych informacji, które Państwu przekazywałem wcześniej 
chciałbym poinformować, że w roku bieżącym odnotowaliśmy obniżenie wpływów z tytułu 
działalności prowadzonej przez zakład budżetowy. To ograniczenie spowodowało spadek 
przychodów o kwotę 1 575 000 zł. Jeszcze raz bardzo gorąco chciałbym podziękować w 
imieniu własnym, ale też i wszystkich pracowników Parku Wodnego Panu Prezydentowi i 
Radzie Miasta Ostrołęka za zwiększenie dotacji w bieżącym roku o kwotę pół miliona 
złotych, która pozwoliła na to, żeby móc sfinansować wszystkie koszty, tym również koszty 
pracownicze związane z funkcjonowaniem zakładu, co pozwoli, Proszę Państwa, w 
momencie, kiedy zostaną zniesione ograniczenia na bezproblemowe wznowienie działalności. 
Chcę podkreślić, że z tej zwiększonej dotacji też sfinansowaliśmy szereg prac naprawczych, 
remontowych, które były z różnych powodów odkładane na terminy późniejsze. Raz jeszcze 
dziękuję Państwu za przychylność dotychczasową i proszę w imieniu własnym, jak 
powiedziałem, i pracowników, o podjęcie stosownej uchwały. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
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Radny Stanisław Szatanek: Ja tylko w kwestii formalnej, bo wydaje mi się, że Pan 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów nieświadomie podał nam kwotę różnicy dotacji 
między jednym rokiem a drugim, ona wynosi 240 000, a Pan Przewodniczący powiedział 2 
000 000. To tylko tak na marginesie, ale też chciałem powiedzieć, że na komisji mieliśmy 
informację od Pana Prezesa, że rosną koszty przede wszystkim energii cieplnej i to dosyć 
wyraźnie. To też ma duży związek z tym, że wydatki w tym roku planowane są na nieco 
wyższym poziomie. Ale chcę też przypomnieć jak był początek tego roku, który zapowiada 
się całkiem nieźle i te przychody zaczęły rosnąć, przekraczały nawet jakby pewne założenia 
Pana Prezesa i wszystko szło optymistycznie i niestety przez tą pandemię wszystko jakby 
zawaliło się. Podzielam pogląd, że jeśli by udało się zwalczyć tą pandemię, to możemy 
wrócić do nie tylko normalności, ale że te plany, które są założone przez jednostkę będą 
zrealizowane.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja również podzielam ten pogląd. No 
niestety ograniczenia z działalności Parku Wodnego są i dotykają Ostrołękę i naszych 
sąsiadów z powiatu. Pływalnia ostrołęcka cieszyła się dużym powodzeniem. Zawsze można 
było zaobserwować spore obłożenie na miejskiej pływalni. Teraz mamy takie czasy, że tylko 
się cieszyć, ale tutaj podziękowania dla Polskiego Związku Pływackiego, który rozszerzył 
nam kadrowiczów, żeby mogli korzystać z usług tego basenu. Większość z nas chciałaby 
pójść czy sami, czy z rodzinami skorzystać z tego Parku Wodnego. Niemniej jednak sytuacja 
na dzień dzisiejszy nie pozwala, żebyśmy zostawiali tam swoje zarobione pieniądze. No 
niestety, miejmy nadzieję, że po 17 stycznia troszeczkę ta sytuacja się unormuje. Ja doskonale 
rozumiem taką sytuację finansową Parku Wodnego. To, co zawsze powtarza 
Wiceprzewodniczący Stanisław Szatanek, czynnik ludzki jest najważniejszy i to, co mnie 
bardzo buduje i cieszy, to to, że osoby tam zatrudnione dalej pracują pomimo tych 
ograniczeń. I korzystając jak jesteśmy tutaj przy tym projekcie uchwały, też podziękowania i 
dla Pana Prezydenta i dla Pana Dyrektora wiele usterek, które przez wiele lat funkcjonowały 
typu woda pod prysznicami, wymiana podłogi, czy nawet estetyka, tudzież drobne naprawy 
na tym obiekcie zostały usunięte. Jest to odbiór nie tylko mój, ale takie sygnały docierają od 
mieszkańców naszego miasta. Jak najszybciej wracajmy do tej normalności, bo sam osobiście 
skorzystałbym z tego obiektu. No niemniej jednak prawie 50 lat na karku, a do kadry 
narodowej mnie nie chcą powołać w tych pływaniu i cóż ja mogę zrobić a woda w Narwi i w 
Omulwi za zimna, chociaż jak mój kolega Adam Kurpiewski również morsuje, ale pływać nie 
pływam i nad tym ubolewam, jako triathlonista.  
Radny Henryk Gut:  Ja chciałem się zwrócić do Pana Dyrektora z pytaniem jak się mają 
sprawy pracownicze w prognozie się od 1 stycznia? Czy są jakieś tam ograniczenia? Z tego, 
co widzę tutaj nie ma, ale jeśli Pan by tutaj potwierdził to moje pytanie, będę bardzo 
wdzięczny.  
Dyrektor Parku Wodnego Jarosław Napiórkowski: Odpowiadając na pytanie Pana 
Radnego, chciałbym zapewnić, że wszystkie obowiązkowe świadczenia pracownicze będą i 
są obecnie wypłacane w terminie i planowany stan finansów naszej jednostki przewiduje 
wypłaty czy zapewnienie środków niezbędnych na pracownicze plany kapitałowe. Też to 
będzie zależało od tego, jak liczna grupa pracowników zadeklaruje chęć udziału w takim 
funduszu emerytalnym. Tak, więc jesteśmy przygotowani na wzrost wynagrodzenia, jaki jest 
zaplanowany z dniem pierwszym stycznia i te sprawy pracownicze będą realizowane.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla 
samorządowego zakładu budżetowego na 2021 rok, 
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
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Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w 
sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020 – 2036 wraz z autopoprawką,  
15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2020 rok wraz z autopoprawką, 
Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Mariusz Popielarz: Projekty te zakładają 
zwiększenie planu dochodów budżetowych na 2020 rok o kwotę 117 443,60 zł, wynika to z 
projektu uchwały Rady Miasta w sprawie uchwały budżetowej. Plan dochodów po tych 
zmianach wynosił będzie 425 648 887 zł 14 groszy. Są to drobne zmiany. Ja oczywiście 
mówię o pierwotnym projekcie uchwły, bez autopoprawek Pana Prezydenta, które wpływały 
w międzyczasie. Jest to przede wszystkim trzy pozycje, to jest: wprowadzenie dotacji celowej 
z województwa mazowieckiego, jest to kwota 10 000 zł; z Fundacji Rozwoju Systemu 
Edukacji w ramach programu Erasmus Plus o kwotę przeszło 104 500 zł; i zwiększenie planu 
dochodów w Szkole Podstawowej nr 5 w dziale 801 rozdział 801.01 o kwotę 2 941 zł. 
Komisja na swym posiedzeniu pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowe projekty uchwał. W 
przypadku punktu 14 głosami 6 za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących, 
podobnie w przypadku punktu 15 - 6 głosów za, brak przeciwnych i wstrzymujących się.  
Skarbnik Miasta Aneta Leończyk: Budżet miasta Ostrołęki po dokonanych zmianach w 
projekcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej i w autopoprawkach wynosi po 
stronie dochodów ponad 408 865 000, a po stronie wydatków ponad 413 724 000. Zmiany, 
jakie zostały wprowadzone w projekcie uchwały jak i w autopoprawkach, które zostały 
Państwu przedstawione dotyczą zmniejszenia dochodów o kwotę per saldo około 17 
milionów i zmniejszenia wydatków o kwotę per saldo ponad 19 milionów. W 
autopoprawkach dokonano zmiany klasyfikacji budżetowej w celu dostosowania planu do 
wymogów jednostki i z rozdziału 853.22 "Fundusz jednostki" zostały wydatki przeniesione na 
rozdział 855.04 "Wspieranie rodzin". Również dokonano zmian okresu realizacji wysokości 
nakładów inwestycyjnych w poszczególnych latach zadań inwestycyjnych. Okres realizacji 
tych zadań został przesunięty na rok 2021. Po części wynika to z tego, iż realizacja niektórych 
zadań inwestycyjnych została przeniesiona ze względu na wznowienia procedur 
przetargowych, czy też wstrzymanie robót ze względu na warunki atmosferyczne i opóźnienia 
wynikające z realizacji w związku ze stanem zagrożenia epidemicznego COVID-19. 
Spowodowało to właśnie konieczność przedłużenia terminu realizacji tych umów. Dotyczy to 
17 zadań inwestycyjnych, między innymi chodnika przy ulicy Starowiejskiej, Poznańskiej, 
Olimpijskiej, zadania również takiego jak rewitalizacja terenu zbiegu ulicy Wyspiańskiego i 
Lenartowicza, zadanie pod nazwą "Chusteczkowe Ogrody" dotyczące również zadania 
przebudowa żłobka miejskiego, oświetlenia na Osiedlu Łazek, placu zabaw na Dobrzańskiego 
czy też przy sklepie Mila, na Osiedlu Leśnym oraz na Osiedlu Traugutta, urządzenie wybiegu 
dla psów "Kolorowe Wojciechowice", budowa ogrodu "Enklawa-Sport-Zabawa", Strefa 
Aktywności dla mieszkańców Osiedli Dzieci Polskich, budynek internatu przy Zespole Szkół 
Zawodowych nr 1. I te zmiany zostały po prostu przesunięte na 2021 rok. Ponadto w 
autopoprawkach dokonano również wprowadzenia zmian, które dotyczyły wprowadzenia 
subwencji ogólnej dla jednostki części powiatowej na kwotę, ponad 125 000, która została 
przeznaczona na bieżące wydatki urzędu. Wpłynęły również środki europejskie z Fundacji 
Rozwoju Systemu Edukacji na realizację projektu Erasmus Plus i są to środki dla dwóch 
Szkół: Zespół Szkół Zawodowych nr 1 - około 500 000 i Zespół Szkół Zawodowych nr 3 - 
ponad 104 000 i przeznaczenie tych kwot na wydatki dotyczące realizacji tych projektów. 
Wpłynęła również dotacja celowa z województwa mazowieckiego ponad 10 000 z 
przeznaczeniem na refundację wydatków poniesionych na zadanie "Remont i wyposażenie 
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Domu Działkowca". Zwiększono dochody właśnie Szkoły Podstawowej nr 5 Zwiększenie 
dochodów z tytułu dotacji celowej z tytułu odpłatności na utrzymanie dzieci w rodzinie 
zastępczej z przeznaczeniem na świadczenia społeczne. Zwiększono również plan dochodów 
realizowanych przez DPS z przeznaczeniem na zakup materiałów niezbędnych do naprawy 
ogrodzenia, bo tu wpłynęło odszkodowanie. Dokonano również zmniejszenia planu dotacji 
celowej na programy finansowane z udziałem środków europejskich i to jest kwota ponad 17 
731 000 dotyczy to zadań inwestycyjnych "Budowa i przebudowa ścieżek rowerowych na 
terenie miasta Ostrołęki wraz z obiektem „parkuj i jedź", "Wyposażenie Miejskiego Zakładu 
Komunikacji poprzez zakup niskoemisyjnego taboru pasażerskiego", "Ograniczenie niskiej 
emisji poprzez wymianę źródeł ciepła i termomodernizacji budynków socjalnych" i 
"Utworzenie Centrów Kompetencji Technologii". Wszystkie te zadania zostały przeniesione 
na 2021 rok. Jeżeli chodzi również o "Utworzenie Centrum Kompetencji Technologii" to 
środki zostały przesunięte na 2021 rok w związku z planowym podpisaniem umowy na 
wykonanie prac Multicentrum w styczniu, która zostanie podpisana. Dokonano również, 
jeżeli mogę powiedzieć, o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na 
lata 2020-2036 to zmiany dotyczą dostosowania kwot dochodów i wydatków oraz 
dostosowanie nazw zadań i okresów realizacji i wprowadzenie przedsięwzięć zgodnie ze 
zmianami, które nastąpiły w uchwale budżetowej.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Adam Kurpiewski: Ja tu z tej autopoprawki ostatniej, bo tu zdejmujemy z wydatków 
Miejskiego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
dofinansowanie działalności Centrum Integracji Społecznej. Chciałbym się dowiedzieć 
dokładnie, na co te 325 000 zostało przeznaczone. 
Dyrektor Wydziału ZSS Iwona Suska: Te pieniążki, te 325 217 zł to one są w tych 
działaniach profilaktycznych, tylko zostało zmienione przeznaczenie. To, co wcześniej 
mówiłam przy programie, że tam to, co Pan Przewodniczący powiedział, że jest 
autopoprawka do Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i tam 
Proszę Państwa, na stronie 28 było napisane, że na działalność Centrum Integracji Społecznej 
zostanie przyznana kwota 30 000 i w autopoprawce zmienialiśmy, że 325 217 zł. Także te 
pieniądze są w środkach alkoholowych tak jak były, one nie zostały zabrane.  
Wiceprezydent Miasta Anna Gocłowska: To dotyczy przyszłego roku.  
Dyrektor Wydziału ZSS Iwona Suska: Tak, przyszłego roku oczywiście. Tak, to nie jest z 
tego roku budżet. To dotyczy przyszłego roku. W tych 325 217 zł Proszę Państwa 250 000 
było planowane na dotacje. Czyli też będzie dotacja tylko będzie rozszerzona tutaj na 
Centrum Integracji Społecznej i część środków też przesunęliśmy z tych zaplanowanych w 
paragrafie 43.00, ale też Proszę Państwa w rozdziale 851.54 cały czas te pieniążki są, tylko to 
jest przyszły rok tak jak Pani Wiceprezydent powiedziała.  
Radny Jerzy Grabowski: Chciałbym nawiązać, co było powiedziane odnośnie 
Multicentrum, bo oczywiście na stacji no to wiadomo, że tutaj muszę zabrać głos. Tutaj 
należą się podziękowania dla Pana Prezydenta i dla służb, które były zaangażowane w to, że 
ten przetarg został doprowadzony do końca i ten remont oczekiwany rozpocznie się i w 
następnym roku 2021 do sierpnia ma ta inwestycja być zakończona i wtedy okaże się, że - jak 
nazywają tą perełkę na stacji - zobaczymy. Ale żebyśmy tutaj do końca tą sprawę poruszyli, 
to ja nawiąże i zadam dwa krótkie pytania do Pana Prezydenta. i w tamtej kadencji i w tej 
kadencji ja składałem interpelacje i pytam, pytam o charakter dworca kolejowego, pytam o 
poczekalnię, pytam o neony Dworzec Kolejowy Ostrołęka. Ja w tych wizualizacjach tego 
dalej nie widzę. Były różne zapewnienia w odpowiedziach, ale chciałbym, żeby ta deklaracja 
dzisiaj na tej sesji, jeśli jest możliwe padła, bo jako wieloletni mieszkaniec stacji, zresztą 
pracownik Polskich Kolei Państwowych, ten dworzec zawsze nam się kojarzył - Dworzec 
Kolejowy - Ostrołęka. Pragnę tylko przypomnieć, że linie kolejowe, które przebiegają przez 



33 

 

Ostrołękę lub rozpoczynają się linia numer 35 do Szczytna, 29 do Tłuszcza, 36 do Łap, 34 do 
Małkini, a w przyszłości budowany Centralny Port Komunikacyjny, gdzie ta szprycha ma 
przez Ostrołękę przebiegać. To są bardzo ważne inwestycje kolejowe i tutaj proszę o 
odpowiedź. Poczekalnia i neony związane z naszym dworcem.  
Sekretarz Miasta Aneta Gutowska-Grucelska: Tak jak były wcześniej zapewnienia pana 
prezydenta, co do charakteru dworca, to dalej te zapewnienia są, natomiast przetarg jest 
realizowany w ramach projektu. I proszę pamiętać, że pewne wydatki kwalifikowane są w 
ramach przedmiotowego projektu i to, co jakby my możemy finansować z tego zadania z 
udziałem dotacji zewnętrznej, no to musimy ogłosić postępowanie i tak to realizujemy. 
Natomiast pozostałe elementy jak na przykład wcześniejszy remont pomieszczeń, który nie 
jest objęty projektem z dofinansowaniem to Państwo przecież Radni wiedzą, że były 
realizowane w ubiegłym roku, między innymi Pana Jerzego Grabowskiego, muzeum mogło 
się przenieść do nowo wyremontowanych pomieszczeń i te wydatki są realizowane poza 
projektem Multicentrum i są realizowane z budżetu miasta i one będą sukcesywnie stopniowo 
również wdrażane i realizowane tak jak ten neon, czy tak jak zapewnienie tej poczekalni 
dworcowej, bo my jesteśmy zobligowani takim aktem notarialnym z PKP, że mamy ten 
budynek, ale warunek jest, że właśnie musi być zachowana ta poczekalnia. A więc one będą 
zostawione i tam jest miejsce na to, żeby to było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Czyli Pani Sekretarz, że tak powiem, to 
będzie poza projektem, będzie można położyć poczekalnie dworca i ten neon, o który Pan 
Przewodniczący Grabowski pyta. Nie będzie problemem, oczywiście ja rozumiem i wiem, o 
co chodzi, że nie można tego ująć w projekcie, bo projekt go nie przewidywał. Natomiast po 
skończeniu prac w sierpniu tak jak ma wykonawca Multicentrum ma być dokończone, potem 
będzie można, że tak powiem, działania podjąć, tak. 
Sekretarz Miasta Aneta Gutowska-Grucelska: Mam nadzieję, że tak. Będzie w sierpniu 
skończone. Skończą się te prace i wykonawca sprawnie i szybko przeprowadzi je wszystkie i, 
tak jak wcześniej Pan Prezydent obiecał, no myślę, że ten neon będzie.  
Radny Henryk Gut: Przepraszam, że w ostatniej chwili, ale tak analizując te autopoprawki 
zauważam, że w wielu miejscach jest takie dofinansowanie mniej więcej rzędu około 50%. Z 
czego to wynika? Czy rzeczywiście nie można by było jakby zorganizować inwestycji, którą 
w całości należałoby zrealizować? Czy to wynika z projektu, czy to wynika z uwarunkowań 
jakiś technicznych, że w wielu tych inwestycjach typu tam wykonanie czy to oświetlenia czy 
doposażanie i przebudowa placu zabaw są mniej więcej tak, że tak powiem, realizowane w 
około 50%. Z czego to wynika moje pytanie brzmi.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja myślę, że na to pytanie odpowie nam 
Pan Dyrektor Rogalski, jeżeli jest z nami i nas słyszy. Myślę, że za moment uzyska Pan 
odpowiedź a Panią Prezydent i Panią Sekretarz prosiłbym, żeby jednak dyrektorzy śledzili 
obrady sesji  i byśmy sobie życzyli, żeby sesję przebiegały sprawnie.  
Wiceprezydent Miasta Anna Gocłowska: Oczywiście Panie Przewodniczący, jeżeli tu nie 
uzyskamy pomocy, to zobowiążemy się, że Panu Radnemu udzielimy odpowiedzi na piśmie. 
Sekretarz Miasta Aneta Gutowska-Grucelska: Pan Dyrektor Rogalski jest poza urzędem, 
wyjechał na jakieś spotkanie, więc niestety nie może w tej chwili udzielić odpowiedzi.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: To ja zapytam Pana Henryka czy będzie 
Pan usatysfakcjonowany, jeżeli Pan na swoje zadane pytania dostanie odpowiedź na piśmie?  
Radny Henryk Gut: Tak, będę. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2020 – 2036 wraz z autopoprawką,  
Głosowanie 
Za – 19 
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Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok wraz z 
autopoprawką,  
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta 
 
15a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie określenia kwoty 
jednostkowej będącej podstawą ustalenia kwoty dotacji na działalność Centrum 
Integracji Społecznej w Ostrołęce prowadzonego przez spółdzielnię socjalną 
Samodzielność Praca Aktywność, 
Dyrektor Wydziału ZSS Iwona Suska: Centrum Integracji Społecznej ma na celu 
reintegrację społeczną i zawodową. Mówi się, że to jest taki pomost między pomocą 
społeczną a rynkiem pracy i tutaj wystąpiła spółdzielnia socjalna Samodzielność Praca 
Aktywność do Pana Wojewody z prośbą o zarejestrowanie Centrum Integracji Społecznej i 
takie zezwolenie otrzymano, dzięki czemu spółdzielnia mogła wystąpić i wystąpiła do 
Województwa Mazowieckiego oraz do Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Projektów 
Unijnych o środki. Takie środki pozyskała tak jak tam Państwo macie wpisane w 
uzasadnieniu. Te środki są ponad milionowe i te środki są na wyposażenie, ale również na 
uczestnictwo z tym, że na funkcjonowanie otrzymali na 3 miesiące. Ustawa o zatrudnieniu 
socjalnym pozwala, daje taką możliwość, że samorząd ma taki obowiązek pomocy finansowej 
Centrum Integracji Społecznej żeby po prostu te osoby, które znalazły się w gorszej sytuacji, 
bo mogą to być osoby załóżmy uzależnione tak jak tutaj w naszym przypadku, bo tu akurat 
spółdzielnia wystąpiła z prośbą o dofinansowanie ze środków alkoholowych. Wiadomo, że te 
pieniążki są znaczone tak i w związku z tym proszę Państwa tutaj te osoby będą mogły 
skorzystać z różnych form przygotowania do wykonywania prac i powiem Państwu, że tutaj 
między innymi w ramach centrum spółdzielnia socjalna chce prowadzić takie właśnie zajęcia 
na przykład remontowo-budowlane i brukarskie, przygotowanie do takich zawodów, jest też 
pracownia gospodarczo- ogrodnicza, porządkowa oraz opiekuńcza czy florystyczna 
rękodzieła technik biurowych, jest też pracownia krawiecko-szwalnicza oraz poligraficzno-
reklamowa. Tutaj spółdzielnia socjalna przewidywała, że będzie miała 30 uczestników i 11 
osób wśród tych 11 osób pracowników najwięcej jest osób instruktorów zawodu. Oprócz tego 
też jest między innymi doradca zawodowy, psycholog z uwagi na to, że tutaj grupa docelowa 
tak, jeżeli korzystamy ze środków alkoholowych to powinien być też tutaj terapeuta 
uzależnień. Spółdzielnia skalkulowała, że te środki, które pozyskała, to są środki ponad 
2.000.000 zł, łącznie jedne środki są do wykorzystania w tym roku, natomiast 1.000.000 
ponad 200 środków spółdzielnia ma możliwość wykorzystania na funkcjonowanie przez 2 
lata i tutaj kalkulacja, którą przedstawiła spółdzielnia wynosi 325.217 zł, te pieniądze, o które 
pytał Pan Radny Adam Kurpiewski.  Wstępna koncepcja była troszeczkę inna, bo miały pójść 
tam mniejsze środki, ale tutaj po analizie sytuacji tu została podjęta decyzja, że jednak te 
środki zostaną tutaj zaplanowane w takiej wysokości jak spółdzielnia tutaj wystąpiła. W 
związku, z czym taka sytuacja wystąpiła, że ta uchwała cieplutka trafiła do Państwa dzisiaj i 
dzięki temu, że to Centrum Integracji Społecznej zafunkcjonuje to mówię nie tylko to, że 
osoby mają szansę nauczyć się zawodu czy nauczyć się pracy, które są w stanie wykonywać i 
realizować się zawodowo, ale również też będą prowadzone takie zajęcia, które mają na celu 
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reintegrację społeczną. Tutaj proszę Państwa ta kwota znaczy została wpisana to 661 zł 0 gr, 
tak została wpisana zgodnie z kalkulacją, którą przedstawiła nam tutaj spółdzielnia socjalna i 
zostało to wpisane tak konkretnie, jakie tutaj spółdzielnia zaproponowała. Także tutaj Pan 
Prezydent chcę pomóc tutaj podmiotowi spoza finansów publicznych i w takim kształcie tutaj 
ta uchwała została Państwu przedstawiona. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Jakub Frydryk: Ja się bardzo cieszę z tego, że Centrum Integracji Społecznej w 
Ostrołęce w końcu powstanie, bo próby uruchomienia CIS-u były podejmowane z sześć, 
siedem lat temu dokładnie nie pamiętam, ale naprawdę już bardzo, bardzo, bardzo dawno 
temu. Z tego tytułu, dlatego bardzo, bardzo się cieszę tym bardziej, że misją Centrum 
Integracji Społecznej jest aktywizacja osób społecznie wykluczonych, aktywizacja zawodowa 
społecznie wykluczonych osób lub zagrożonych wykluczeniem społecznym i wnosi to bardzo 
dużo do tej przestrzeni osób, które albo nie mogą się odnaleźć na rynku pracy albo są 
wykluczone społecznie ze względu na to, że nie wiem odbywały kary na przykład w 
więzieniu albo właśnie miałyby natury takiej nałogowej, że tak delikatnie rzecz ujmę, więc 
jest to bardzo fajny projekt. Ja mu kibicuję. Tutaj słyszymy, że pieniądze, które zostały już 
pozyskane to są pieniądze 2.000.000 zł, więc ta kwota, którą samorząd dofinansuje tą 
spółdzielnię jest nieduża. Ja się z tego powodu bardzo cieszę, bo kiedyś były próby niestety 
samorząd wtedy nie był taki przychylny temu projektowi. Na dzień dzisiejszy jest ta 
możliwość, więc trzymam kciuki naprawdę.  
Radny Henryk Gut: Ja mam do Pani Dyrektor takie pytanie czy osoby niepełnosprawne 
mają jakieś priorytet czy w ogóle są brane pod uwagę, że będą ewentualnie tam 
zaangażowane i jak będą miały możliwość takiego rozwoju tam w tym centrum. 
Dyrektor Wydziału ZSS Iwona Suska: Generalnie, jeśli chodzi o zatrudnienie socjalne to 
tak w Centrum Integracji Społecznej mogą się te osoby znajdować natomiast mówię tu też 
jest istotne źródło finansowania. Jeżeli finansujemy ze środków przeznaczonych na 
profilaktykę to tutaj mówię ten status osób to z problemem alkoholowym tak zasadniczo o tak 
powiem, a jeżeli jest to związane tak ze stanem osoby w danym momencie to jak najbardziej 
tak.  
Radny Adam Kurpiewski: Ja chciałem tylko zapytać się o osoby działające w tej 
spółdzielni, bo jakby tak nie znam w ogóle nikogo związanego z tą spółdzielnią. Czy można 
by było przybliżyć jakoś tych ludzi z tej spółdzielni, jeżeli Pani Dyrektor by mogła nam 
opisać, ich działalność wcześniejszą, skąd się wywodzą nie wiem jakieś doświadczenie. 
Jakieś przybliżenie osób skupionych w tej spółdzielni chciałem, kto tam działa.  
Dyrektor Wydziału SSO Iwona Suska: Prezesem spółdzielni jest Pan Marek Olszewski, 
Wiceprezesem jest Pan Paweł Szymendera to są osoby związane właśnie z działalnością w 
organizacjach pozarządowych, znane ze swojej działalności tutaj w obszarze mówię finansów 
poza publicznych Tu spółdzielnia socjalna kilka lat temu otrzymała, jako siedzibę budynek 
przy Kołobrzeskiej 11. Ten budynek był niewyremontowany i spółdzielnia teraz właśnie 
pozyskała środki, bo Centrum mogło zafunkcjonować dzięki temu, że ten budynek przy ulicy 
Kołobrzeskiej 15 został wyremontowany za te pozyskane środki. Na dzisiaj w spółdzielni 
pracuje kilkanaście osób, które zajmują się właśnie takimi głównie pracami porządkowymi i 
są to osoby, które mają też po prostu status osób niepełnosprawnych. Tutaj wiem, że, 
zaangażowanie tutaj no Pana Marka przede wszystkim duże i osób związanych, bo tutaj 
mówię też są osoby, które są związane z OSON-em z Ogólnopolskim Stowarzyszeniem Osób 
Niepełnosprawnych z uwagi na to, że osoby te współpracują z osobami niepełnosprawnymi to 
podejmują różne działania gdyż tu jest prowadzony w tym roku proszę Państwa mieszkanie 
integracyjne dla osób niepełnosprawnych i tutaj osoby mają możliwość zamieszkania przez 
określony czas i sprawdzenie swojej samodzielności. Tutaj takich najdokładniejszych danych 
to mógłby przedstawić Pan Marek Olszewski i ja bym poprosiła żeby na naszą komisję 



36 

 

rodziny przyszedł i przygotował Państwu taką kompleksową informację, bo myślę, że w 
dużych szczegółach Pan Marek by przedstawił to jak dzisiaj działa spółdzielnia. Działa 
widzicie Państwo w ten sposób też, że tutaj to, co Pan Przewodniczący Pan Jakub powiedział, 
że trudno było Centrum utworzyć, że nie jest tak łatwo, ale spółdzielnia tu podejmowała 
działania i udało się w związku, z czym widać tą aktywność tutaj spółdzielni w tym zakresie 
na rzecz osób w różnych sytuacjach, nie tylko osób niepełnosprawnych.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Ja chcę Państwu powiedzieć, że Centrum Integracji w 
sposób jak powiedział Pan Przewodniczący Jakub FRYDRYK to był taki pomysł, co już lata 
kiełkował u nas w naszym samorządzie z różnych takich a nie innych powodów, do których 
nie warto tak naprawdę wracać nie powstało to centrum. Ja o tym projekcie rozmawiałem z 
Radnymi Klubu Bezpartyjne Miasto z Panem Mariuszem Mierzejewskim od zeszłego roku, 
bo to naprawdę to dzisiejsze głosowanie to jest tak naprawdę zwieńczenie całego procesu. Ja 
pamiętam, że przede wszystkim dużym wyzwaniem było w ogóle podłączenie wody i 
kanalizacji do tego budynku, co udało nam się w zeszłym roku nie, w tym roku, bo to w tym 
roku było po zmianach personalnych w OPWiK mamy takiego kierownika, co stwierdził, że 
technicznie da się to wykonać i OPWiK wykonał w końcu to przyłącze, więc w ogóle 
budynek mógł być zacząć użytkowany. To było gdzieś w okolicach wakacji, więc jak już 
dopięliśmy tą wodę to wiem, że Pan Marek też taką energię dostał wewnętrzną żeby działać 
dalej no, bo takie CIS-y funkcjonują w wielu miastach w Polsce i mogą wnioskować o 
pozyskiwanie środków zewnętrznych ze strony Urzędu Marszałkowskiego no u nas z jakiś 
powodów nie funkcjonowały. Natomiast ja Państwu powiem tak, że no ta kwota może 
troszeczkę Państwa dziwić natomiast ja nie ukrywam rozmawialiśmy ja rozmawiałem z Panią 
Dyrektor Iwoną Suską i z Panem Markiem, że może by nie wiem w 20 osób zaczęli, może w 
15 osób natomiast Pan Marek bardzo ambitnie 40 osób chcę tak bym powiedział już taką 
konkretnie działającą spółdzielnię stworzyć i tak naprawdę te środki, które my tu 
przedstawiamy to jest 1/4 wszystkich środków niezbędnych do funkcjonowania tej 
spółdzielni. Kolejną, 1/4 jeżeli się uda i wszystkie wnioski zostaną rozpatrzone pozytywnie 
otrzyma ze strony Pana Marszałka. 
Dyrektor Wydziału SSO Iwona Suska: W tej chwili z Województwa Marszałkowskiego tak 
i z Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Projektów Unijnych.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: To jest ta 1/4, a tak naprawdę wyzwaniem jest, bo 
pozostało połowę tej kwoty, no ta spółdzielnia musi wygenerować, jako przychód, jako zysk 
tak i myślę, że też to w jakiś sposób aktywizacja zawodowa osób niepełnosprawnych no 
byłaby przez lata u nas wyzwaniem. Mam nadzieję, że tak jak rozmawialiśmy całkiem 
niedawno z jednym z radnych na wiosnę jak już zostanie uruchomione to Centrum Integracji 
Społecznej to się wszyscy tam zbierzemy, zobaczymy jak to wygląda tam na miejscu i 
będziemy mogli razem zobaczyć, że tak powiem krok milowy został wykonany natomiast jest 
to dopiero pierwszy krok i kolejne pomysły są w drodze. Mam nadzieję, że Panu Markowi się 
uda no, ale wyzwanie jest ogromne. Niemniej jednak myślę, że jako miasto to nie jest tak, że 
już będziemy wiecznie wspierać też tą spółdzielnię, bo to chodzi o ten moment startowy tak 
żeby na samym początku, gdy jest budynek oddany i remonty porobione wiadomo na starcie, 
że w pierwszym roku ją wesprzeć żeby sama z tych twoich przykładów utrzymać. Myślę, że 
jesteśmy to w stanie osiągać także mam nadzieję, że razem Państwo zagłosujecie za tym 
projektem, bo po prostu to dobry projekt jest i pomaga ludziom niepełnosprawnym tym 
wykluczonym społecznie też no po prostu znaleźć pracę czy znaleźć jakiś pomysł na swoje 
funkcjonowanie, a wiemy, że ci ludzie bardzo często są wykluczeni społecznie albo po prostu 
te prace, które mogą podejmować są bardzo ograniczone i akurat na terenie miasta ich też 
zbyt wielu nie ma. 
Radny Stanisław Szatanek: Kibicujmy wszyscy żeby to się udało, bo to jest cenna 
inicjatywa to, co powiedział Pan Wiceprzewodniczący ja już nie będę powtarzał tych 
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pięknych słów, ale chcę też dołączyć jakby od siebie pary zdań. Kwestia finansowania no, bo 
tutaj w tym projekcie uchwały mamy prawda, że to jest na pracownika i na uczestnika tego 
Centrum Integracji Społecznej. Jest to bardzo ważne to, co Pan Prezydent powiedział, że no 
ambitny plan 40 osób 600 zł, miesięcznie no łatwo tu wyliczyć, że to jest spora kwota, ale 
tutaj nie będziemy szczędzić ani grosza cytuję pewną osobę, bo warto i powiem, że jesteśmy 
świetnym przykładem dla innych jak można takie cenne inicjatywy wesprzeć i nie pozwolić 
żeby one umarły śmiercią naturalną. Ja myślę, że wszyscy jesteśmy na tyle ambitni, że nawet 
gdyby Panu Markowi troszeczkę nie wychodziło na samym początku to na pewno 
podejmiemy specjalną uchwałę żeby Pana Marka wesprzeć. Dzisiaj niech on to usłyszy, że 
naprawdę wspieramy go bardzo mocno i trzymamy kciuki i w razie potrzeby może na nas 
liczyć na Pana Prezydenta i na Radę Miasta.  
Radny Mariusz Popielarz: Ja przede wszystkim cieszę się, że taki projekt uchwały wpłynął 
pod obrady Rady Miasta. Myślę, że wszyscy czekaliśmy na to, że i samorząd i inne 
środowiska zechcą wspierać osoby potrzebujące tego żeby aktywnie uczestniczyć w życiu 
zawodowym a nie zawsze mają taką szansę i te Centrum Integracji Społecznej powstaje. 
Uważam, że tak jak tutaj padły deklaracje wsparcia z różnych stron tak i ja deklaruje, że ze 
wszystkich sił w ramach moich możliwości będę wspierał te bardzo cenną inicjatywę. Tak się 
dzieję, że wiele osób ma trudności z odnalezieniem się na rynku pracy i powinniśmy robić 
wszystko żeby takie osoby jak najszybciej się odnalazły, żeby uzyskały wsparcie tych 
środowisk, które mają taką możliwość żeby wesprzeć także inicjatywa wyjątkowo cenna i 
cieszę się, że samorząd miasta Ostrołęki w tym uczestniczy i wspiera to. Gratulację dla 
wszystkich, którzy przyłożyli do tego rękę. 
Radny Jacek Łuba: Inicjatywa cenna, zgadzam się ze wszystkimi opiniami oczywiście. 
Chciałem tylko podziękować Panu Prezydentowi, ponieważ jako klub zajmujemy się tą 
sprawą znaczy jeszcze kiedyś nie, jako klub, a jako koledzy po prostu i działając jakby w tym 
obszarze chcielibyśmy podziękować Panu, bo bez mała myślę, że od 10 lat się staramy o takie 
Centrum i wreszcie się udało po wielu przygodach. Naprawdę wielki szacunek dla Pana 
Prezydenta i dziękuję wszystkim, którzy wspierali tę inicjatywę od wielu lat.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Chciałem to odnieść też do Pana Jacka Łuby do Mariusza 
Mierzejewskiego, ale i do Jakuba Frydryka, do wszystkich osób, które też w ramach 
Mazowieckich Inicjatyw Społecznych też od iluś lat tam próbowały, Panowie to nie jest moja 
zasługa tylko wasza zasługa, bo przez tyle lat wykazaliście się takim uporem, że wiecie, że 
tak jak człowiek jest uparty tak ja no w końcu zostałem Prezydentem tak myślę, że wy tak 
samo, jako osoby sukcesu możecie powiedzieć, że w końcu po 10 czy tam 12 latach, że tak 
powiem walenia głową w mur udało się doprowadziliśmy praktycznie do tego, że tak powiem 
szczęśliwego końca i przed nami sam szczęśliwy finał i myślę, że tu ojców sukcesu jest na 
pewno bardzo wielu z mojej strony tylko, że tak powiem skromny projekt uchwały, a dalej to 
wszystko w rękach Pana Marka i osób zaangażowanych w to środowisko. Natomiast od razu 
powiem tak, że koleżanki i koledzy Radni to nie koniec naszej drogi, bo ja pamiętam z Panem 
Jakubem rozmawialiśmy gdzieś w tym roku, co najmniej raz ten Bank Żywności jak ciągłe go 
nie odpuszczam i tam gdzieś ten pomysł jest i myślę, że w przyszłym roku poważnie 
podejdziemy do tego tematu żeby w Ostrołęce taka placówka również powstała może przy 
okazji spółdzielni albo w innym miejscu, bo to też te parę projektów, które leżało w 
szufladach czas najwyższy żeby je ściągnąć i zrealizować, bo na pewno wiele dobrego w 
mieście zrobią.  
Radny Jakub Frydryk: Jest mi bardzo miło, że te projekty, które służą społeczeństwu 
lokalnemu, że tak powiem nareszcie są realizowane, ujrzały światło dzienne i mają możliwość 
wypłynięcia tak samo jak ten Bank Żywności, o który już tutaj staraliśmy się też od dawna 
żeby powstał po to tylko żeby to wsparcie dla tych osób najbardziej potrzebujących nie było 
doraźne jak do tej pory, czyli raz do roku, a systematyczne i myślę, że możliwości Samorząd 
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Ostrołęcki ma dosyć duże, a też przy jak tutaj wspomniał Pan Stanisław Szatanek to jest fajny 
przykład dla innych miast jak w sprawach społecznej pomocy radni mogą wspólnie jednym 
głosem prawda mówić. Także ja też ze swojej strony bardzo dziękuję, bo to jest naprawdę 
cenny projekt.  
Radny Henryk Gut: Aż się prosi Panie Przewodniczący, że no nie ma tutaj Pana Marka 
Olszewskiego, bo rzeczywiście wiele pytań byłoby do niego i na przyszłość jest taka prośba, 
że takie osoby kompetentne w tej tym zakresie żeby zaprosić na sesji Rady Miasta, bo na 
pewno chcielibyśmy też więcej się dowiedzieć o tej inicjatywie, a on na pewno jest tym, który 
ma najwięcej tej wiedzy, jeżeli jest, że tak powiem głównym inicjatorem i organizatorem tego 
całego dobrego przedsięwzięcia na dzień dzisiejszy. Być może, że no takie spotkanie można 
by w ramach komisji najbliższej gdzieś tam to miałbym prośbę zorganizować ewentualnie jak 
będzie w przyszłym roku na początku roku niech Pani Dyrektor pamięta o tym dobrze żeby z 
Panem Markiem takie spotkanie zorganizować.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja myślę Panie Radny jak podejmiemy 
tą uchwałę to będzie możliwość już z Panem Markiem Olszewskim się spotkać i na pewno 
nam uchyli rąbka tajemnicy, jeżeli chodzi o najbliższe plany. Niemniej jednak najpierw 
musimy podjąć uchwałę. Ja się cieszę bardzo, że tak przychylnie wszyscy radni w tym 
procedowaniu tego projektu uchwały takie wypowiadają i to cieszy. Miałem jeszcze ze dwa 
zdania powiedzieć dzisiaj mocno gryzę w język. 
Radny Stanisław Szatanek: Ja bardzo króciutko chciałem naprawdę serdecznie podziękować 
kolegom Jackowi, Kubie i Mariuszowi trochę mi tak umknęło w tej poprzedniej wypowiedzi, 
ale naprawdę doceniam waszą inicjatywę tak po cichu też oczywiście kibicowałem, ale tak 
wszystkiego to nie wiedziałem nie będę się chwalił, że tak wszystko doskonale wiedziałem. 
Wiedziałem, że zajmujecie się tak, ale, że aż tak bardzo to no mówię szczerze naprawdę nie 
wiedziałem, ale to, co dzisiaj też usłyszałem wasza skromność prawda żeście się nie 
afiszowali z tym, bo na tym polega tak naprawdę pomoc, pomagać w taki sposób żeby nie 
afiszować się z tym, mnie uczono od dziecka prawda, że dobra pomoc to jest taka, która jest 
niewidoczna a skuteczna. Wy spełniliście to naprawdę w stu procentach i możemy z was brać 
przykład i myślę, że będziemy brali i w dalszych inicjatywach będziemy was wspierać, także 
szczere gratulacje trzymajcie tak dalej.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie określenia kwoty jednostkowej będącej podstawą 
ustalenia kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w Ostrołęce 
prowadzonego przez spółdzielnię socjalną Samodzielność Praca Aktywność, 
Głosowanie  
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2021-2036 wraz z autopoprawką, 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia 
uchwały budżetowej na 2021 rok wraz z autopoprawką, 
Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Mariusz Popielarz: Projekt budżetu miasta 
na prawach powiatu na 2021 rok obejmuje plan dochodów na kwotę 392.230.363 zł 34 gr z 
tego plan dochodów bieżących 378.722.650 zł 34 zł plan dochodów majątkowych przeszło 13 
i pół miliona złotych, plan wydatków ogółem 398.807.979 zł 34 gr, z czego plan wydatków 
bieżących 361.512.845 zł 34 gr a plan wydatków majątkowych 37.295.134 zł, plan 
przychodów na kwotę 12.377.616 zł z tytułu wprowadzenia obligacji oraz niewykorzystanych 
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środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, plan rozchodów na kwotę 55.800.000 
na wykup wyemitowanych papierów wartościowych. Dochody miasta Ostrołęki zaplanowano 
w 2021 roku na kwotę łączną 392.230.363 zł 34 gr z tego dochody gminne na kwotę 
278.236.880 zł 18 gr to jest niespełna 71% struktury dochodów ogółem w 2021 roku. 
Dochody powiatowe to 113.993.483 zł 16 gr to niespełna 30% struktury dochodów ogółem. 
Dochody budżetowe bieżące łącznie to jest kwota 378.722.065 zł 34 gr około 96,5% a 
dochody budżetowe majątkowe przeszło 13 i pół miliona. Chciałbym się teraz skupić na 
wydatkach miasta w 2020 roku, które wynoszą w łącznej kwocie 398.807.979 zł 34 gr, 
wydatki ogólne w ogóle a wydatki bieżące to jest 361.512.845 zł 34 gr, to jest 90,65% 
struktury wydatków, a wydatki majątkowe 37.295.143 zł to jest 9,35% ogólnie wydatków. 
Szanowni Państwo to tak pokrótce, jeśli chodzi o budżet planowany na 2021 rok. Komisja na 
swym posiedzeniu pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały Rady Miasta w 
sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036 o przyjęciu projektu bez 
poprawek głosami 2 za przy braku głosów przeciwnych i 4 wstrzymujących się, w przypadku 
projektu uchwały nr 17 to jest projekt budżetu na 2021 rok również 2 głosami za, i braku 
głosów przeciwnych wnioskuję o przyjęcie bez poprawek. Oczywiście komisja odnosiła się 
do projektu budżetu i wieloletniej prognozy finansowej nie odnosząc się do autopoprawek 
Pana Prezydenta.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Dziękuję Panie Przewodniczący dziękuję też Państwu 
Radnym, bo tak jak sami wiecie i z resztą rozmawialiśmy na komisjach niektóre poprawki 
wpływały chociażby w ostatnich dniach no niestety nasze sesję szczególnie ta końcówka roku 
jest taka, że jeszcze ostatnie rzeczy staramy się dopiąć i staramy się niektóre inwestycje 
zrealizować chociażby wczorajszy odbiór żłobka też powiedziałbym w takim terminie 
deadlinowym, ale udało się dokonać myślę, że może nie tyle jak nie COVID, ale przy 
najbliższej okazji, jeżeli któraś z komisji Komisja Rodziny będzie miała ochotę to zapraszamy 
do odwiedzin żłobka, ale wracając do samego budżetu niewątpliwie projekt budżetu 
przedstawiony Państwu jest budżetem trudnym nie powiem, że najtrudniejszym, bo 
najtrudniejszy już miałem ze sobą, ale jest trudnym i przede wszystkim, dlatego, że jak 
Państwo widzicie w dniu dzisiejszym nie jesteśmy w stanie przewidzieć tego jak będzie 
funkcjonowała gospodarka tak naprawdę jak długo będzie nas dotykał sam wirus COVID-19 
chociażby z tego powodu mamy na dziś dzień, nie jesteśmy w stanie oszacować wysokości 
dotacji, czy kwot przeznaczonych dla naszych najbliższych placówek. Biorąc pod uwagę 
tylko centrum Ostrołęckie Centrum Kultury kwota pozyskiwana na przykład przez te 
jednostkę z biletów do było około 1.400.000 zł, MZOSTiIT z tytułu usług noclegowych 
pozyskiwał około 1.100.000, daje to razem 2,5 mln zł. Park Wodny z tytułu biletów miał 
kolejne 2,5 mln razem tj. kwota 5 mln zł. Dzisiaj chociażby na tych trzech placówkach tak 
naprawdę nie wiemy, jaka będzie sytuacja pandemiczna i nie wiemy jeszcze do końca roku, w 
jakim zakresie będziemy musieli korygować ich budżet. Ten budżet, który jest Państwu 
przedstawiony jest budżetem ostrożnym to znaczy ja prosiłem przede wszystkim moich 
dyrektorów i dyrektorów placówek podległych po to żeby zagwarantowali podstawowe 
potrzeby w zakresie wynagrodzeń w zakresie funkcjonowania jednostek i myślę, że to nam 
się udało. No niestety jak Państwo widzicie, pomimo tego, że de facto inwestycyjnie 
praktycznie mamy te same zadania, co w roku poprzednim to jednak deficyt przynajmniej ten 
wirtualny, który na dziś dzień zakładamy, że zostanie pokryty z obligacji wzrósł o około 
15.000.000 zł. Ja chcę od razu Państwu powiedzieć, że my zakładamy sytuację, że w ogóle 
nie będziemy pobierać obligacji, nie będziemy musieli ich pobierać natomiast na dzisiaj żeby 
zbilansować ten projekt budżetu musieliśmy dokonać takiego zabiegu. Ja ze swojej strony 
powiem, że analizowaliśmy powody wzrostu niektórych wynagrodzeń trzeba to powiedzieć 
wprost, czy narzutów i no część kwoty, część tego deficytu żeśmy znaleźli mówiąc, wprost, 
że my w projekcie budżetu chociażby musieliśmy zagwarantować środki na pokrycie składek 
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w Pracowniczych Planach Kapitałowych, które wchodzą od 1 stycznia teraz w urzędzie 
miasta i w naszych podległych jednostkach a miejmy świadomość, że tak naprawdę nie jest to 
obowiązkowe i nie wszystkie osoby będą przystępowały do tych Pracowniczych Planów 
Kapitałowych nie mniej jednak oprócz składek na ZUS i składek podatkowych, na te 
pracownicze plany kapitałowe też musieliśmy zagwarantować. Drugą kwestią to jest 
podwyżka minimalnego wynagrodzenia o ile w samym ratuszu będzie to chyba kilkanaście 
stanowisk, teraz biorąc pod uwagę jednostki podległe ta podwyżka minimalnego 
wynagrodzenia tj. coś, z czym będziemy musieli się zmierzyć. Jest to druga podwyżka 
minimalnego wynagrodzenia, gdzie ja osobiście cieszę się, że ludzie zarabiają coraz więcej, 
tylko jak sami Państwo wiecie np. w oświacie no nie zawsze podwyżki ministerialne idą ze 
wzrostem subwencji to akurat jest ten żal, że to tak nie do końca idzie. Co do samych 
inwestycji myślę, że w trakcie dyskusji umówimy je, ja jestem gotowy omówić je Państwu 
wszystkie. Mam nadzieję, że uda nam się, że tak powiem od stycznia ruszyć już ambitnie z 
inwestycjami, bo tak słyszymy, czy też w wiadomościach, czy też czytamy w różnego rodzaju 
periodykach tak naprawdę w tym trudnym okresie ważne jest żeby miasto stymulowało 
gospodarkę Ja nie ukrywam, że my ten okres początku tego roku, czy połowę tego roku, kiedy 
ta pandemia funkcjonowała podchodziliśmy ostrożnie do tych wszystkich procesów 
inwestycyjnych Jesień pokazała, że ta ostrożność była wskazana, bo jednak w ramach 
[niezrozumiałe] nie zrealizowaliśmy części inwestycji w terminie okazało się, że nie musimy 
się dodatkowo zapożyczać żeby pokryć bieżące wydatki. Dziś jesteśmy w takiej sytuacji, że 
obowiązuje już narodowa kwarantanna i nie wiemy, do kiedy będzie obowiązywała, ale 
zakładamy, że pomimo tego już od stycznia będziemy chcieli mocno ruszyć z niektórymi 
inwestycjami, o niektórych już Państwo słyszeliście jak chociażby Multicentrum niektóre są, 
że tak powiem przygotowane do realizacji, bo mamy tutaj skrzyżowanie ulicy Goworowskiej 
i ulicę Nadnarwiańską, na które składaliśmy dofinansowanie, ale uważam, że te ulice tak czy 
tak trzeba będzie realizować z dofinansowaniem, czy bez. Mamy chodnik na WP razem z 
siecią chyba wodociągową, mamy ścieżkę na ulicy Goworowskiej, mamy odbiór w końcu 
autobusów, które dwa nowe do nas przyjechały, ale te płatności też będą realizowane dopiero 
teraz w styczniu, kolejne 8 jest w drodze, a w czerwcu 2 nowe elektryki. Mamy szereg 
działań, które zaplanowaliśmy na cały rok. Naprawdę uważam, że będzie to, mam nadzieję 
może tak bardziej powiem, mam nadzieję, że będzie to rok, w którym po pierwsze pożegnamy 
wszystkie nasze obawy związane z tym koronawirusem i z tą powiedzmy chorobą, która w 
bardzo znaczący sposób zmienia nasze życie i pokazuje, że w życiu najważniejsze jest 
zdrowie, ale jednocześnie uda nam się naprawdę zrobić porządny budżet, spełnić te wskaźniki 
inwestycyjne i w tym trudnym okresie, że tak powiem ruszyć do przodu, bo trudne okresy to 
są okresy gdzie nawet najbardziej ambitnie plany są w stanie [niezrozumiałe] To tyle ode 
mnie tytułem wstępu. Czekam na Państwa pytania i jeżeli chodzi o same wskaźniki to myślę, 
że Pani Sekretarz przedstawi Państwu szczegółowe informacje.  
Skarbnik Miasta Aneta Leończyk: Ogólnie budżet miasta Ostrołęki na 2021 zakłada po 
stronie dochodów wraz z autopoprawkami kwotę łącznie ponad 409.998.000 w tym dochody 
bieżące skalkulowane są na poziomie ponad 378 mln, co stanowi to 92% w strukturze 
dochodu natomiast dochody majątkowe ponad 31 mln to jest po prostu ponad 7% w 
dochodach ogółem. Zaś po stronie wydatków 424.057.000 ponad i wydatki bieżące stanowią 
361.549.000, czyli 85% wydatków ogółem natomiast majątkowe ponad 62 mln stanowią 14% 
budżet, deficyt budżetu to jest ponad 14 mln, zostanie pokryty przychodami ze sprzedaży 
papierów wartościowych ponad 10 mln i niewykorzystanymi środkami pieniężnymi, które są 
na rachunku bieżącym ponad 1.377.000 i są to środki z Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych COVID oraz wolnymi środkami ponad 2 mln. Budżet będzie zrównoważony po 
stronie dochodów przychodami a po stronie wydatków rozchodami. Dochody bieżące 
obejmują dochody własne, dotacje celowe z budżetu państwa, dotacje na realizację zadań na 
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podstawie porozumień, czy też z organami administracji państwowej jak i dotacje pozyskane 
z Samorządu Województwa Mazowieckiego oraz na realizację programów unijnych no i 
przede wszystkim subwencje. Najwyższy udział w strukturze dochodów bieżących ogółem 
stanowią dochody własne ponad 43%, następnie są to subwencje ponad 31% później dotacje, 
które z budżetu państwa, które stanowią ponad 24% i pozostałe dochody to jest ponad 1%. 
Jeżeli chodzi o strukturę według klasyfikacji budżetowej to największe dochody zaplanowane 
są w dziale 756, czyli są to dochodowy od osób prawnych osób fizycznych i innych jednostek 
nieposiadających osobowości prawnej i są to wpływy z podatku dochodowego, wpływy z 
podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego wpływy z innych opłat stanowiących dochody 
jednostek, udziały gmin, powiatów w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa. 
Jeżeli chodzi o plan wydatków na 2021 rok to jak mówiłam wcześniej zaplanowane one są w 
łącznej kwocie ponad 426 mln i obejmują wydatki bieżące i wydatki majątkowe. Analizując 
wydatki bieżące to stanowią one ponad 85% w strukturze wydatków ogółem i dotyczą 
wydatków jednostek budżetowych związanych z wynagrodzeniami oraz wydatki związane z 
realizacją zadań statutowych one stanowią w dochodach bieżących około 69%. Dotacje na 
zadania bieżące, czyli dotacje przedmiotowe podmiotowe i celowe to jest około 8% w 
wydatkach bieżących. Świadczenia na rzecz osób fizycznych 22%, wypłaty z tytułu poręczeń 
i gwarancji to jest 0,14% w wydatkach bieżących, wydatki na obsługę długu to jest kwota 
ponad 3.200.000 i stanowi niecały procent w wydatkach bieżących ogółem, wydatki na 
programy finansowane z udziałem środków europejskich też niecały procent. Jeżeli chodzi o 
wydatki majątkowe to zaplanowane są one w zakresie takich działów jak transport i łączność i 
to jest największa kwota, bo ponad 45 mln, w turystyce, w gospodarce mieszkaniowej około 4 
mln działalności usługowej, w informatyce, w administracji publicznej, w oświacie i 
wychowanie około 7.400.000, w ochronie zdrowia, w edukacyjnej opiece wychowawczej, w 
gospodarce komunalnej i ochrony środowiska ponad 4 mln, w kulturze około 700 tys. Budżet 
obywatelski został zaplanowany na ogólną kwotę około 2 mln z przeznaczeniem na zadania 
majątkowe i bieżące. Ponadto została również utworzona rezerwa ogólna, która stanowi 
kwotę ponad 1.230.000 oraz rezerwa celowa na realizację zadań w zakresie zarządzania 
kryzysowego to jest 870.000. Ponadto uchwała budżetowa spełnia również wymogi, które 
zostały określone w art. 242 ustawy o finansach publicznych, czyli według tego artykułu 
planowane wydatki bieżące nie mogą być wyższe niż planowane dochody bieżące i tak się 
stało, bo u nas planowane dochody bieżące to jest 378 mln ponad a wydatki 361, czyli 17 
gdyby milionów stanowi tak zwaną nadwyżkę operacyjną. Jeżeli chodzi o plan rozchodów 
obejmuje zobowiązania z tytułu przypadających do spłaty w roku 2021 wykupu obligacji to 
jest ponad 5 mln, 5.800. Planowana obsługa długu, na którą składają się spłaty odsetek od 
wykupu obligacji oraz wypłaty z tytułu poręczeń to jest kwota ponad 3.700.000 i wydatki z 
tytułu poręczeń dotyczy udzielonego poręczenia przez miasto umów kredytowych w spółce 
OTBS poręczenia to obowiązują do 2043 roku. Jeżeli chodzi o zadłużenie to uchwała 
budżetowa również zachowuje relację, o której jest mowa w artykule 243 ustawy o finansach 
publicznych wskaźnik ten służy ograniczeniu monitorowaniu długu jednostek samorządu 
terytorialnego ogranicza poziom spłaty w danym roku. Prognozuje się, że na koniec 2021 
roku kwota długo ukształtuje się na poziomie około ponad 115 mln. Od 2014 roku mają 
zastosowania nowe wskaźniki, o których mowa właśnie w tym artykule. Ustawą z dnia z 2018 
roku zmieniona została ustawa o finansach publicznych, zmiana ta dotyczyła limitowania 
zadłużenia JST poprzez wprowadzenie nowego sposobu właśnie wyliczenia tego wskaźnika, 
nowy wzór wskaźnika jak gdyby indywidualnego obowiązuje w pełni od 2026 roku. Na 
podstawie jak gdyby przyjętych wielkość w wieloletniej prognozie finansowej wielkości 
relacja z artykułu 243 w 2021 roku i w latach następnych jest spełniona. Ponadto zgodnie 
właśnie z tym starym jak gdyby przepisem ustawy o finansach publicznych łączna kwota 
długu jednostki samorządu terytorialnego na koniec roku budżetowego nie może przekroczyć 
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60% dochodu jednostki w danym roku i zgodnie z tym starym wskaźnikiem w 2021 roku 
kwota długu naszego miasta stanowi zaledwie około 28% dochodów, czyli jeszcze jest po 
prostu, mamy jak gdyby możliwości w związku zaciągania jak gdyby kredytów, obligacji, w 
związku z tym starym wskaźnikiem. Na kwotę długu składają się wyemitowane obligacje na 
realizację zadań inwestycyjnych. Spłata długu pokazuje również w poszczególnych latach 
wieloletnia prognoza finansowa. Ogólnie jest do spłata średnioroczna to około 8 - 10 mln w 
zależności od danego roku. Jeżeli chodzi o uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2021-2036 obejmuje ona prognozowanie poszczególnych składników 
dochodów i wydatków budżetowych i ten horyzont czasowy obejmuje lata właśnie 2021-36 
co wynika z ujęcia kwoty długu.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Zanim otworzę dyskusję w tych dwóch 
punktach ja dekretowałem do Państwa i na pewno otrzymaliście uchwałę Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie z dnia 11 grudnia 2020 roku i wieloletniej prognozy finansowej 
jak i uchwał budżetowej na 2021 rok. RIO wydało opinię pozytywną. Tylko w woli tutaj 
informacji, z tego, co konsultowałem z prawnikiem czy w sprawdzaniu Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej powinien to czytać, tutaj nas to nie obliguje, ale chcę Państwu 
przypomnieć, że na maila otrzymaliście takie dwa pisma. opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, jeżeli chodzi o te dwa punkty jest pozytywna.  
Radny Paweł Niewiadomski: Zapoznałem się z tym projektem budżetu miasta Ostrołęki na 
2021 rok i rzeczywiście tak jak Pan Prezydent powiedział jest to taki typowy projekt 
stabilizacyjny. Wypełnia on tutaj pewne te wskaźniki na tym minimalnym poziomie. 
Oczywiście zarówno te wskaźniki po stronie dochodów jak i wydatków są niższe w 
porównaniu z aktualnym rokiem 2020, ale niewątpliwie ta ostrożność w planowaniu 
zaplanowanych wskaźnikach przede wszystkim wynika z pandemii COVID-19, która w 
chwili obecnej jeszcze nasz kraj też w jakiś sposób trzyma. To oczywiście też przełożyło się 
na spadek chociażby wpływów z podatków, w szczególności tu chodzi o podatek PIT, który 
nie wątpliwie jest tym kluczowym podatkiem, jeżeli chodzi o dochody miasta Ostrołęki i 
innych gmin i oczywiście też ten projekt budżetu na 2021 rok zakłada takie bardzo 
przewidywalne i realne wskaźniki tutaj nie ma jakiegoś czarowania czy też próby nad wyraz 
wskazywania w tym projekcie czegoś, co jest realnie realne nie do osiągnięcia a więc widać 
ten projekt ma jest oczywiście zachowawczy i ostrożny no, ale też taki powinien być. 
Oczywiście tutaj spadek dochodów przełoży się to pewnie tu na wydatki w przyszłym roku. 
Tutaj ta analiza projektu budżetu na przyszły rok wskazuje, że no na pewno są 
zagwarantowane te wydatki stałe, bo te muszą być zagwarantowane. Przede wszystkim tutaj 
też ważny aspekt, na który warto zwrócić uwagę, że zostały zagwarantowane wydatki na 
oświatę, co też pamiętamy, że chociażby w poprzednich latach przy uchwalaniu tego budżetu 
też pod koniec roku z tym problem się zmagaliśmy a widać, że już ten rok pokazał i no i ten 
projekt budżetu na przyszły rok wskazuje, że te tutaj te wydatki na oświatę zostały 
zagwarantowane i nie będzie potrzebny ewentualnie jakiś większej tutaj zwiększać tej kwoty 
wydatków. Oczywiście z racji tego, że mamy zagwarantowane te wydatki stałe to trzeba też 
pamiętać, że te wydatki inwestycyjne w jakimś tam stopniu uległy zmniejszeniu no tutaj ta 
kwota zaplanowana, czyli około 10% tych wydatków jest przeznaczona na inwestycje. Też w 
projekcie, ta lista inwestycji jest niewątpliwie długa natomiast chciałbym mieć nadzieję, że 
większość z nich zostanie zrealizowana. Na pewno tutaj szansę powodzenia tak jak Pan 
Prezydent wspomniał mają te inwestycje chociażby budowa ulicy Nadnarwiańskiej czy też 
budowa tutaj skrzyżowaniu ulicy Goworowskiej, Pomian, Żebrowskiego, Multicentrum. 
Trzeba też liczyć, że się uda w przyszłym roku trochę tych środków zewnętrznych pozyskać 
no, bo to jest tak naprawdę tutaj dla nas bardzo istotne i chociażby z tych informacji, które 
posiadam Pan Prezydent złożył 3 wnioski do Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w 
ramach tego większego funduszu przeciwdziałania COVID na rewitalizację tego lasu 
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miejskiego przy ulicy Warszawskiej, budowę stadionu miejskiego czy też budowy Zakładu 
Pielęgnacyjno-Opiekuńczego no i trzeba mieć nadzieję, że te środki uda się nam pozyskać w 
przyszłym roku i chociażby w tym zakresie te inwestycje uda się zrealizować. Tak jak 
powiedziałem projekt jest stabilizacyjny, zachowawczy, jeżeli coś się uda więcej dochody z 
podatku będą większe no to wiadomo, że będzie szansa gdzieś je tutaj później ulokować na 
inwestycje. Nie pozostaje nic innego tylko powiedzieć, że Klub Radnych Naszej Ostrołęki 
poprze projekt tego budżetu na przyszły rok wraz z tymi poprawkami, które wpłynęły. 
Radny Mariusz Mierzejewski: Ja również pozwolę sobie zająć stanowisko w imieniu 
mojego Klubu Bezpartyjne Miasto Ostrołęka. Niewątpliwie mamy dzisiaj jedną z 
trudniejszych decyzji, jedną z ważniejszych decyzji, które się podnosi, które podnosimy, jako 
Radni, dlatego, że uchwalenie budżetu i budżet jest to dokument jeden z ważniejszych 
dokumentów, na których pracuje i Pan Prezydent i na podstawie, którego wyznaczamy 
politykę miasta i to, co będzie realizowane ja tu odnosząc się do tego budżetu no oczywiście 
chciałoby zawsze się więcej, więcej inwestycji więcej rzeczy, które możemy zrealizować, ale 
niestety każdy szewc kraje tak na ile mu sukna nastaje czy krawiec. Natomiast sytuacja jest 
taka, jaka jest, mamy COVID, mamy dosyć skomplikowaną sytuację gospodarczą w związku 
z tymi tutaj też odpowiednie bezpieczniki musimy stosować w budżecie. Ten ostatni miesiąc 
to też dużo wytężonej pracy, którą Państwo Radni musieli wnieść i tak samo musiał wnieść 
Pan Prezydent i jego służby żeby przeanalizować te możliwości finansowe, które mamy a z 
drugiej strony żeby optymalnie wykorzystać to wszystko, co będzie do dyspozycji w 
przyszłym roku uwzględniając ewentualne następstwa kolejnych związanych z pandemią 
jakiś okoliczności tak te, które będą wyłączały różne sektory w naszym mieście. Niewątpliwie 
odbija się to i na sytuacji takich podmiotów jak park wodny, któremu dzisiaj zwiększaliśmy 
dotację, niewątpliwie odbija się też to na innych podmiotach i tych elementach różnego 
zakresu działalności samorządowej, ale też i ludzkich spraw, ludzkich spraw, czyli 
przedsiębiorców, mieszkańców, pracowników, którzy żyją w naszym mieście i tych 
wszystkich ludzi, których ta pandemia dotyka i muszą się z nią zmagać. Natomiast 
optymistyczne jest to, że w tym budżecie znajdujemy takie rzeczy jak chociażby to 
wspomnianą podjętą przez nas uchwałę dla Marka czy to dla CIT-u bardziej tak, czyli dla 
Centrum Integracji Społecznej dla środowiska osób niepełnosprawnych, że Prezydent 
pamiętał o tych środowiskach, że jest tam przestrzeń dla inwestycji, że jest przestrzeń na 
bieżące utrzymanie oświaty. Tutaj widzę Panią Prezydent, która mi się niewątpliwie 
najbardziej z oświatą kojarzy. Cieszę się, że te wszystkie rzeczy będą miały pewną 
stabilizację, będą miały zapewnioną tą perspektywę, że nauczyciele dostaną wynagrodzenia, 
że pracownicy administracji będą wynagrodzeni za swoją pracę, że tą stabilność ten samorząd 
daje na ten przyszły rok i nie będziemy mieli tej obawy, że gdzieś nie wiadomo gdzie 
będziemy musieli szukać środków, szukać pomocy, że spina nam się ten budżet tak i to jest 
bardzo ważne i myślę, że z tej perspektywy powinniśmy być zadowoleni. Mam nadzieję, że 
uda się pozyskać środki. Mam nadzieję, że wspólnymi siłami Pana Prezydenta oraz różnych 
osób, które będą wspierały w działaniach uda się dojść do różnych kompromisów, 
porozumień i uda się wypracować nowe przestrzenie działania tak żeby nasze miasto się 
rozwijało. I w takim optymistycznym słowem patrzę w przyszłość patrzę w rok 2021. 
Oczywiście, jako klub będziemy za. 
Radny Mariusz Popielarz: Tu przedmówcy mówili czeka nas trudny rok, zatem bardzo 
trudny budżet, nad którym pracowaliśmy w ostatnim czasie, budżet, który przedłożył 
Prezydent Łukasz Kulik. Chcę powiedzieć, że pierwotnie do projektu budżetu przedłożonego 
przez Pana Prezydenta byliśmy bardzo sceptycznie nastawieni i nie najlepiej ocenialiśmy ten 
projekt tak też po złożonych autopoprawkach przez Pana Prezydenta, których to wydatki 
inwestycyjne z niespełna 10 % wzrosły do około 15% no uznaliśmy, że dobrze to rokuje dla 
finansów roku 2021 dla rozwoju miasta 2021 roku. Też nie ma, co ukrywać wśród 
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autopoprawek znalazły się inwestycje, o które wnioskowaliśmy do Pana Prezydenta, 
doceniamy ten gest i wierzymy, że jest to ręka wyciągnięta w stronę radnych ukazująca wolę 
współpracy. Mamy też świadomość, że w tym trudnym okresie pomimo tego, że planowane 
inwestycje są na poziomie około 15% nie jest to dużo aczkolwiek pewne minimum, które w 
jednostkach samorządu terytorialnego powinno osiągać inwestycje to jest 20% wydatków 
budżetowych, ale mamy świadomość tego, że jest to rok wyjątkowo trudny z uwagi na 
epidemię COVID-19. W sytuacji, w której znajdują się samorządy dzisiaj wydatki bieżące 
rosną w wielu obszarach, które spowodowane właśnie tą sytuacją epidemiczną a spadają 
dochody tak też nie oczekujemy zbyt wiele w tej trudnej sytuacji i postanowiliśmy poprzeć 
ten budżet, jako Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej mimo tego, że nie jest to budżet 
naszych marzeń, ale wierzymy w to, że również w trakcie roku pojawią się środki, gdzie Pan 
Prezydent zechce umieścić nowe inwestycje w budżecie. Wierzymy w to, że wprowadzi je w 
ramach poprawek i wierzymy, że również w tych inwestycjach znajdą się proponowane przez 
Radnych inwestycje.  
Radny Stanisław Szatanek: Miło słyszeć te głosy moich przedmówców, że są w stanie 
zrozumieć obecną sytuację, trzeba powiedzieć obiektywną niezawinioną tutaj przez nikogo z 
nas. My jesteśmy uzależnieni od powiedzmy gospodarki krajowej, tu Paweł Niewiadomski 
szeroko się wypowiedział obszernie, Pan Mariusz Popielarz. Wpływy z jednej strony spadają, 
koszty dla samorządu rosną i tu nie chodzi o to żeby krytykować tam rząd, czy premiera czy 
ogólnie sytuacja jest jakby niezawiniona przez nikogo no, bo COVID zrobił swoje można tak 
powiedzieć kolokwialnie. No ja bym powiedział, że nie jest to taka sytuacja bardzo trudna, bo 
w takich trudnych sytuacjach też są też plusy i chciałbym zwrócić uwagę, że dzisiaj mówi się 
pisze się dużo, że mamy rynek zamawiającego to oznacza, że ceny za wykonanie inwestycji 
za usługi są trochę niższe, jeśli chodzi o pozyskiwanie pieniądza, koszt pozyskania tego 
pieniądza też jest relatywnie niższy. Więc ja bym tutaj upatrywał pewnej szansy i to, co Pan 
Prezydent powiedział w swoim wystąpieniu, że od stycznia ruszy ostro ja wziąłem to na 
poważnie, że ta wzmianka w budżecie, czyli zapis o obligacjach około 10 mln zł Pan 
Prezydent mówi, że nie będzie chciał korzystać z tej ścieżki, ale wydaje mi się, że ja bym 
Pana Prezydenta jakby dopingował do tego. Tutaj Pani Skarbnik przedstawiła nam sytuację, 
jeśli chodzi o zadłużenie miasta o ten wskaźnik, że z jednej strony ją został zmieniony, jakby 
daje możliwość większego zadłużania, ja generalnie jestem przeciwko zadłużaniu, Państwo 
mnie znacie, ale jeśli my mamy wskaźnik 28% a dozwolony jest 60 w stosunku do dochodów, 
więc jest tutaj duża rezerwa i teraz gdyby pomyśleć o dobrym wykorzystaniu to ja myślę, że 
taniej to chyba już nie będzie, bo jeśli COVID nas opuści a wszelkie znaki na niebie wskazują 
na to, bo mamy dar z niebios w postaci szczepionki tak przy okazji to ja upatruje ogromnej 
szansy i przy okazji chciałbym wszystkich Państwa Radnych jakby namówić żeby wziąć 
udział w promowaniu tego szczepienia się żeby nie bać się, bo tak naprawdę to są naczynia 
połączone. No, bo jeśli dalej będzie trwała pandemia to recesja będzie. Nie wszyscy może 
mieszkańcy naszego miasta naszych obywateli rozumieją jakby wagę problemu. Państwo 
Polskie zadłużyło się na gigantyczną kwotę. Oczywiście ktoś powie samorząd też może iść tą 
ścieżką prawda no, ale to są nieporównywalne jakby warunki prawda. Państwo ma Narodowy 
Bank Polski może wyemitować trochę pieniądza nawet, jeśli on nie ma pokrycia, bo pewnie 
nie ma, ale to jest sytuacja nieporównywalna. Wracając już do naszego budżetu no to mam w 
każdym roku coś takiego jakby z, zewnątrz co obciąża nas, jako samorząd. W ubiegłym roku 
został obniżony dochody z PIT-u poprzez obniżenie podatku od osób fizycznych. Oczywiście 
każdy z nas jest za tym żeby każdy mieszkaniec, obywatel miał tych pieniędzy w kieszeni 
więcej no, ale tak jak Pan Prezydent powiedział ma to znaczenie, bo wpływy z tego podatku 
są niższe i no nawet nominalnie to one nie są małe. Dodatkowo no mniejszy wpływ z 
podatków z PIT-u i CIT-u wiąże się jakby z recesją, z gospodarką. Jako kraj w sumie 
podobno jesteśmy w niezłej sytuacji bylibyśmy w stanie dosyć szybko, jakby wrócić do tego 
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pierwotnego poziomu mówi się, że nawet już po roku czasu. Ja będę kibicował, bo oczywiście 
jestem też Polakiem, patriotą, rodakiem chciałbym żeby w kraju działo się jak najlepiej. No, 
ale my, jako samorząd mamy swoje zadania, swoje zobowiązania i też musimy tą politykę 
prowadzić w miarę umiejętnie. Także tutaj ten budżet on z jednej strony jest ostrożny, ale jest 
bezpieczny i to jest ważne, że zawsze można te wydatki zwiększyć a nawet sięgnąć do tego 
zadłużenia gdyby była taka sytuacja, ale też pokładam nadzieję, że ten Fundusz Inwestycji 
Lokalnych będzie służył dla wszystkich i że nie będą to jakby tylko wyjątki jak to się mówi 
dla swoich tylko dla wszystkich samorządów, że mi też może w końcu będziemy 
beneficjentem tego funduszu i gdyby to tak się stało to się może okazać, że ten rok 
zamkniemy całkiem pozytywnie. Najważniejsza sprawa musimy zabezpieczyć oświatę, 
pomoc społeczną, no to mamy zagwarantowane w budżecie, to, co powiedział Pan Mariusz 
Popielarz Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów. Bardzo się cieszę z tego, że był w 
stanie jakby zrozumieć tą sytuację to jest bardzo fajne pocieszające. No i tak jak zaczęliśmy 
przy poprzedniej uchwale odnośnie powołania tego Centrum Usług Socjalnych byliśmy 
bardzo zgodni i sobie troszeczkę schlebialiśmy nawet tak bardzo się cieszę, że też przy tej 
ustawie budżetowej, która jest najważniejszą uchwałą budżetową bardzo ważną no i fajnie 
chcę powiedzieć, że Klub Radnych Ostrołęka dla Wszystkich będzie głosował za tym 
budżetem. Chciałbym też Państwo poprosić żebyście Państwo zagłosowali za tym budżetem.  
Radny Henryk Gut: Chciałem zapytać o taką prośbę w sprawie budżetu na przyszły rok czy 
zostały jakieś uwzględnione projekty, pod którymi ja się też podpisywałem to było takie 
pismo z 10 listopada 2020 roku. Czy rzeczywiście są. Na pewno ten budżet oczywiście jest 
taki, na jaki i stać Państwo Polskie w tej chwili i miasto tak jak zwracałem uwagę wcześniej, 
że są te inwestycje różne takie drobniejsze w tej prognozie na przyszły rok. W jakimś tam 
zakresie procentowym są planowane do realizacji. Rzeczywiście, jeżeli to wyjdzie to też 
będzie bardzo dobrze i na pewno jakieś ten trudny okres musimy przetrwać. Zawsze uważam, 
że podmiotowość i człowiek jest tutaj najważniejszy w tym, jeżeli rzeczywiście nie są 
ograniczane jakieś możliwości w zatrudnieniu to też jest bardzo dobrze i nie są obniżane 
dochody pracowników, którzy są zaangażowani w tym budżecie. Jednocześnie należy też i 
ukazać, że w tej trudnej sytuacji ten budżet, który jest taki średnim nawet na pewno czy 
budżetem, który można powiedzieć nie obniża poziomu wartości naszych mieszkańców 
wartości poziomu ich życia no to trzeba jakby też to ukazać. Tu jednocześnie, jeśli mówimy 
też to nie chcę mówić konkretnie do Radnych, ale jeśli mówił o Państwie naszym to też 
należy brać pod uwagę, że to jest nasze Państwo, Bank Narodowy to też jest nasz i jeśli 
chcemy już coś tak mówić to warto lepiej coś sprawdzić. Jeżeli mówimy, wypowiadamy się 
ona w Narodowym Banku Polskim chcę zaznaczyć, że to jest Nasz Bank Polski, złoty jest w 
tej chwili oczywiście naszą walutą i powinniśmy to brać pod uwagę czasami przy opinii, bo to 
tak nieraz mówimy, ale to no ja uważam, że zawsze powinniśmy pozytywnie podkreślać 
działalność Narodowego Banku Polskiego, bo jak interesowałem się to w ostatnim czasie jak 
odzyskaliśmy, jako Państwo ilość złota i to jeszcze z okresu II wojny światowej. Więc to tutaj 
jest taka moja opinia bardzo pozytywna właśnie o działalności Banku Polskiego a to, że 
rzeczywiście sytuacja jest trudna i nie tylko u nas w Polsce, ale jak widzimy to w całym 
świecie, ale jednocześnie Rzeczpospolita jeszcze na tle innych państw to nie najgorzej tutaj to 
wychodzi.  
Radny Stanisław Szatanek: Ja króciutko Panie Henryku złota żeśmy nie odzyskali tylko 
żeśmy je przywieźli, ono własnością było Narodowego Banku Polskiego, czyli nasze, ale tak 
na marginesie ja tam ważę słowa, jeśli chodzi o powiedzmy krytykę naprawdę z tym 
umiarkowany, ale też się tym interesuje, powiem Panu szczerze tutaj nic nie przesadziłem 
nawet bym powiedział umiarkowałem, te słowa, ale chcę jakby uzupełnić swoją tą pierwszą 
wypowiedź z tym, że bardzo ważne, bo nikt tego nie podkreślił, że tak naprawdę nie 
podnosimy podatków lokalnych. Ta podwyżka, jeśli chodzi o odbiór śmieci to naprawdę w 
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stosunku do innych miast to można powiedzieć kosmetyczna, ale wszystkie pozostałe, ja tu 
śledziłem ostatnie informacje na Onecie, co roku Ministerstwo Finansów jakby podnosi te 
stawki górne, daje dolne i górne podatek od nieruchomości przykładowo, czy od środków 
transportu jest sugestia żeby to wszystko podnosić. No my udało nam się Panu Prezydentowi 
całej ekipie skonstruować ten budżet bez sięgania do kieszeni naszych mieszkańców i 
uważam, że to też jest bardzo ważne godne podkreślenia. Ja zacząłem tak mówić o tych 
niespodziewanych jakby wydatkach budżetowych i tak umknęło mi uwadze, ale Pan 
Prezydent wspomniał o PPK. My tak naprawdę jeszcze dzisiaj nie wiemy z tego, co Pan 
Prezydent mówił i Pan dyrektor Aquaparku, że jeszcze ten proces się nie zakończył i nie 
wiemy ilu tam pracowników przystąpi, bo to jest dobrowolne, ale chcę tylko przypomnieć 
wszystkim Państwu, że pracodawca część składki jakby wpłaca za tego uczestnika tego 
programu, jest to minimum półtora procent miesięcznie, więc to też będzie stanowić pewną 
kwotę taką wymierną i uważam też znaczącą. Co prawda pracodawca ma możliwość nawet, 
do 4%, ale nie sądzę żeby w trudnej sytuacji my, jako miasto, które żyje z podatków tak 
naprawdę z budżetu, czyli wszystkich podatników naszego kraju był aż tak szczodry i 
fundował swoim pracownikom, choć nie jestem przeciwny temu gdyby sytuacja była dobra to 
oczywiście jestem, za, ale reasumując tu chciałem zwrócić uwagę przede wszystkim, że mimo 
tej sytuacji nadzwyczajnej nie podnosimy tych podatków, one są na niskim poziomie. 
Zachęcałbym tylko przedsiębiorców ci, którzy powiedzmy mają te spółki porejestrowane 
gdzieś w innych miastach żeby jednak wracali tutaj do nas, może to niewielkie są podatki, ale 
zawsze coś tam jest żeby troszczyć się o ten budżet nasz wspólny tutaj być takim patriotą 
lokalnym. Jeszcze raz wrócę do tych szczepionek. Ja nie chciałbym żeby to zabrzmiało tak 
naprawdę, że tutaj mocno agituję. Ja mogę w tej chwili jakby za siebie powiedzieć, że nie, 
dlatego że mam 66 lat i się boję, że umrę i się zaszczepię oczywiście to jest ważne, bo chcę 
żyć, ja kocham życie wszystkim polecam żeby kochali życie i żyli jak najdłużej, ale uważam, 
że też z odpowiedzialności za bezpieczeństwo zdrowotne, najbliższych, rodziny, znajomych, 
nawet Państwa, bo z Państwem się spotykam wszystkich pracowników znajomych z tymi, co 
się spotykam, co będę się spotykał i gdybyśmy dzisiaj stworzyli też takie wspólne 
porozumienie na tej płaszczyźnie, bo wszystkim nam powinno zależeć, nie tak powiem, 
każdego jednego życia szkoda, to, co Pan Henryk podkreśla on walczy zawsze o powiedzmy 
ochronę tego życia od poczęcia aż do śmierci. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Panie przewodniczący na temat.  
Radny Stanisław Szatanek: Ja się dostosuję do Pana uwag i jeśli tam przekroczyłem pewnie 
regulamin to bardzo przepraszam. 
Radny Jerzy Grabowski: Przysłuchuję się tej debacie odnośnie budżetu na 2021 rok i 
właściwie decyzja już zapadła, bo widzimy jak kluby wypowiedziały swoje stanowiska Ja 
pragnę Państwu tylko przypomnieć, że 2020 rok był tragiczny dla nas dla Polski dla naszych 
rodzin, przechodzimy przez pandemię covida 19. Nikt nigdy oprócz wojen takich rzeczy nie 
przeżył i dzisiaj wchodzimy w 2021 rok, cieszę się, że tam są zabezpieczone środki dla rodzin 
na oświatę przede wszystkim, bo szkoda tych przede wszystkim dzieci, którzy dla mnie to te 
zdalne nauczanie mimo wysiłków nauczycieli opiekunów chwała im za to, ale to nauczanie w 
tych klasach podstawowych jest bardzo trudne do nadrobienia, już nie mówię o maturzystach. 
Szanowni Państwo tu decyzję już pewne zapadły ja tylko powiem dwa zdania. Jedno 
inwestycje, gdzie każdy podkreśla różnie 10%, 15% chciałoby się oczywiście zdecydowanie 
więcej i następna rzecz zabezpieczenie środków na oświatę, która była tyle zawsze wytykana 
a jednak dzisiaj ta kwota jest porównywalna i ta kwota plus subwencje pozwoli spokojnie 
myślę wejść w 2021 rok już mam nadzieję bez covida po tym jak są te szczepionki i wtedy 
będziemy mogli dalej dyskutować. Żeby zakończyć tę dyskusję powiem tak, że klub Radnych 
Prawa i Sprawiedliwości, który jest klubem opozycyjnym dzisiaj w niepełnym składzie 
podejmie odpowiednią decyzję i podczas głosowania zachowamy się jak trzeba. Natomiast 
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już tak na zakończenie do Pana Prezydenta proszę się nie pogniewać powiem tak, że 
Skaldowie śpiewali z kopyta kulig mknie, życzę wszystkiego najlepszego.  
Radna Grażyna Sosnowska: Ja rozumiem jest naprawdę bardzo ciężka sytuacja, bo od tego 
wszyscy zaczynamy i chyba nikomu nie trzeba robić żadnej wykładni ani żadnego wykładu 
po to żeby wiedzieć i widzieć jak sytuacja pandemiczna wpływa na różne dziedziny życia 
państwa i miasta. Chciałabym zacząć optymistycznie, że patrząc na tą autopoprawkę Pana 
Prezydenta, tak powiem, że te 2 dni temu miałam okazję być w okolicach tak zwanego 
starego szpitala i muszę Panu powiedzieć Panie Prezydencie, że jestem podbudowana tym, co 
tam zobaczyłam naprawdę przepiękne ulice, przepiękne chodniki ścieżki i powiem Panu, że 
no nie tyle, że zazdroszczę, bo ja jestem taką osobą, że cieszę się z każdego fragmentu 
inwestycyjnego na terenie miasta Ostrołęki, wszystko mnie cieszy, wszystko akceptuje i 
doceniam przede wszystkim natomiast chciałabym powiedzieć, że zawsze bliższa jest koszula 
ciału i najczęściej mówimy o swoim okręgu wyborczym, ale żeby nie było tak, że jestem taką 
powiedziałabym radną jak tutaj gdzieś tam ktoś o mnie powiedział radną osiedlową to 
chciałabym Panu powiedzieć tak, że będąc na tej Poznańskiej naprawdę byłam pod 
wrażeniem i jeśli dobrze pamiętam Panie Prezydencie to ta kwota to jest napisane nie muszę 
pamiętać była proponowana na 581.000, ale wiem, że wykonawca zaoferował mniej i wie 
Pan, co tak mam pytanie, bo tutaj tak bardzo pozytywnie z resztą żeby nie było wątpliwości 
napisane, że łączne nakłady inwestycyjne będą 1 161 800. No, to jest takie pozytywne i już 
nieważne, z jakich źródeł te środki pochodzą, ale myślę, że mógłby Pan powiedzieć, co w 
ramach tych dodatkowych pieniędzy będzie tam robione. Czy to są jakieś nieprzewidziane 
wydatki? Czy to po prostu jest taka sytuacja, że może trzeba coś więcej zrobić ze względu na 
to żeby jakąś zachować spójność inwestycyjną? To by było jedno pytanie Panie Prezydencie, 
ale rzeczywiście bardzo to wygląda, no powiedziałam bardzo interesująco. Panie Prezydencie, 
ja też rozumiem, że ta sytuacja jest trudna, ale ja nie składałam, jako radna już nie mówię, że 
jako radna Klubu PiS, ale jako radna składałam jedną interpelację dotyczącą ulicy 5 Pułku 
Ułanów. Sam Pan wie, ja już nie będę tego powtarzała, bo to było takie dosyć mało efektowne 
i może nieładne z mojej strony, za co ewentualnie pana przepraszam, chociaż nie czuję się w 
niczym winna, bo mówiłam prawdę, tak naprawdę jak to wygląda, że czas przebudowy tej 
ulicy już naprawdę jest bardzo zaawansowany. I powiem, że sam Pan wie, że wszystkie tam 
już praktycznie kanalizacje i te wszystkie instalacje podziemne są zrobione. I tak miałam 
cichą nadzieję, że może uda się Panu pozyskać środki, z tych nowych środków, które 
proponuje państwo, tam, czy to może z tego Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, czy 
to może Dróg Lokalnych bo też taki kiedyś program był. I miałam nadzieję, że ta, 5 Pułku 
Ułanów, będzie w jakiś sposób zaznaczona w tym budżecie. No nie jest, jest mi przykro 
można mówić, że jest tak sytuacja spowodowana pandemią, ale myślę, że tutaj można byłoby 
zastanowić się nad tym, żeby, chociaż kupić tereny, bo przecież w kampanii wyborczej Pan 
też miał ulicę 5 Pułku Ułanów i ten wykup terenów pod tą ulicę, to myślę, że nie są to takie 
wielkie pieniądze, bo to w granicach nie wiem, tak jak kiedyś szacowano, może to są te 
szacunki nie są dokładne, bo moja wiedza nie jest dokładna, w granicach 200 może 250 
tysięcy. To by było, jeśli chodzi o tą ulicę, o innych rzeczach nie będę mówiła, tylko chciałam 
tak powiedzieć, że chciałam pogratulować wszystkim innym klubom, do których pan 
prezydent wyciągnął rękę i że państwo zostali w jakiś sposób zauważeni w swoich 
potrzebach. Tak, że gratuluje serdecznie i też cieszę się razem z wami. Panie prezydencie 
mam jeszcze jedno pytanie, które dotyczy, które miałam zadać właśnie wtedy, kiedy 
mówiliśmy o aglomeracji, ale był Pan bardzo zmęczony, w związku z tym ja już też nie 
chciałam Pana pytać. Na stronie 7 jest tam zapis budowa instalacji sanitarnych na ulicy Alei 
Wojska Polskiego, ulicy Łomżyńskiej. I Panie prezydencie, ja wiem, że to się wiąże z czymś, 
o co też już, o czym już dawno rozmawialiśmy i rozmawiamy z położeniem ścieżek pieszo-
rowerowych. Wiem, bo rozmawiałam z Panem dyrektorem od spraw inwestycji i powiedział, 
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że dopóki nie będzie ta instalacja sanitarna zrobiona, to nawet nie ma mowy o tym, to nie 
mam żalu ja mówię tak zupełnie po prostu nie będzie położona ścieżka pieszo-rowerowa. 
Widzę, że są tu zagwarantowane dosyć wysokie środki i również pozyskane środki z tego 
Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na wykonanie tej instalacji. Proszę mi 
powiedzieć, czy ta instalacja ma szansę ja wiem, że tam prace cały czas trwają, ja nie widzę 
tego w ciągle, dlatego że my jesteśmy jakoś tam udomowieni, nie bardzo możemy wychodzić, 
ale no, kiedy widzę, że tam jakieś prace trwają i chciałbym się dowiedzieć, na jakim etapie są 
te właśnie prace, jeśli chodzi o położenie tej instalacji sanitarnej i czy ona będzie zakończona 
przyszłym roku i czy ta ścieżka pieszo-rowerowa, o co pytają mnie najbardziej mieszkańcy, 
bo to jest taka dosyć taka rozdmuchana sprawa, bo ten budżet, znaczy te pieniądze już są od 
dosyć dawna. Proszę mi powiedzieć czy naprawdę jest szansa na to, żeby tą ścieżkę pieszo-
rowerową po zakończeniu tej budowy instalacji sanitarnej wykonać w 2021 roku?  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Jeżeli chodzi o inwestycje w AWP i nowej instalacji 
sanitarnej to nie rozpoczyna się tej inwestycji w tym roku. No z racji z tego, że tam cała 
dokumentacja była składana w jedną całość, przede wszystkim praktycznie gdzieś do połowy 
listopada firma projektowa robiła nam to na raz, znaczy jest połączona w jedną dokumentację, 
zarówno przeprowadzeniu przy budowach sieci kanalizacji, jak również budowa chodnika. 
Chcieliśmy uniknąć sytuacji, w których np, weszłaby najpierw firma jedna, która by 
rozkopała powiedzmy ten chodnik na AWP i zrobiła kanalizację a zasypała to normalnie 
ziemią, a powiedzmy za trzy miesiące, ruszyłaby druga firma i zaczęła budować tam chodnik. 
No tego nie da się tak zrobić, to musi być tak robione, że jak firma na przykład kopie 100 m 
kanalizacji to od razu układa chodnik docelowo, tak jak on powinien leżeć, bo szczególnie 
obawialiśmy się okresu zimowego żeby na Wojciechowicach, no tam przez ludzie chodzą, 
jeżdżą nie można było tego tak zostawić, więc w związku z tym, że marszałek dał nam 
jeszcze jeden rok, czyli do końca 2021 czas na wykonanie tej inwestycji przygotowaliśmy 
taką inwestycję łączną w dwóch kosztorysach, myślę, że w styczniu to puścimy. Jeżeli chodzi 
o ulicę Poznańską to powiem szczerze, nie wiem, jakie tam pieniądze mają zostać z ulicy 
Poznańskiej tak nie wiem czy zostały jakieś tam, bardziej jest kwestia przepisania ich na rok 
kolejny. Poznańska niestety wykonawca nam się nie wyrobi dostaliśmy chyba wczoraj pismo 
z prośbą o przedłużenie do końca stycznia realizacji tej inwestycji, pogoda na razie jest taka, 
że sprzyja, więc powinniśmy się do końca stycznia wyrobić. I trzecie pytanie dotyczyło panie 
5 Pułk Ułanów. Proszę mi wybaczyć, no wiadomo, że Pani Radna już by chciała, ale dotyczy 
aktualizacji dokumentacji, bo dokumentacja stara jest, więc mówię będziemy w przyszłym 
roku aktualizować, ale jak sami Państwo wiecie w tej chwili praktycznie na ukończeniu mam 
dokumentację na Cieplińskiego i druga w kolejności była zgłoszona ulica Kolejowa gdzie też 
no myślę, że kwestie techniczne już mamy rozwiązane. 5 Pułk Ułanów, jako trzecia z tych 
ulic dużych, którą obiecałem do zrealizowania w tym roku, myślę, że w przyszłym roku 
zostanie zaktualizowana dokumentacja tak żebyśmy powiedzmy na 22 rok mogli ją zgłosić w 
ramach Funduszy Dróg Samorządowych. 
Radna Grażyna Sosnowska: Ja to też wszystko wiem, tylko właśnie liczyłam, że może 
zaktualizuję się ten projekt, a przy okazji liczyłam na to, że może Pan zechce wykupić tereny, 
bo wiemy, że tam też jest problem terenów i wie Pan potem zrobienie takiej jednej ogromnej 
inwestycji, która będzie pociągała dodatkowe koszty poza tymi technicznymi, no to też no 
będzie trudniej. Na pewno się tego nie da zrobić w jednym etapie, ale no przyjmuje Pana 
wytłumaczenie. Natomiast ja pytałam o Poznańską w kategoriach bardzo pozytywnych 
chciałam Panu powiedzieć, ponieważ no wiemy, że koszt wykonania tych chodników i 
nawierzchni będzie 518 100, a Pan przewidział na lata 2021 łączne nakłady 1 161 800 i tam 
jest napisane, że ze względu na potrzebę inwestycji dodatkowych, wystąpienie warunków 
atmosferycznych i związku z tym Panie prezydencie ja naprawdę się cieszę, bo jak ja tam 
byłam kilka dni temu, to byłam naprawdę pod wielkim wrażeniem i zastanawiam się czy te 
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dodatkowe środki, które Pan zaplanował powyżej tych kwot 580 parę tysięcy czy to są 
dodatkowo na jakieś dodatkowe inwestycje, czy coś wyszło takiego ważnego, żeby to jakoś 
spiąć, Żeby miały do sens technologiczny czy może komunikacyjny, żeby te pieniądze 
dodatkowo przeznaczyć. Chciałam spytać się, na co te środki dodatkowe ponad, 400 000.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: To są finanse Pani Grażyno, to nie są dodatkowe środki. 
To jest jakoś tak, że finanse póki, że tak powiem inwestycja jest na starym, na nowym roku. 
jakby podwajają środki na jedną inwestycje. To mi się wydaję, że o to chodziło. Ale 
poprosiłbym jeszcze Panią Anetę Leończuk o wyjaśnienie. Bo na samej Poznańskiej nie 
przewidujemy żadnych dodatkowych inwestycji w samej Poznańskiej. Ja natomiast w 
przyszłym roku w zakresie budżetu obywatelskiego na pewno będziemy realizowali chodnik i 
ścieżkę wzdłuż ulicy Modrzejewskiej i też rozmawiamy z Ostrołęcką Spółdzielnią 
Mieszkaniową, żeby oni w tym samym czasie, ze swojej strony, realizowali parking z tamtej 
strony. Jakby się udało się te dwie inwestycje połączyć, to żebyśmy takie ładne półkole 
dopięli, że czy z wózkiem, czy na rowerze można było się kawałek przejechać czy 
pospacerować. 
Skarbnik Miasta Aneta Leończyk: To jest nałożenie jak gdyby nakładów inwestycyjnych, 
dlatego gdyż dziś Państwo podejmujecie jak gdyby 2 uchwały. Jedna uchwała dotyczy roku 
2020, druga 2021 i związku z tym nakłady inwestycyjne są podwojone gdyż jeszcze w 
załączniku inwestycyjnym na 2020 występuje ta kwota 580.000 i w załączniku 
inwestycyjnym na 2021 też. Dlatego jest po prostu skumulowana kwota.  
Radna Grażyna Sosnowska: Powiem szczerze, że ja tego nie rozumiem, ale pewnie Pani jest 
finansistką. Pani wie, o co chodzi. Myślę, bo chciałam powiedzieć Pani, że tu jest napisane, że 
te łączne koszty milion 160 parę złotych to jest napisane, ze względu na potrzebę zwiększenia 
zakresu inwestycji oraz wystąpienie warunków atmosferycznych i dlatego pytałam, o jakie 
zwiększenie inwestycji chodzi i tylko tyle.  
Radny Adam Kurpiewski: Ja już tu jak Państwo wiedzą razem z klubem poprzemy 
tegoroczny budżet. Jest tam wiele inwestycji, na których nam zależy, głównie zależy 
mieszkańcom. Ja tylko przypomnę Panu prezydentowi, bo to już długo trwa, a są w Ostrołęce 
takie bardzo brzydkie ulicę główną, według mnie nie wiem rzadko Państwo na pewno tam 
chodzą. Ja naprawdę polecam na spacer teraz, co oczywiście nie w Sylwestra, w którym 
raczej nikt nie będzie spacerował, przejść się na ulicę Łąkową i zobaczyć jak to wygląda. To 
przy okazji apel do mojego kolegi przewodniczącego Szatanka, który został teraz 
przewodniczącym Rady Nadzorczej Ostrołęckiej Spółdzielni Mieszkaniowej. Ja bardzo 
proszę, żeby też się tam przeszedł i wspólnie z Panem prezydentem z jednego klubu 
koalicyjnego startowali, niech zobaczą, co tam się dzieje. Dogadają się spółdzielnia razem z 
miastem i zrobią wreszcie porządek, bo Ostrołęka, żeby była pięknym miastem musi być 
spójna w każdym elemencie swojego bycia a nie żebyśmy w centrum miasta mieli naprawdę 
tak tragiczną ulicę i chodnik, bo tam chodzi w ogóle o całe rozwiązanie komunikacyjne. Ono 
jest wpisane w przyszłoroczny budżet i bardzo proszę, żeby zająć się tym w pierwszej 
kolejności Panie prezydencie. Druga rzecz bardzo podobna, kolejna tragedia, jaka jest w 
mieście Ostrołęka, i o którą apeluje, żeby Pan prezydent się zajął w pierwszej kolejności to 
jest ta droga dojazdowa do przedszkola nr 13 na osiedlu Dzieci Polskich, no jest tragedia. No 
po prostu jak pada deszcz no to proszę tam się przejść też zobaczyć. Też centrum, ścisłe 
centrum miasta. Łącznik ulicy Targowej z obwodnicą cały czas. No ja rozumiem, że teraz tam 
możemy zwalać taką jakby winę na inwestorów, którzy tam planują umiejscowić galerię, ale 
te pobocze i chodnik i oświetlenie naprawdę można by zrobić, bo tam ludzie chodzą do pracy, 
tam ludzie biegają, jeszcze na rowerach. No to jest miejsce, które też warto było jakoś 
zagospodarować też ze względu na bezpieczeństwo ruchu pieszych, bo tam po prostu nie 
można przejść. Także Panie prezydencie takie trzy ważne i według mnie niedrogie inwestycje 
należałoby w pierwszej kolejności zrobić w przyszłym roku. Tylko życzę Państwu i sobie no i 
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oczywiście powodzenia w realizacji budżetu, żeby on był jak najbogatszy wydatków a jak 
najwięcej przychodów, żeby pandemia się skończyła jak najszybciej tego życzę prezydentowi 
i nam wszystkim oczywiście.  
Radna Grażyna Sosnowska: Ja wysłuchując moich przedmówców powiem tak. Oczywiście 
centrum jest najważniejsze, bo w centrum najwięcej ludzi się porusza i jeździ. Natomiast 
takich ulic, o których Pan Adam Kurpiewski, przepraszam Panie Adamie, że tak bezpośrednio 
chciałam powiedzieć, że jest wiele i każdy to widzi najlepiej u siebie i to jest też normalne. 
No ja chciałam powiedzieć, że jeżeli Pan marzy o tym, żeby dwie ulice były zrobione to jest 
ulica na Wojciechowicach, nazywa Wspólna, która jest bardzo ekologiczna, bo jest 
piaszczysto kamienista. W związku z tym też taka sytuacja, jeżdżę to też wymaga naprawy, 
ale ja powiem tak, że ja jestem osobą naprawdę bardzo cierpliwą, chociaż czasami po mnie 
tego nie widać. Cierpliwie czekam na kolejność, bo myślę, że Pan prezydent jak 
rozmawialiśmy kiedyś przy raporcie miasta, jednak postara się stworzyć taki plan 
inwestycyjny dla wszystkich osiedli tak jak obiecał, że będziemy wiedzieli będziemy mieli 
jasność, kiedy co będzie robione i w jakich warunkach. To był taki mój wniosek i taka prośba, 
Pan prezydent się z tym zgodził. W związku z tym Panie prezydencie mówię naprawdę jest 
bardzo dużo różnych miejsc, ale ja mówię nie naciskam. To, co jest w budżecie akceptuje, bo 
wiem, że z pustego i Salomon nie naleje, ale potrzeb jest naprawdę wiele i powiem, że tak 
naprawdę tą ulicą 5 Pułku Ułanów no jestem zawiedziona. 
Radny Stanisław Szatanek: Króciutko odnośnie wystąpienia Pana przewodniczącego 
Adama Kurpiewskiego. Panie Adamie niech Pan więcej rozmawia ze swoją mamą na te 
tematy, bo ona jesteś członkiem Rady Nadzorczej i Panu powie, że my o tych tematach, o 
ulicy Łąkowej to 10 razy dyskutowaliśmy to jest mało. Ja powiem więcej, udało się 
doprowadzić do spotkania zarządu Ostrołęckiej Spółdzielni Mieszkaniowej, tu w urzędzie 
miasta z Panem prezydentem gdzie byłem świadkiem długiej dyskusji, gdzie rozmawialiśmy 
o wspólnych inwestycje. I ulica Łąkowa była w tym oczywiście ujęta. Nie da się wszystkiego 
na raz zrobić. Jeśli Pan jeździ po mieście na pewno Pan widzi inwestycje ostatnio realizowane 
przez miasto, miała być ta inwestycja wspólna od ulicy Reymonta do przedszkola. Chciałem 
serdecznie podziękować Panu prezydentowi w imieniu zarządu, bo dzisiaj miałem okazję być 
w spółdzielni i rozmawiałem na ten temat, że miasto decydowało, że z własnych środków w 
100% wykona tą realizację. Także Panie Adamie to, że mnie Pan mobilizuje to jest fajnie, że 
Pan przypomina też jest fajnie, ale proszę też jakby wziąć to pod uwagę, że my o tym 
mówimy, myślimy i też tak jak Pani Grażyna Sosnowska powiedziała, czekamy na tą kolejkę, 
bo nie wszystko da się zrobić na raz, ale na pewno jest to cały czas jakby na wokandzie 
powiem tak.  
Radny Henryk Gut: Ponieważ jest Pan prezydent a więc ja się tylko przypomnę Panu 
prezydentowi z moim pytaniem no, bo nie uzyskałem odpowiedzi. Czy rzeczywiście były 
jakieś rozważane inwestycje i one zostały zaakceptowane i jakby w tym planie inwestycji 
uwzględnione z tego naszego wniosku z 10 listopada 2020 roku, pytam, sam osobiście też 
podpisywałem. Bo jest informacja od Pana prezydenta, że propozycje ujęte we wniosku będą 
rozpatrywane podczas pracy nad budżetem inwestycyjnym na 2021 rok i chciałem o to 
zapytać. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: W pierwszej kolejności jak Państwo widzą mamy tam 
realizację tych starych inwestycji. To jest tak jak Państwu mówiłem. Ja bym chciał żebyśmy 
najpierw zrealizowali to, co mamy, a później powiem Państwu szczerze do czerwca jak się 
pojawią wszystkie wolne środki i kwoty, które będziemy dostawać z refundacji, to w 
pierwszej kolejności będę chciał, żebyśmy przeznaczali na bilansowanie tego budżetu, 
żebyśmy nie musieli zaciągali tych 15 milionów w obligacji. To jest priorytet. To myślę, że 
będziemy w stanie to zrobić. Natomiast, jeżeli ten, że tak powiem, rok będzie w miarę dobry, 
to sami Państwo wiecie ja naprawdę Państwu obiecałem, że usiądziemy razem do tych 
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inwestycji i naprawdę do nich przysiądziemy, ale dzisiaj to ja nie chciałbym mówić jak to 
będzie wyglądać, bo to jest tak Panie Henryku, w tamtym roku, nie w tym roku jak był 
COVID to okres od stycznia o ten od marca, marzec, kwiecień, maj, kiedy wyszło to 
najgorsze okresy, to nam po stronie podatków prawie 7 milionów wpływów w trzy miesiące 
się zmniejszyło. Sam Pan wie, że, jak co miesiąc przekazujemy 12 000 000, że tak powiem 
pieniędzy na szkoły, to nagle jak nam zginęło 2/3 miliony w danym miesiącu to się rodził 
poważny problem dla miasta, więc ja bym na razie nie chciał uprzedzać tego okresu, bo tak 
naprawdę pierwsze pół roku, i nie ma, co ukrywać, decyzje rządu i prędkość, z jaką będą 
podejmowane szczepienia zaważą o tym jak ten rok będzie wyglądał finansowo. Bo jeżeli uda 
się zrealizować te ambitne plany i do wakacji zaszczepimy większość populacji uważam, że 
druga połowa roku będzie bezpieczna. Natomiast, jeżeli nie uda się tego zrobić i znowu 
pojedziemy wszyscy na wakacje, a po wakacjach znowu będzie wzrost liczby zachorowań i 
znowu jesień będzie fatalna, to wcale nie będzie dobrze wyglądać i będzie drugi rok z rzędu w 
plecy. Więc ja bym nie chciał na razie mówić o tym. Nie planuję, chcemy domknąć to, co 
mamy, jak domkniemy to będziemy wtedy, że tak powiem do przodu pchać. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-
2036 wraz z autopoprawką, 
Głosowanie 
Za – 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 5 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2021 rok, 
Głosowanie 
Za – 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 5 
Uchwała została podjęta.  
 
17a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie delegowania 
Radnego do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, 
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Paweł 
Niewiadomski: Jest to tak jakby kolejne głosowanie dotyczące, też projekt uchwały 
dotyczący składu komisji bezpieczeństwa. Już raz w tej kadencji taką uchwałę 
podejmowaliśmy. Przygotowany przez komisję przedmiotowy projekt uchwały jest 
podyktowany przede wszystkim tym, że z końcem tego roku kończy się kadencja tejże 
komisji i w związku z tym niezbędne jest delegowanie jednego z Radnych Rady Miasta 
Ostrołęki do pracy w tejże komisji. Podstawą prawną funkcjonowania takiej komisji jest 
artykuł 38a ustęp 1 ustawy z 5 czerwca 98 roku o samorządzie powiatowym, który stanowi, 
że w celu realizacji zadań starosty w zakresie zwierzchnictwa nad powiatowymi służbami, 
strażami oraz określonych w ustawach w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa 
tworzy się Komisję Bezpieczeństwa i Porządku. I tutaj ustęp 3 tego już przywołanego przeze 
mnie artykułu stanowi, że prezydent miasta na prawach powiatu i starosta powiatu 
graniczącego z takim miastem mogą utworzyć w drodze porozumienia, wspólną komisję dla 
miasta na prawach powiatu oraz powiatu graniczącego z takim miastem. Natomiast ustęp 4 
punkt 1 określa, że takie porozumienie określa tryb powołania członków komisji, o której 
mowa w ustępie 5 punkt 2a 4 cytowanej ustawy. No i w celu realizacji tych zadań 
wynikających z przepisów ustawy z 10 grudnia 2001 roku starosta Ostrołęcki i prezydent 
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miasta Ostrołęki zawarli takie porozumienie w myśl, którego utworzyli wspólną dla miasta 
Ostrołęki i powiatu Ostrołęckiego Komisję Bezpieczeństwa i Porządku. No i w tym 
porozumieniu ustalono, że zarówno rady miasta i powiatu delegują po jednym Radnym do 
składu komisji. Powiat już takiego Radnego delegował. My dzisiaj właśnie zajmujemy się 
tym projektem uchwały w celu wydelegowania jednego z Radnych do pracy w tejże komisji. 
Dotychczasowym tutaj delegatem Rady Miasta Ostrołęki do składu w wyżej wymienionej 
komisji, której właśnie kadencja mija wraz z końcem tego roku był Pan radny Grzegorz 
Gołaś. W dniu 4 grudnia 2020 roku Prezydent Miasta Ostrołęki oraz starosta Ostrołęcki 
wystąpili właśnie do Rady Miasta Ostrołęki z prośbą o wyznaczenie Radnego miasta 
Ostrołęki do pracy w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. W dniu wczorajszym na 
posiedzeniu Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców komisja rekomenduje 
po raz kolejny Pana Radnego Grzegorza Gołasia do pracy w składzie tejże Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku. Przede wszystkim tutaj takie argumenty, które przemawiają za 
kandydaturą Pana Radnego Grzegorza Gołasia jest to, że no jest przede wszystkim 
wieloletnim funkcjonariuszem Policji, w chwili obecnej pracuje w sztabie policji u nas w 
Komendzie Miejskiej Policji w Ostrołęce no i też zajmuje się zarządzaniem czy też 
organizowaniem tutaj zabezpieczeń różnego rodzaju imprez masowych czy też zgromadzeń, 
które się odbywają się na terenie miasta Ostrołęki. No i tak myślę, że ta wieloletnia praca 
właśnie, jako funkcjonariusz publiczny, czyli funkcjonariusz policji niewątpliwie tutaj 
predestynuje do tego, aby dalej reprezentował nas wszystkich radnych w tej właśnie komisji. I 
tutaj komisja jednogłośnie poparła tą kandydaturę Pana Radnego Grzegorza Gołasia, innych 
kandydatur nie było. I tutaj mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały uznaje się tutaj za 
uzasadnione, co też bardzo istotne wytypowanie kandydata do pracy komisji nie pociąga za 
sobą skutków finansowych. Jak wynika, bowiem z porozumienia miasto Ostrołęka ponosi 
jedynie koszty w postaci zapewnienia materiałów biurowych na posiedzeniu komisji. W 
związku z tym kończąc i podsumowując Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców postanowiła o podjęciu inicjatywy uchwałodawczej w sprawie delegowania 
radnego miasta Ostrołęki do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku i wnioskuje o 
przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały bez poprawek głosami 6 za, przy braku głosów 
przeciwnych i jednym głosie wstrzymującym się. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie delegowania Radnego do Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego, 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta.  
 
17b. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie porozumienia.  
Dyrektor Wydziału SSO Iwona Suska: W połowie grudnia do Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie wpłynął wniosek z prośbą o utworzenie nowego warsztatu terapii zajęciowej dla 20 
osób. Okazało się, że z tych 20 osób proszę Państwa 7 nie pochodzi z naszego powiatu. Z 
uwagi na to, że są to osoby, że jeśli chodzi o pobyt osób w warsztacie terapii zajęciowej to 
90% jest pokrywane środków pobytu takiego uczestnika ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych natomiast 10% ponosi powiat, z którego ta osoba 
pochodzi. Z uwagi na to, że tutaj jest taka potrzeba podpisania porozumienia między 



53 

 

starostwem powiatowym a miastem Ostrołęką to podstawą do zawarcia takiego porozumienia 
jest uchwała zgoda Rady Miasta tutaj naszego na podpisanie takiej uchwały i w związku z 
tym taka prośba i taki projekt uchwały trafił do państwa. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia, 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta.  
 
18. Przyjęcie informacji prezydenta miasta Ostrołęki w sprawach bieżących za miesiąc 
listopad 2020 rok.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie informację 
prezydenta miasta Ostrołęki w sprawach bieżących za miesiąc listopad 2020 rok.  
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta.  
 
19. Oświadczenia radnych.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zapytał czy ktoś z radnych chciałby coś 
oświadczyć.  
Radny Stanisław Szatanek: Szanowni radni chcę oświadczyć, że ja przeszedłem COVID-19 
i z tego się cieszę, że wyszedłem jakby można powiedzieć nie mocno poobijany, ale nie 
wszystkim się to udało. Jesteśmy świadkami na naszych oczach, nie chcę już tu sięgać takich 
przykładów, którzy wszyscy znamy z naszego pobliskiego otoczenia, ludzi, którzy pracowali 
w samorządzie, a niestety już dzisiaj ich nie ma i to, co powiedział Pan Jerzy Grabowski, że 
tylko wojna siała takie spustoszenie tak jak sieje COVID-19. Uważam, że szczepionka to jest 
naprawdę dar z niebios, ona może odmienić losy świata, ale pod warunkiem, że odpowiednia 
część populacji ludzkiej się zaszczepi. Dlatego gorąco bym namawiał koleżanki i kolegów 
radnych, żebyśmy dali przykład dla swojego miasta, ale nie tylko, że warto się zaszczepić, że 
bardzo cenimy sobie własne życie, życie rodziny, ale i też znajomych, że ma to też 
przełożenie na powiedzmy sytuację gospodarczą. Ta recesja, która u nas w Polsce tak nie jest 
dostrzegana, ale naprawdę uwierzcie mi Państwo są kraje gdzie spadek PKB jest bardzo 
ogromny i lat trzeba będzie żeby wrócić do tej sytuacji sprzed COVID-19. Szczepionka jest 
bezpieczna, jest bardzo skuteczna. Świat nauki nigdy nie zawiódł i pokładam ogromne 
nadzieję, że i tym razem nie zawiedzie, dlatego warto skorzystać z tego dobrodziejstwa, jakim 
jest szczepionka. Miałbym też prośbę do Pana prezydenta, jeśli Pan prezydent się nie obrazi, 
żeby może zadeklarował, że też by się zaszczepił, a może byśmy stworzyli taką grupę. Ja 
wiem, że to niektórzy już trochę wyśmiewają, ale jeśli ja czytam w internecie sondaże 
pokazują 40 parę procent tylko społeczeństwa deklaruje, że chce się zaszczepić, więc ja 
uważam, że na nas, jako samorządowca ciąży też obowiązek, że w takich sytuacjach 
wyjątkowych powinniśmy świecić przykładem. Nieoficjalnie dowiedziałem się, że Pan Jerzy 
Grabowski chcę też się zaszczepić. Bardzo się z tego cieszę. Panie Jerzy jeśliby Pan też 
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przyłączyłby się do tego, żeby wspierać te inicjatywę rządu, Ja jestem przez to krytyczny 
wobec tego rządu, ale to gdzie trzeba wesprzeć, będę wspierał, bo uważam, że bez 
opanowania COVID-19 nie wyjdziemy z recesji gospodarczej. Na koniec jeszcze raz 
wszystkich zapraszam tych, którzy nas oglądają słuchają i Państwa Radnych do wzięcia 
udziału, żeby się zaszczepić. 
Radna Grażyna Sosnowska: Ja chciałam oczywiście oświadczyć, ale koniec roku to jest taki 
czas trochę podsumowań. Chciałam oświadczyć, że chcę żeby te słowo padło, to chcę bardzo 
podziękować pracownikom obsługi Rady Miasta. Ja wiem, że to są to pracownicy Pana 
prezydenta, którzy są oddelegowani do pracy w obsłudze funkcjonowaniu Rady Miasta. I 
Panie przewodniczący szczególnie na Pana ręce, bo Pan w jakiś sposób zarządza tą grupą, 
chciałam podziękować wszystkim pracownikom tego wydziału, a szczególnie tak naprawdę 
Pani Iwonie Jankowskiej i Pani Ewelinie Piechockiej i Panu Tomaszowi Kania. Bardzo 
serdecznie dziękuję i myślę, że nie tylko w imieniu swoim własnym, ale wielu osób. 
Szczególnie taką troską i jakby zaangażowaniem, w jaki sposób wspierali nas, jeśli chodzi o 
sesje i te komisje zdalne, co dla niektórych było dużym problemem. Przyznaję, że dla mnie 
też. W związku z tym za całokształt pracy, za wszystkie dobre rady, za pomoc, za życzliwość 
chciałam serdecznie podziękować całej radzie i pogratulować Panu prezydentowi, ale i Panu, 
Panie przewodniczący, tak świetnego zespołu ludzi. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Bardzo miłe oświadczenie Pani Radna, 
ja się oczywiście przyłącze i w całej rozciągłości zgadzam się z Panią i tym wygłoszonym 
oświadczeniem przez Panią Radną.  
Radny Jacek Łuba: Nie będzie to oświadczenie, a przepraszam, jeżeli naruszyłem 
regulamin, ale będą to zwykłe, a może i niezwykłe życzenia noworoczne. Życzę Państwu 
wszystkiego dobrego w nowym roku. Oby był dużo lepszy niż ten, ja się cieszę, że w ten 
nowy rok wchodzimy bardziej optymistycznie. Myślę, że i ta sesja poszła dziś sprawnie. 
Myślę, że wiele osób dzisiaj było zadowolonych z tej sesji z przebiegu sesji. Miejmy nadzieję, 
że sytuacja epidemiologiczna nas nie będzie dręczyć już tak mocno jak w tym roku i wszyscy 
wspólnie będziemy mogli pracować nad następnym budżetem już pewnie w dużo lepszej 
postaci niż ten, aczkolwiek podjęliśmy dzisiaj decyzję taką, jaką trzeba było podjąć i dziękuję 
Państwu wszystkim za to, jeszcze raz wszystkiego dobrego w nowym roku życzę. 
Radny Jerzy Grabowski: Ja po prostu krótkie oświadczeniem tak zaszczepię się, zaszczepię 
się, bo tylko tak możemy przerwać tą zarazę koronawirusa. I tu bardzo dziękuję Panie 
przewodniczący Stanisławie Szatanek za te słowa wypowiedziane ze zrozumieniem i zawsze 
wspólnie powinniśmy w takich sytuacjach być razem, bo od tego zależy cały ten 21 rok, ale i 
następny również i całych pokoleń. Natomiast, jeżeli już jestem przy oświadczeniach również 
składam najlepsze życzenia 21 roku, ale już bez koronawirusa. Daj Boże żebyśmy już mogli 
normalnie funkcjonować, wszystkiego najlepszego.  
Radny Adam Kurpiewski: Nie sposób się nie przyłączyć do tej jakże fajnej i dobrej 
inicjatywy. Ja Państwu powiem przy okazji, jak tu były takie oświadczenia, również 
przeszedłem koronawirusa i się bardzo zdziwiłem jak taki młody, wysportowany, według 
przynajmniej siebie, człowiek może ciężko go znosić, więc naprawdę polecam szczepienie. 
Oczywiście również oświadczam, że przyjmę szczepionkę wraz pewnie z całą swoją rodziną, 
jeśli tylko przyjdzie na mnie kolei, oczywiście, bo nie będę nikogo wyprzedzał i nie chcę być 
osobą uprzywilejowaną tym bardziej, że jestem pewnie ozdrowieńcem, więc może na jakiś 
czas jestem odporny. Szanowni Państwo oczywiście składam serdeczne życzenia, 
wszystkiego dobrego i przede wszystkim dużo zdrowia dla wszystkich Państwa, Państwa 
rodzin i spokoju w nowym roku i tego, żeby ta pandemia skończyła się jak najszybciej. 
Radny Paweł Niewiadomski: Ja chciałem oświadczyć, że przyłączam się do oświadczenia 
koleżanki Grażyny Sosnowskiej odnośnie podziękowań dla Biura Rady Miasta Ostrołęki. No 
nie powiem, że nie rzadko bywam w urzędzie i też widzę jak Biuro Rady Miasta ciężko 
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pracuje, też bardzo dużo pomagają nie tylko radnym, ale i radzie seniorów oraz tak mi 
bliższej trochę Młodzieżowej Radzie Miasta Ostrołęki. Zawsze można liczyć na pomoc pani 
kierownik, jak również samych pracowników. Też podziękowania za pomoc przy współpracy 
w ramach mojej komisji, tutaj współpracy z radami osiedli, też szczególnie końcówka roku i 
rozliczenia finansowe no wymagały wytężonej pracy kilku pracowników, więc tak naprawdę 
biuro obsługi Rady Miasta Ostrołęki jest bardzo prężnie działającym tutaj biurem. Dużo 
ciężkiej roboty wykonują, chociażby też obserwując ostatnie 2 dni jak te poprawki, 
autopoprawki wypływały, więc naprawdę chapeau bas za to, co pracownicy Biura Rady 
Miasta wykonują. Też się przyłączam do życzeń dla wszystkich, aby ten przyszły rok był dla 
nas lepszy i w ogóle dla Ostrołęki żeby dużo tych inwestycji się zrealizowało i żeby ten każdy 
kolejny rok mieszkańcy naszego miasta odczuwali rzeczywiście, że ta zmiana następuje. 
Pewnie w głównej mierze inwestycyjna, bo na to głównie liczą mieszkańcy naszego miasta, 
ale też tych innych sferach chociażby społecznej, opieki seniorów, w polityce młodzieżowej, 
więc sobie, Państwu i wszystkim mieszkańcom tego życzę. 
Radny Henryk Gut: Ja też chciałbym się dołączyć do tych podziękowań dla tych 
pracowników, którzy tak dbają o nas w Urzędzie Miasta czy w Radzie Miasta i na pewno nie 
tylko również tym pracownikom w Wydziale Oświaty, bo to jest mi najbliższe. Chciałbym 
podziękowania złożyć na ręce Pani prezydent wszystkim pracownikom. Chcę powiedzieć, że 
życie się nie kończy tylko się zmienia. No dzisiaj dla mnie jest to smutna wiadomość, 
ponieważ odszedł, został dzisiaj pochowany właśnie na tę ciężką chorobę ksiądz profesor 
doktor habilitowany Andrzej Maryniarczyk, kierownik metafizyki na Katolickim 
Uniwersytecie Lubelskim. Wielce zasłużony naukowiec, kapłan, który dla polskiej filozofii, 
dla polskiej nauki rzeczywiście bardzo wiele swoim życiu zrobił mając lat 70. Na pewno jest 
to rzeczywiście trudny czas, ale który czas jest łatwy dla człowieka. Na pewno, jeżeli 
będziemy do tego przygotowani to wszelkie przeciwności pokonamy. Jak zauważyliśmy 
można się różnić w różnych poglądach, ale co do tego, że ludźmi jesteśmy osobami to jednak 
ta relacja ona może być bardzo piękna normalna i też tak można żyć, żeby nie mieć niechęci. 
To można to zauważyć także też Państwu życzę wszelkiego dobra, takiej nadziei w tym w 
przyszłym roku, żebyśmy te trudności, które będą potrafili je pokonywać z życzliwością, na 
miarę naszych możliwości. 
 
20. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta Ostrołęki.  
 
a) przyjęcie harmonogramu posiedzeń Rady Miasta Ostrołęki w pierwszym półroczu 2021 

roku.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zapytał czy są uwagi do 
harmonogramu. 
Uwag nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne 
przyjęcie harmonogramu posiedzeń Rady Miasta Ostrołęki w pierwszym półroczu 2021 roku, 
Głosowanie  
Za – 14 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Harmonogram został przyjęty.  

 
b) rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia planu pracy 

Rady Miasta Ostrołęki na rok 2021.  
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Paweł 
Niewiadomski: Tutaj zgodnie z paragrafem 15 ustęp 2 statutu miasta Ostrołęki, który stanowi 
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załącznik do uchwały nr 510/LVIII/2006 Rady Miasta Ostrołęki z 29 czerwca 2006 roku 
dziennik urzędowy województwa mazowieckiego nr 162 pozycja 6369 ze zmianami. Rada 
odbywa swoje sesję zgodnie z przyjętym planem pracy, którego projekt przygotowuje i 
przedstawia radzie jej przewodniczący, tutaj tak na marginesie, taka ciekawostka, że to jest 
jedyna inicjatywa uchwałodawcza przewidziana dla przewodniczącego rady miasta, jeżeli 
chodzi o nasz statut. I tutaj przedłożony projekt planu pracy Rady Miasta na 2021 rok jest 
planem ramowym, który został opracowany w oparciu o propozycje tematów zgłoszonych 
przez dyrektorów i kierowników komórek organizacyjnych Urzędu Miasta. W planie 
uwzględniono termin posiedzeń sesji zwyczajnych w 2021 roku raz w miesiącu oraz 
posiedzeń sesji uroczystych. Tutaj Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki 
w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta Ostrołęki na 2021 rok i wnioskuje o jego 
przyjęcie bez poprawek, głosami 7 za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 
Radna Grażyna Sosnowska: Ja przepraszam za swoją aktywność bardzo dużą na tej sesji, 
ale chciałam powiedzieć tak, że nie byłam na komisji technicznej i teraz dopiero niedawno 
przeanalizowałam ten dokument i mam takie wątpliwości, jeżeli zechcecie Państwo chcieli je 
rozwiać lub ewentualnie nanieść, nie wiem czy Pan producent, czy Pan przewodniczący, jako 
autor, autopoprawkę to byłabym bardzo wdzięczna. Oczywiście to może trochę z uporem 
maniaka, ale chciałam powiedzieć, że bardzo się cieszę, że tyle różnych projektów uchwał 
związanych z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego pojawiło się w tej 
uchwale. Jest to już aż 17, ale niestety, mimo że w tamtym planie na 2020 był projekt 
zagospodarowania przestrzennego ulicy Krańcowej i trudno mówić, że to jest projekt, 
ponieważ kontynuacja tych prac została przygotowana. Według mojej wiedzy nie muszę 
składać żadnego wniosku dodatkowego tylko to powinna być kontynuacja realizacji wniosku, 
uchwały, która została już podjęta do pewnego momentu realizowana na osiedlu przy ulicy 
Krańcowej. Pan prezydent przed kilkoma godzinami powiedział, że jest skłonny pochylić się 
nad tą uchwałą. No wie Pan Panie przewodniczący, również nie ma projektu uchwały w 
sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu osiedla Leśniewo, jakoś 
tak dziwnie się składa, że ta końcówka tego miasta, czyli Krańcowa, Wojciechowice może w 
tym wypadku nie, ale czasami tak się zdarzało czy ewentualnie Leśniewo zostało pominięte. 
Czy jest jakaś możliwość Panie prezydencie, Panie przewodniczący, bo ja się na tym nie 
znam, nigdy nie robiłam czegoś takiego żeby wpisać jednak mimo wszystko do tego, pracy 
rady te propozycję moje tym bardziej, że jak tutaj można zauważyć, projekt uchwały w 
sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Elektrowni C jest zapisany. 
Także wie Pan to by było jakoś tak kompleksowo i może to trzeba konsultacji, może to trzeba 
poprawki, nie wiem, ale ja naprawdę oczekuję, że w końcu wie Pan. Panie przewodniczący to 
nie dla mnie to mieszkańcy wybierali prezydenta i Radnych i ja reprezentuje tylko swoich 
wyborców, a że to już tak długo trwa może zniecierpliwienie, może mniej moje, ale 
mieszkańców niestety tak. Także proszę się zastanowić jak to można zrobić.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja oczywiście to rozważę, tylko ja też 
pewne rzeczy dziele jakimiś etapami, do końca kadencji jeszcze 3 lata i trudno żeby zapisać 
tu wszystkie rzeczy i potem tego nie zrealizować i chyba bardziej przykro jest i Pani i 
mieszkańcom, ale widzę, że tutaj Pan prezydent zgłasza się do głosu. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Oczywiście plan zagospodarowania na ulicy Krańcowej 
będzie realizowany razem z osiedlem Leśniewo. Bo nie wyobrażam sobie żeby miało być 
oddzielnie to realizowane. To praktycznie jedno osiedle tylko żebym nie wywołał jakiejś 
wojny Pani Grażyno, bo mamy oficjalne Osiedle Wojciechowice mamy Osiedle Leśniewo, 
osiedla Krańcowe nie mamy wiec teraz jest pytanie czy to będą teraz trzy nowe osiedla czy 
może ktoś kogoś będzie anektował. Trzeba się zastanowić jak to wyjdzie w głosowaniach, bo 
w sumie dzielić was już nie ma, co, ale tak jak Pani mówiła zgłosimy ten projekt 
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przystąpienia do zmiany planu i Osiedle Leśniewo będzie razem szło z ulicą Krańcową. To 
też ma związek z po pierwsze z Pani wnioskiem po drugie myślę, że tak powiem takiego 
jeszcze nie spełnienia, to jak te pieniążki już dostaniemy z tego dofinansowania to też Pani 
Radna tak łaskawiej spojrzy na absolutorium, na wykonanie i na projekt. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta Ostrołęki na 
rok 2021.  
Głosowanie  
Za – 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 

c) Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia rocznych 
planów pracy komisji stałych Rady Miasta na rok 2021, 
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Paweł 
Niewiadomski: Zgodnie z zapisem paragrafu 40 ustęp 1 statutu miasta Ostrołęki 
stanowiącego załącznik do uchwały nr 510/LVIII/2006 rok Rady Miasta Ostrołęki z 29 
czerwca 2006 roku Komisje Rady Miasta działają zgodnie z rocznym planem pracy, który 
uchwalany jest przez Radę Miasta. Tutaj każda z komisji uchwaliła własny plan pracy. My 
tutaj teraz tą uchwałą spinamy wszystkie te plany pracy poszczególnych komisji stałych Rady 
Miasta Ostrołęki. Uchwały oczywiście zarówno ta jak i poprzednio nie pociąga za sobą 
żadnych skutków finansowych. Mając na uwadze powyższe zapisy podjęcie uchwały w tym 
zakresie jest uzasadnione Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców 
jednogłośnie postanowiła o podjęciu inicjatywy uchwałodawczej w sprawie przejęcia 
rocznych planów pracy komisji stałych Rady Miasta Ostrołęki na rok 2021 i wnioskuje o 
przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały bez poprawek głosami 7 za, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia rocznych planów pracy komisji stałych 
Rady Miasta na rok 2021, 
Głosowanie  
Za – 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Zanim oddam głos w sprawach 
organizacyjnych radnemu Żukowskiemu, to jeszcze poinformuję Państwa, że zostały 
przygotowane dla wszystkich radnych e-maile służbowe i już od stycznia cała korespondencja 
będzie przekazywana na e-maile służbowe. Oczywiście otrzymacie Państwo wcześniej 
instrukcję i startowe hasło. O tym, kiedy to dokładnie zostanie wdrożone przez Radę Miasta 
poinformują was o tym sms-em pracownicy Biura Rady Miasta w Ostrołęce.  
Radny Ryszard Żukowski: Ja w imieniu własnym i Pana Jerzego Grabowskiego chciałem 
Państwa poinformować, że wczoraj było rozstrzygnięcie VII Miejskiego Konkursu 
Papieskiego w związku z 100. rocznicą urodzin Świętego Jana Pawła II, patrona naszego 
miasta. Kończy się właśnie ten rok. Został dosyć sprawnie przeprowadzony i wczoraj zdalnie 
został podsumowany, zgłosiło się bardzo dużo osób, gdzie mogliśmy razem, wspólnie nad 
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tym się pochylić. Chciałem bardzo serdecznie podziękować Panu przewodniczącemu 
Wojtkowi Zarzyckiemu za objęcie patronatu nad tym konkursem ze wszystkimi, które 
prowadziliśmy z Panem Jerzym i wsparcie finansowe. Dziękuję bardzo Pani dyrektor Oświaty 
Pani Bogumile Jarka, która bardzo sprawnie, kiedy przekazałem informację przesłała tą 
informację do dyrektorów. Chciałem bardzo serdecznie podziękować tak jak to wiele razy 
padło pracownikom biura naszej rady, którzy pomagali bardzo nam przy tym konkursie, a 
szczególnie przy organizacji jego i zdalnym wczoraj przeprowadzeniu. Także chciałem 
bardzo serdecznie podziękować Panu dyrektorowi Arkadiuszowi Dobkowskiemu, który wraz 
z pracownikami nam przygotował podziękowania, dyplomy i wspierał nas w tych działaniach. 
Serdecznie chciałem podziękować dyrektorom szkół, którzy zaangażowali się w to niezwykłe 
dzieło i nauczycielom, a szczególnie chciałem tu Państwu powiedzieć, na ponad prawie 40 
prac jedna z nauczycielek zmobilizowała w tym czasie, prawda zdalnego nauczania, Pani 
Jadwiga Madrak ze Szkoły Podstawowej nr 6, aż 13 uczniów w tej trudnej sytuacji. No i 
przede wszystkim uczniom, którzy zechcieli wziąć udział w tym konkursie. Po raz pierwszy 
zgłosiła się uczennica z klasy pierwszej szkoły podstawowej, która została wyróżniona. Były 
to wspaniałe prace. I tak jak Pan Radny Stanisław Szatanek powiedział, że dar z nieba nam 
spadł to ja chciałbym zakończyć życząc także na nowy rok błogosławieństwa bożego. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Chciałbym Państwu złożyć również 
serdeczne życzenia noworoczne przede wszystkim dużo zdrowia, bo to jest chyba w tej chwili 
dla nas najbardziej potrzebne, żeby ta pandemia koronawirusa jak najszybciej się skończyła. 
Życzę również wszystkim mieszkańcom naszego miasta dobrego czasu i takiego zrozumienia, 
i dużo, dużo zdrowia. Dziękuję za dzisiejsze obrady sesji, że przebiegły w miłej atmosferze, 
że potrafimy ze sobą rozmawiać. Życzyłbym sobie żeby ten rok 2021 dla nas wszystkich 
Radnych, przewodniczących rad osiedlowych, dla Rady Seniorów, Młodzieżowej Rady 
Miasta, wszystkich pracowników samorządowych, był okresem dla nas takiej życzliwości, 
wzajemnej życzliwości, bo wtedy będzie nam łatwiej podejmować dobre decyzje dla 
mieszkańców naszego miasta. 

 
20. Zakończenie obrad XXXVII sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zakończył obrady XXXVIII sesji Rady 
Miasta Ostrołęki.  
Sesja trwała od 10.00 do 16.45.  
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